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SUMARIO 
 
1. Procedementos parlamentarios 

1.3. Procedementos de control e impulso 
1.3.6. Proposicións non de lei 
1.3.6.1. Proposicións non de lei en Pleno 
 
Admisión a trámite e publicación 
 
ı 56178 (11/PNP-004595) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago e Bará Torres, Xosé Luís 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo a Xunta de Galicia en relación coa utilización e conser-
vación das instalacións da Xunta de Galicia en Valverde de Allariz, Ourense                            205002 
 
ı 56198 (11/PNP-004596) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez López, Daniel e Fernández Davila, María Cristina 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo a Xunta de Galicia respecto do recorte de profesorado 
no centro de ensinanza infantil e primaria San Luis Romero de Carballo                                  205006 
 
ı 56252 (11/PNP-004597) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 2 máis 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo o Goberno galego respecto da situación da sanidade 
pública no Barbanza nomeadamente no consultorio periférico de Corrubedo                        205009 
 
ı 56257 (11/PNP-004598) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 4 máis 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo a Xunta de Galicia respecto do peche dunha aula de in-
fantil no centro educativo Xesús San Luís Romero en Carballo                                                    205011 
 
ı 56289 (11/PNP-004599) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Aira Díaz, María del Carmen e 2 máis 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo o Goberno galego para garantir unha asistencia sanitaria 
universal, accesible e de calidade no Hospital Comarcal de Monforte                                        205015 
 
ı 56312 (11/PNP-004600) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez López, Daniel e 2 máis 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo a Xunta de Galicia respecto da dotación de  transporte 
público das alumnas e alumnos de Bergantiños e Costa da Morte que cursan formación profesional 
ou bacharelato nos centros educativos da contorna                                                                     205019 
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ı 56380 (11/PNP-004601) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Ortega Otero, Marina e Torrado Quintela, Julio 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo a Xunta de Galicia para atender as reivindicacións do 
colectivo de traballadoras e traballadores de residencias                                                             205023 
 
ı 56472 (11/PNP-004602) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo a Xunta e Galicia para elaborar un calendario estable de 
convocatorias de I+D+i                                                                                                                         205026 
 
ı 56478 (11/PNP-004603) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Sanz Arias, Cristina e 6 máis 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo a Xunta de Galicia para implementar novos instrumentos 
para apoiar a participación dos axentes do ecosistema galego de innovación en programas de I+D+i 
a nivel europeo                                                                                                                                      205029 
 
ı 56480 (11/PNP-004604) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo a Xunta de Galicia respecto da política de I+D+i e as me-
didas que debe adoptar ao respecto                                                                                                 205031 
 
1.3.6.2. Proposicións non de lei en Comisión 
 
Admisión a trámite, asignación a comisión e publicación 
 
ı 56179 (11/PNC-004765) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago e Bará Torres, Xosé Luís 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo a Xunta de Galicia en relación coa utilización e conser-
vación das instalacións da Xunta de Galicia en Valverde de Allariz, Ourense                            205035 
 
ı 56199 (11/PNC-004766) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez López, Daniel e Fernández Davila, María Cristina 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo a Xunta de Galicia respecto do recorte de profesorado 
no centro de ensinanza infantil e primaria San Luis Romero de Carballo                                  205039 
 
ı 56251 (11/PNC-004767) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 2 máis 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo o Goberno galego respecto da situación da sanidade 
pública no Barbanza nomeadamente no consultorio periférico de Corrubedo                        205042 
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ı 56256 (11/PNC-004768) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 4 máis 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo a Xunta de Galicia respecto do peche dunha aula de in-
fantil no centro educativo Xesús San Luís Romero en Carballo                                                    205044 
 
ı 56290 (11/PNC-004769) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Aira Díaz, María del Carmen e 2 máis 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo o Goberno galego para garantir unha asistencia sanitaria 
universal, accesible e de calidade no Hospital Comarcal de Monforte                                        205048 
 
ı 56313 (11/PNC-004770) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez López, Daniel e 2 máis 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo a Xunta de Galicia respecto da dotación de  transporte 
público das alumnas e alumnos de Bergantiños e Costa da Morte que cursan formación profesional 
ou bacharelato nos centros educativos da contorna                                                                     205052 
 
ı 56379 (11/PNC-004771) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Ortega Otero, Marina e Torrado Quintela, Julio 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo a Xunta de Galicia para atender as reivindicacións do 
colectivo de traballadoras e traballadores de residencias                                                             205056 
 
ı 56473 (11/PNC-004772) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo a Xunta e Galicia para elaborar un calendario estable de 
convocatorias de I+D+i                                                                                                                         205059 
 
ı 56479 (11/PNC-004773) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Sanz Arias, Cristina e 6 máis 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo a Xunta de Galicia para implementar novos instrumentos 
para apoiar a participación dos axentes do ecosistema galego de innovación en programas de I+D+i 
a nivel europeo                                                                                                                                      205062 
 
ı 56481 (11/PNC-004774) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo a Xunta de Galicia respecto da política de I+D+i e as me-
didas que debe adoptar ao respecto                                                                                                 205064 
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1.4. Procedementos de información 
1.4.3. Interpelacións 
 
Admisión a trámite e publicación 
 
ı 56381 (11/INT-002671) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Ortega Otero, Marina e Torrado Quintela, Julio 
Sobre as demandas laborais do persoal do sector das residencias de maiores                        205068 
 
ı 56476 (11/INT-002672) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis 
Sobre as convocatorias I+D+i                                                                                                              205070 
 
ı 56484 (11/INT-002673) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis 
Sobre a política do Goberno galego en materia de I+D+i                                                              205072 
 
1.4.4. Preguntas 
1.4.4.1. Preguntas orais en pleno 
 
Admisión a trámite e publicación 
 
ı 56130 (11/POP-008577) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e Otero Lago, Noelia 
Sobre a opinión do Goberno galego respecto do número de profesores co que contan os centros 
educativos públicos de Milladoiro                                                                                                      205076 
 
ı 56131 (11/POP-008578) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e Otero Rodríguez, Patricia 
Sobre a valoración da Xunta de Galicia respecto da situación dos horarios e os custos das liñas de 
transporte público do alumnado dalgunhas parroquias dos concellos de Outes e Muros, para acudir 
aos seus centros de ensino                                                                                                                 205079 
 
ı 56132 (11/POP-008579) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 4 máis 
Sobre o plan de restauración da canteira da Casalonga, no concello de Teo, e a expropiación dunha pista 
                                                                                                                                                                 205081 
ı 56133 (11/POP-008580) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e Otero Lago, Noelia 
Sobre o estado das instalacións e dos espazos de formación profesional do Instituto de Educación 
Secundaria Lamas de Abade, de Santiago de Compostela                                                            205083 
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ı 56134 (11/POP-008581) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e Otero Lago, Noelia 
Sobre a postura da Xunta de Galicia respecto do impulso das políticas públicas en materia de ser-
vizos sociais, sanidade, seguridade e igualdade para a abolición da prostitución                    205085 
 
ı 56135 (11/POP-008582) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 3 máis 
Sobre as razóns do atraso na publicación do decreto que creará o Rexistro de Familias Monoma-
rentais e Monoparentais                                                                                                                      205087 
 
ı 56136 (11/POP-008583) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e Otero Lago, Noelia 
Sobre as previsións da Dirección Xeral de Patrimonio Cultural respecto da declaración de ben de 
interese cultural do Museo Carlos Maside, de Sada                                                                       205089 
 
ı 56137 (11/POP-008584) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 3 máis 
Sobre as accións da Xunta de Galicia en relación co cumprimento da lexislación en materia de igual-
dade entre mulleres e homes no ámbito universitario e da investigación                                 205092 
 
ı 56138 (11/POP-008585) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 2 máis 
Sobre a modificación do plan de restauración da explotación de Miramontes, en Santiago de Com-
postela                                                                                                                                                    205095 
 
ı 56139 (11/POP-008586) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 2 máis 
Sobre a postura da Xunta de Galicia respecto da construción dun novo centro de saúde en Ne-
greira                                                                                                                                                 205098 
 
ı 56140 (11/POP-008587) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 2 máis 
Sobre o estado no que se atopa o expediente de restauración da antiga canteira de Niveiro, no Val 
do Dubra                                                                                                                                                 205102 
 
ı 56141 (11/POP-008588) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e Otero Lago, Noelia 
Sobre o investimento previsto para o Sistema de arquivos de Galicia                                        205104 
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ı 56142 (11/POP-008589) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 2 máis 
Sobre a discriminación que supón para o alumnado rural galego no acceso á educación superior 
non permitir impartir determinadas materias optativas en bacharelato                                   205107 
 
ı 56143 (11/POP-008590) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e Otero Lago, Noelia 
Sobre a valoración do Goberno galego respecto do cumprimento e desenvolvemento da Lei 
17/2006, do libro e da lectura de Galicia                                                                                           205110 
 
ı 56144 (11/POP-008591) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 3 máis 
Sobre as previsións do Goberno galego para dar cumprimento á Lei 5/2001, de impulso demográ-
fico de Galicia, no que respecta ás familias monomarentais                                                        205113 
 
ı 56145 (11/POP-008592) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 2 máis 
Sobre os problemas de transporte que afectan o alumnado dos concellos de Outes e Muros 
                                                                                                                                                                 205116 
ı 56146 (11/POP-008593) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 2 máis 
Sobre as previsións do Goberno galego para garantir a axeitada atención pediátrica dos nenos e 
nenas do concello de Porto do Son                                                                                                   205118 
 
ı 56147 (11/POP-008594) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 2 máis 
Sobre a garantía por parte do Sergas da cobertura total do cadro de persoal sanitario do Centro de 
Saúde de Palmeira                                                                                                                                205120 
 
ı 56148 (11/POP-008595) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 2 máis 
Sobre a valoración polo Goberno galego da creación dun centro de día ou espazo similar no concello 
de Touro                                                                                                                                                  205122 
 
ı 56149 (11/POP-008596) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 2 máis 
Sobre o dimensionamento do cadro de persoal do Hospital do Barbanza                                205124 

XI lexislatura. Número 539. 7 de agosto de 2023 BOLETÍN OFICIAL DO PARLAMENTO DE GALICIA

204981

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-6

g4
Fr

nk
bF

-7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-6g4FrnkbF-7


ı 56164 (11/POP-008597) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e 4 máis 
Sobre a liña de ferrocarril Ferrol-Ribadeo                                                                                        205126 
 
ı 56165 (11/POP-008598) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 3 máis 
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da elaboración dun novo Plan galego de concilia-
ción e corresponsabilidade                                                                                                                 205130 
 
ı 56166 (11/POP-008599) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e Otero Lago, Noelia 
Sobre as negociacións que realizou o Goberno galego nos últimos anos para buscar unha solución 
axeitada ao trazado da LAT 220 kV DC Lousame-Tivo que non dane o patrimonio cultural e natural 
no concello de Rois                                                                                                                               205133 
 
ı 56167 (11/POP-008600) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 3 máis 
Sobre a tramitación das axudas da Secretaría Xeral de Igualdade ás asociacións de mulleres 
                                                                                                                                                                 205135 
ı 56168 (11/POP-008601) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 2 máis 
Sobre a atención sanitaria na Unidade de Medicina Interna do Hospital Provincial de Santiago de 
Compostela                                                                                                                                            205138 
 
ı 56169 (11/POP-008602) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 3 máis 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia de colaborar co Concello de Dodro na reparación da cuberta 
do seu pavillón polideportivo municipal                                                                                           205140 
 
ı 56170 (11/POP-008603) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e Torrado Quintela, Julio 
Sobre a veracidade da información publicada por un xornal sobre a implicación da Corporación 
Radio e Televisión de Galicia nunha cuestión investigada pola Unidade de Delincuencia Económica 
e Fiscal                                                                                                                                                     205142 
 
ı 56171 (11/POP-008604) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 2 máis 
Sobre a cobertura por parte do Sergas da praza de médico que lle corresponde ao Centro de Saúde 
de Corrubedo                                                                                                                                        205144 
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ı 56172 (11/POP-008605) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 2 máis 
Sobre a valoración por parte do Goberno galego do servizo de transporte interurbano de viaxeiros 
por estrada na liña Ribeira-Santiago de Compostela ao seu paso por Rianxo                           205146 
 
ı 56173 (11/POP-008606) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 3 máis 
Sobre a postura do Goberno galego respecto das entidades de iniciativa social sen ánimo de lucro que 
reciben subvencións para programas dirixidos a mulleres en situación de especial vulnerabilidade 
                                                                                                                                                                 205149 
ı 56182 (11/POP-008607) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago e Bará Torres, Xosé Luís 
Sobre as previsións do Goberno Galego de recuperar a actividade do centro de Valverde de Allariz 
de titularidade da Xunta de Galicia                                                                                                    205153 
 
ı 56185 (11/POP-008609) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 2 máis 
Sobre a postura do Goberno galego respecto da substitución do uso do galego polo castelán en 
calquera tipo de actividade pública ante a chegada de turistas a Galicia na época estival     205157 
 
ı 56186 (11/POP-008610) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e Otero Lago, Noelia 
Sobre as previsións do Goberno galego para continuar co desenvolvemento do plan de recupera-
ción cultural                                                                                                                                            205160 
 
ı 56187 (11/POP-008611) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 2 máis 
Sobre o inicio dalgún expediente sobre a estación de bombeo que a empresa Xeal proxecta cons-
truír no monte da Ruña, en Mazaricos                                                                                              205163 
 
ı 56188 (11/POP-008612) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e Otero Lago, Noelia 
Sobre o grao de execución da Estratexia da cultura galega (ECG21), que tiña o horizonte no ano 2021 
                                                                                                                                                                 205165 
ı 56189 (11/POP-008613) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e Otero Lago, Noelia 
Sobre as previsións da Consellería de Cultura, Educación, Formación Profesional e Universidades 
de realizar obras de mellora de espazos e de eficiencia enerxética no Centro Público Integrado Ca-
miño de Santiago, no Pino                                                                                                                   205169 
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ı 56190 (11/POP-008614) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 2 máis 
Sobre as previsións do Goberno galego para presentar a avaliación do I Plan galego de conciliación 
e corresponsabilidade 2018-2021                                                                                                      205171 
 
ı 56191 (11/POP-008615) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 3 máis 
Sobre as obrigas da Lei 13/2021, do 20 de xullo, pola que se modifica o Decreto lexislativo 2/2015, 
do 12 de febreiro, polo que se aproba o texto refundido das disposicións legais da Comunidade 
Autónoma de Galicia en materia de igualdade, para garantir a igualdade real entre mulleres e 
homes no ámbito universitario e da investigación                                                                         205174 
 
ı 56192 (11/POP-008616) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 3 máis 
Sobre as accións concretas levadas a cabo pola Xunta de Galicia para dar cumprimento á Lei 
13/2021, do 20 de xullo, pola que se modifica o Decreto lexislativo 2/2015, do 12 de febreiro, polo 
que se aproba o texto refundido das disposicións legais da Comunidade Autónoma de Galicia en 
materia de igualdade, para garantir a igualdade real entre mulleres e homes no ámbito universitario 
e da investigación                                                                                                                                 205177 
 
ı 56193 (11/POP-008617) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 3 máis 
Sobre o protocolo do Goberno galego para garantir ás mulleres o exercicio dos seus dereitos sexuais 
e reprodutivos                                                                                                                                       205180 
 
ı 56194 (11/POP-008618) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 3 máis 
Sobre o protocolo do Goberno galego para garantir ás mulleres o exercicio dos seus dereitos sexuais 
e reprodutivos                                                                                                                                       205183 
 
ı 56195 (11/POP-008619) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 3 máis 
Sobre o protocolo do Goberno galego para garantir ás mulleres o exercicio dos seus dereitos sexuais 
e reprodutivos                                                                                                                                       205186  
 
ı 56196 (11/POP-008620) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e Otero Lago, Noelia 
Sobre  as previsións do Goberno galego de levar a cabo as actuacións de mellora do Centro Público 
Integrado Fonte Díaz, de Touro                                                                                                          205190 
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ı 56197 (11/POP-008621) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e Otero Lago, Noelia 
Sobre as previsións do Goberno galego de completar todo o territorio galego co servizo de bi-
blioteca                                                                                                                                              205192 
 
ı 56202 (11/POP-008622) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez López, Daniel e Fernández Davila, María Cristina 
Sobre o recorte de profesorado no centro de ensinanza infantil e primaria San Luis Romero de 
Carballo                                                                                                                                             205195 
 
ı 56208 (11/POP-008623) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Caballero Miguez, Gonzalo e Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña 
Sobre a delegación de competencias da Consellería de Economía, Industria e Innovación noutros 
órganos                                                                                                                                                   205198 
 
ı 56210 (11/POP-008624) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Caballero Miguez, Gonzalo e Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña 
Sobre as medidas previstas polo Goberno galego para frear o avellentamento do parque automo-
bilístico                                                                                                                                                    205199 
 
ı 56212 (11/POP-008625) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Caballero Miguez, Gonzalo e Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña 
Sobre as medidas previstas polo Goberno galego para axudar as familias a enfrontar a suba da in-
flación e o encarecemento das hipotecas                                                                                        205201 
 
ı 56214 (11/POP-008626) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Caballero Miguez, Gonzalo e Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña 
Sobre a estratexia do Goberno galego en relación coa posibilidade de que a multinacional chinesa 
BYD instale unha xigafactoría de coches eléctricos en Galicia                                                      205203 
 
ı 56216 (11/POP-008627) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Caballero Miguez, Gonzalo e 2 máis 
Sobre a política económica prevista pola Xunta de Galicia para facer fronte á emigración da mocidade 
                                                                                                                                                                 205204 
ı 56219 (11/POP-008628) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Caballero Miguez, Gonzalo e 3 máis 
Sobre as condicións do persoal  nos centros sociosanitarios da Consellería de Política Social 
                                                                                                                                                                 205206 
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ı 56221 (11/POP-008629) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Caballero Miguez, Gonzalo e 2 máis 
Sobre as previsións do Goberno galego en relación co apoio económico ás familias vulnerables con 
integrantes con discapacidades                                                                                                         205208 
 
ı 56249 (11/POP-008630) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 2 máis 
Sobre a cobertura polo Servizo Galego de Saúde da praza de médico a tempo completo que lle co-
rresponde ao centro de saúde de Corrubedo                                                                                 205210 
 
ı 56254 (11/POP-008631) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 4 máis 
Sobre o cumprimento do mandato legal de garantir os recursos necesarios para os alumnos e alum-
nas que requiran unha atención educativa diferente á ordinaria                                                205212 
 
ı 56259 (11/POP-008633) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Freire Vázquez, María Begoña e 7 máis 
Sobre a valoración da Xunta de Galicia do acollemento do programa Rexurbe no concello de Betanzos 
                                                                                                                                                                 205216 
ı 56260 (11/POP-008634) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Freire Vázquez, María Begoña e 7 máis 
Sobre o orzamento destinado polo Goberno galego á liña de avais públicos dirixida aos menores 
de 36 anos para a compra da súa primeira vivenda                                                                       205218 
 
ı 56262 (11/POP-008635) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Freire Vázquez, María Begoña e 7 máis 
Sobre as vías articuladas polo Goberno galego para ampliar o parque de vivenda pública e protexida 
en Galicia                                                                                                                                                205220 
 
ı 56264 (11/POP-008636) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Arias Rodríguez, Raquel e 6 máis 
Sobre que vai a mellorar e axilizar a intervención en posibles situacións de desprotección de me-
nores o instrumento denominado Valora-Galicia                                                                           205222 
 
ı 56266 (11/POP-008637) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Arias Rodríguez, Raquel e 6 máis 
Sobre o balance da consellería de Política Social e Xuventude do incremento do número de casas 
niño como medida de conciliación para as familias galegas                                                         205224 
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ı 56268 (11/POP-008638) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Arias Rodríguez, Raquel e 6 máis 
Sobre o balance da Xunta de Galicia das medidas destinadas á atención da infancia e ás familias 
galegas                                                                                                                                                    205226 
 
ı 56270 (11/POP-008639) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Arias Rodríguez, Raquel e 6 máis 
Sobre a fase na que está a elaboración da Estratexia de Acción Voluntaria 2027                     205228 
 
ı 56272 (11/POP-008640) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Arias Rodríguez, Raquel e 6 máis 
Sobre o reforzo do orzamento para a Tarxeta Benvida, o Bono Coidado e o Acollemento Familiar 
                                                                                                                                                                 205230 
ı 56274 (11/POP-008641) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Arias Rodríguez, Raquel e 7 máis 
Sobre os beneficios que traerá consigo a iniciativa para as persoas con parálise cerebral ou disca-
pacidades análogas residentes en Vilagarcía de Arousa e á súa área de influencia                 205232 
 
ı 56276 (11/POP-008642) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Arias Rodríguez, Raquel e 6 máis 
Sobre o impacto económico que está a supor para as familias galegas a gratuidade das escolas in-
fantís en Galicia                                                                                                                                     205234 
 
ı 56278 (11/POP-008643) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Arias Rodríguez, Raquel e 6 máis 
Sobre as novas en relación á implicación do Goberno central no financiamento para a gratuidade 
das escolas infantís                                                                                                                               205236 
 
ı 56280 (11/POP-008644) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Arias Rodríguez, Raquel e 6 máis 
Sobre o reforzo do Bono Coidado                                                                                                      205238 
 
ı 56282 (11/POP-008645) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Arias Rodríguez, Raquel e 6 máis 
Sobre o balance da Xunta de Galicia da posta en marcha das casas niño                                  205240 
 
ı 56284 (11/POP-008646) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Arias Rodríguez, Raquel e 6 máis 
Sobre o balance que fai a Xunta de Galicia das estadías e servizos nas residencias de tempo libre 
adscritas á Consellería de Política Social e Xuventude no ano 2023                                            205242 
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ı 56287 (11/POP-008647) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Freire Vázquez, María Begoña e 6 máis 
Sobre a valoración da Xunta de Galicia do acollemento do programa Rexurbe no concello de Ferrol 
                                                                                                                                                                 205244 
ı 56293 (11/POP-008648) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Aira Díaz, María del Carmen e 2 máis 
Sobre o dereito a unha mellora das condicións da asistencia sanitaria da poboación da área de in-
fluencia do Hospital Comarcal de Monforte                                                                                     205246 
 
ı 56295 (11/POP-008649) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Freire Vázquez, María Begoña e 6 máis 
Sobre o trámite no que se atopa a reforma do Decreto 29/2010, do 4 de marzo de 2010, polo que 
se aproban as normas de habitabilidade de vivendas de Galicia                                                 205249 
 
ı 56297 (11/POP-008650) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Freire Vázquez, María Begoña e 6 máis 
Sobre a inversión da Xunta de Galicia destinada á permanencia nos seus fogares de persoas vulne-
rables ou que se verán afectadas por desafiuzamentos ou por execucións hipotecarias e que pre-
cisan dun alugueiro social de adquisición de vivendas titularidade de Abanca                        205251 
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A Mesa do Parlamento, na súa sesión do día 2 de agosto de 2023, adoptou os seguintes acordos: 
 
1. Procedementos parlamentarios 

1.3. Procedementos de control e impulso 
1.3.6. Proposicións non de lei 
1.3.6.1. Proposicións non de lei en Pleno 
 
Admisión a trámite e publicación 
 
- 56178 (11/PNP-004595) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago e Bará Torres, Xosé Luís 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo a Xunta de Galicia en relación coa utilización e conser-
vación das instalacións da Xunta de Galicia en Valverde de Allariz, Ourense 
 
- 56198 (11/PNP-004596) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez López, Daniel e Fernández Davila, María Cristina 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo a Xunta de Galicia respecto do recorte de profesorado 
no centro de ensinanza infantil e primaria San Luis Romero de Carballo 
 
- 56252 (11/PNP-004597) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 2 máis 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo o Goberno galego respecto da situación da sanidade 
pública no Barbanza nomeadamente no consultorio periférico de Corrubedo 
 
- 56257 (11/PNP-004598) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 4 máis 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo a Xunta de Galicia respecto do peche dunha aula de in-
fantil no centro educativo Xesús San Luís Romero en Carballo 
 
- 56289 (11/PNP-004599) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Aira Díaz, María del Carmen e 2 máis 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo o Goberno galego para garantir unha asistencia sanitaria 
universal, accesible e de calidade no Hospital Comarcal de Monforte 
 
- 56312 (11/PNP-004600) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez López, Daniel e 2 máis 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo a Xunta de Galicia respecto da dotación de  transporte 
público das alumnas e alumnos de Bergantiños e Costa da Morte que cursan formación profesional 
ou bacharelato nos centros educativos da contorna 
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- 56380 (11/PNP-004601) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Ortega Otero, Marina e Torrado Quintela, Julio 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo a Xunta de Galicia para atender as reivindicacións do 
colectivo de traballadoras e traballadores de residencias 
 
- 56472 (11/PNP-004602) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo a Xunta e Galicia para elaborar un calendario estable de 
convocatorias de I+D+i 
 
- 56478 (11/PNP-004603) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Sanz Arias, Cristina e 6 máis 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo a Xunta de Galicia para implementar novos instrumentos 
para apoiar a participación dos axentes do ecosistema galego de innovación en programas de I+D+i 
a nivel europeo 
 
- 56480 (11/PNP-004604) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo a Xunta de Galicia respecto da política de I+D+i e as me-
didas que debe adoptar ao respecto 
 
1.3.6.2. Proposicións non de lei en Comisión 
 
Admisión a trámite, asignación a comisión e publicación 
 
- 56179 (11/PNC-004765) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago e Bará Torres, Xosé Luís 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo a Xunta de Galicia en relación coa utilización e conser-
vación das instalacións da Xunta de Galicia en Valverde de Allariz, Ourense 
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior 
 
- 56199 (11/PNC-004766) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez López, Daniel e Fernández Davila, María Cristina 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo a Xunta de Galicia respecto do recorte de profesorado 
no centro de ensinanza infantil e primaria San Luis Romero de Carballo 
Comisión 4ª, Educación e Cultura 
 
- 56251 (11/PNC-004767) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 2 máis 
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Sobre as actuacións que debe levar a cabo o Goberno galego respecto da situación da sanidade 
pública no Barbanza nomeadamente no consultorio periférico de Corrubedo 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
 
- 56256 (11/PNC-004768) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 4 máis 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo a Xunta de Galicia respecto do peche dunha aula de in-
fantil no centro educativo Xesús San Luís Romero en Carballo 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
 
- 56290 (11/PNC-004769) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Aira Díaz, María del Carmen e 2 máis 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo o Goberno galego para garantir unha asistencia sanitaria 
universal, accesible e de calidade no Hospital Comarcal de Monforte 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
 
- 56313 (11/PNC-004770) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez López, Daniel e 2 máis 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo a Xunta de Galicia respecto da dotación de  transporte 
público das alumnas e alumnos de Bergantiños e Costa da Morte que cursan formación profesional 
ou bacharelato nos centros educativos da contorna 
Comisión 4ª, Educación e Cultura 
 
- 56379 (11/PNC-004771) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Ortega Otero, Marina e Torrado Quintela, Julio 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo a Xunta de Galicia para atender as reivindicacións do 
colectivo de traballadoras e traballadores de residencias 
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 
 
- 56473 (11/PNC-004772) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo a Xunta e Galicia para elaborar un calendario estable de 
convocatorias de I+D+i 
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo 
 
- 56479 (11/PNC-004773) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Sanz Arias, Cristina e 6 máis 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo a Xunta de Galicia para implementar novos instrumentos 
para apoiar a participación dos axentes do ecosistema galego de innovación en programas de I+D+i 
a nivel europeo 
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo 
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- 56481 (11/PNC-004774) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis 
Sobre as actuacións que debe levar a cabo a Xunta de Galicia respecto da política de I+D+i e as me-
didas que debe adoptar ao respecto 
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo 
 
 
1.4. Procedementos de información 
1.4.3. Interpelacións 
 
Admisión a trámite e publicación 
 
- 56381 (11/INT-002671) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Ortega Otero, Marina e Torrado Quintela, Julio 
Sobre as demandas laborais do persoal do sector das residencias de maiores 
 
- 56476 (11/INT-002672) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis 
Sobre as convocatorias I+D+i 
 
- 56484 (11/INT-002673) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Rodil Fernández, Olalla e 2 máis 
Sobre a política do Goberno galego en materia de I+D+i 
 
 
1.4.4. Preguntas 
1.4.4.1. Preguntas orais en pleno 
 
Admisión a trámite e publicación 
 
- 56130 (11/POP-008577) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e Otero Lago, Noelia 
Sobre a opinión do Goberno galego respecto do número de profesores co que contan os centros 
educativos públicos de Milladoiro 
 
- 56131 (11/POP-008578) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e Otero Rodríguez, Patricia 
Sobre a valoración da Xunta de Galicia respecto da situación dos horarios e os custos das liñas de 
transporte público do alumnado dalgunhas parroquias dos concellos de Outes e Muros, para acudir 
aos seus centros de ensino 
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- 56132 (11/POP-008579) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 4 máis 
Sobre o plan de restauración da canteira da Casalonga, no concello de Teo, e a expropiación dunha 
pista 
 
- 56133 (11/POP-008580) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e Otero Lago, Noelia 
Sobre o estado das instalacións e dos espazos de formación profesional do Instituto de Educación 
Secundaria Lamas de Abade, de Santiago de Compostela 
 
- 56134 (11/POP-008581) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e Otero Lago, Noelia 
Sobre a postura da Xunta de Galicia respecto do impulso das políticas públicas en materia de ser-
vizos sociais, sanidade, seguridade e igualdade para a abolición da prostitución 
 
- 56135 (11/POP-008582) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 3 máis 
Sobre as razóns do atraso na publicación do decreto que creará o Rexistro de Familias Monoma-
rentais e Monoparentais 
 
- 56136 (11/POP-008583) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e Otero Lago, Noelia 
Sobre as previsións da Dirección Xeral de Patrimonio Cultural respecto da declaración de ben de 
interese cultural do Museo Carlos Maside, de Sada 
 
- 56137 (11/POP-008584) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 3 máis 
Sobre as accións da Xunta de Galicia en relación co cumprimento da lexislación en materia de igual-
dade entre mulleres e homes no ámbito universitario e da investigación 
 
- 56138 (11/POP-008585) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 2 máis 
Sobre a modificación do plan de restauración da explotación de Miramontes, en Santiago de Com-
postela 
 
- 56139 (11/POP-008586) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 2 máis 
Sobre a postura da Xunta de Galicia respecto da construción dun novo centro de saúde en Negreira 
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- 56140 (11/POP-008587) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 2 máis 
Sobre o estado no que se atopa o expediente de restauración da antiga canteira de Niveiro, no Val 
do Dubra 
 
- 56141 (11/POP-008588) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e Otero Lago, Noelia 
Sobre o investimento previsto para o Sistema de arquivos de Galicia 
 
- 56142 (11/POP-008589) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 2 máis 
Sobre a discriminación que supón para o alumnado rural galego no acceso á educación superior 
non permitir impartir determinadas materias optativas en bacharelato 
 
- 56143 (11/POP-008590) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e Otero Lago, Noelia 
Sobre a valoración do Goberno galego respecto do cumprimento e desenvolvemento da Lei 
17/2006, do libro e da lectura de Galicia 
 
- 56144 (11/POP-008591) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 3 máis 
Sobre as previsións do Goberno galego para dar cumprimento á Lei 5/2001, de impulso demográ-
fico de Galicia, no que respecta ás familias monomarentais 
 
- 56145 (11/POP-008592) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 2 máis 
Sobre os problemas de transporte que afectan o alumnado dos concellos de Outes e Muros 
 
- 56146 (11/POP-008593) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 2 máis 
Sobre as previsións do Goberno galego para garantir a axeitada atención pediátrica dos nenos e 
nenas do concello de Porto do Son 
 
- 56147 (11/POP-008594) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 2 máis 
Sobre a garantía por parte do Sergas da cobertura total do cadro de persoal sanitario do Centro de 
Saúde de Palmeira 
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- 56148 (11/POP-008595) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 2 máis 
Sobre a valoración polo Goberno galego da creación dun centro de día ou espazo similar no concello 
de Touro 
 
- 56149 (11/POP-008596) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 2 máis 
Sobre o dimensionamento do cadro de persoal do Hospital do Barbanza 
 
- 56164 (11/POP-008597) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís e 4 máis 
Sobre a liña de ferrocarril Ferrol-Ribadeo 
 
- 56165 (11/POP-008598) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 3 máis 
Sobre as previsións do Goberno galego respecto da elaboración dun novo Plan galego de concilia-
ción e corresponsabilidade 
 
- 56166 (11/POP-008599) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e Otero Lago, Noelia 
Sobre as negociacións que realizou o Goberno galego nos últimos anos para buscar unha solución 
axeitada ao trazado da LAT 220 kV DC Lousame-Tivo que non dane o patrimonio cultural e natural 
no concello de Rois 
 
- 56167 (11/POP-008600) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 3 máis 
Sobre a tramitación das axudas da Secretaría Xeral de Igualdade ás asociacións de mulleres 
 
- 56168 (11/POP-008601) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 2 máis 
Sobre a atención sanitaria na Unidade de Medicina Interna do Hospital Provincial de Santiago de 
Compostela 
 
- 56169 (11/POP-008602) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 3 máis 
Sobre as previsións da Xunta de Galicia de colaborar co Concello de Dodro na reparación da cuberta 
do seu pavillón polideportivo municipal 
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- 56170 (11/POP-008603) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e Torrado Quintela, Julio 
Sobre a veracidade da información publicada por un xornal sobre a implicación da Corporación 
Radio e Televisión de Galicia nunha cuestión investigada pola Unidade de Delincuencia Económica 
e Fiscal 
 
- 56171 (11/POP-008604) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 2 máis 
Sobre a cobertura por parte do Sergas da praza de médico que lle corresponde ao Centro de Saúde 
de Corrubedo 
 
- 56172 (11/POP-008605) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 2 máis 
Sobre a valoración por parte do Goberno galego do servizo de transporte interurbano de viaxeiros 
por estrada na liña Ribeira-Santiago de Compostela ao seu paso por Rianxo 
 
- 56173 (11/POP-008606) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 3 máis 
Sobre a postura do Goberno galego respecto das entidades de iniciativa social sen ánimo de lucro que 
reciben subvencións para programas dirixidos a mulleres en situación de especial vulnerabilidade 
 
- 56182 (11/POP-008607) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago e Bará Torres, Xosé Luís 
Sobre as previsións do Goberno Galego de recuperar a actividade do centro de Valverde de Allariz 
de titularidade da Xunta de Galicia 
 
- 56185 (11/POP-008609) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 2 máis 
Sobre a postura do Goberno galego respecto da substitución do uso do galego polo castelán en 
calquera tipo de actividade pública ante a chegada de turistas a Galicia na época estival 
 
- 56186 (11/POP-008610) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e Otero Lago, Noelia 
Sobre as previsións do Goberno galego para continuar co desenvolvemento do plan de recupera-
ción cultural 
 
- 56187 (11/POP-008611) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 2 máis 
Sobre o inicio dalgún expediente sobre a estación de bombeo que a empresa Xeal proxecta cons-
truír no monte da Ruña, en Mazaricos 
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- 56188 (11/POP-008612) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e Otero Lago, Noelia 
Sobre o grao de execución da Estratexia da cultura galega (ECG21), que tiña o horizonte no ano 2021 
 
- 56189 (11/POP-008613) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e Otero Lago, Noelia 
Sobre as previsións da Consellería de Cultura, Educación, Formación Profesional e Universidades 
de realizar obras de mellora de espazos e de eficiencia enerxética no Centro Público Integrado Ca-
miño de Santiago, no Pino 
 
- 56190 (11/POP-008614) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 2 máis 
Sobre as previsións do Goberno galego para presentar a avaliación do I Plan galego de conciliación 
e corresponsabilidade 2018-2021 
 
- 56191 (11/POP-008615) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 3 máis 
Sobre as obrigas da Lei 13/2021, do 20 de xullo, pola que se modifica o Decreto lexislativo 2/2015, 
do 12 de febreiro, polo que se aproba o texto refundido das disposicións legais da Comunidade 
Autónoma de Galicia en materia de igualdade, para garantir a igualdade real entre mulleres e 
homes no ámbito universitario e da investigación 
 
- 56192 (11/POP-008616) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 3 máis 
Sobre as accións concretas levadas a cabo pola Xunta de Galicia para dar cumprimento á Lei 
13/2021, do 20 de xullo, pola que se modifica o Decreto lexislativo 2/2015, do 12 de febreiro, polo 
que se aproba o texto refundido das disposicións legais da Comunidade Autónoma de Galicia en 
materia de igualdade, para garantir a igualdade real entre mulleres e homes no ámbito universitario 
e da investigación 
 
- 56193 (11/POP-008617) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 3 máis 
Sobre o protocolo do Goberno galego para garantir ás mulleres o exercicio dos seus dereitos sexuais 
e reprodutivos 
 
- 56194 (11/POP-008618) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 3 máis 
Sobre o protocolo do Goberno galego para garantir ás mulleres o exercicio dos seus dereitos sexuais 
e reprodutivos 
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- 56195 (11/POP-008619) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 3 máis 
Sobre o protocolo do Goberno galego para garantir ás mulleres o exercicio dos seus dereitos sexuais 
e reprodutivos 
 
- 56196 (11/POP-008620) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e Otero Lago, Noelia 
Sobre  as previsións do Goberno galego de levar a cabo as actuacións de mellora do Centro Público 
Integrado Fonte Díaz, de Touro 
 
- 56197 (11/POP-008621) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e Otero Lago, Noelia 
Sobre as previsións do Goberno galego de completar todo o territorio galego co servizo de biblio-
teca 
 
- 56202 (11/POP-008622) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Pérez López, Daniel e Fernández Davila, María Cristina 
Sobre o recorte de profesorado no centro de ensinanza infantil e primaria San Luis Romero de Carballo 
 
- 56208 (11/POP-008623) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Caballero Miguez, Gonzalo e Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña 
Sobre a delegación de competencias da Consellería de Economía, Industria e Innovación noutros 
órganos 
 
- 56210 (11/POP-008624) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Caballero Miguez, Gonzalo e Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña 
Sobre as medidas previstas polo Goberno galego para frear o avellentamento do parque automo-
bilístico 
 
- 56212 (11/POP-008625) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Caballero Miguez, Gonzalo e Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña 
Sobre as medidas previstas polo Goberno galego para axudar as familias a enfrontar a suba da in-
flación e o encarecemento das hipotecas 
 
- 56214 (11/POP-008626) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Caballero Miguez, Gonzalo e Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña 
Sobre a estratexia do Goberno galego en relación coa posibilidade de que a multinacional chinesa 
BYD instale unha xigafactoría de coches eléctricos en Galicia 
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- 56216 (11/POP-008627) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Caballero Miguez, Gonzalo e 2 máis 
Sobre a política económica prevista pola Xunta de Galicia para facer fronte á emigración da mo-
cidade 
 
- 56219 (11/POP-008628) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Caballero Miguez, Gonzalo e 3 máis 
Sobre as condicións do persoal  nos centros sociosanitarios da Consellería de Política Social 
 
- 56221 (11/POP-008629) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Caballero Miguez, Gonzalo e 2 máis 
Sobre as previsións do Goberno galego en relación co apoio económico ás familias vulnerables con 
integrantes con discapacidades 
 
- 56249 (11/POP-008630) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Díaz Varela, Noa Susana e 2 máis 
Sobre a cobertura polo Servizo Galego de Saúde da praza de médico a tempo completo que lle co-
rresponde ao centro de saúde de Corrubedo 
 
- 56254 (11/POP-008631) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña e 4 máis 
Sobre o cumprimento do mandato legal de garantir os recursos necesarios para os alumnos e alum-
nas que requiran unha atención educativa diferente á ordinaria 
 
- 56259 (11/POP-008633) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Freire Vázquez, María Begoña e 7 máis 
Sobre a valoración da Xunta de Galicia do acollemento do programa Rexurbe no concello de Be-
tanzos 
 
- 56260 (11/POP-008634) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Freire Vázquez, María Begoña e 7 máis 
Sobre o orzamento destinado polo Goberno galego á liña de avais públicos dirixida aos menores 
de 36 anos para a compra da súa primeira vivenda 
 
- 56262 (11/POP-008635) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Freire Vázquez, María Begoña e 7 máis 
Sobre as vías articuladas polo Goberno galego para ampliar o parque de vivenda pública e protexida 
en Galicia 
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- 56264 (11/POP-008636) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Arias Rodríguez, Raquel e 6 máis 
Sobre que vai a mellorar e axilizar a intervención en posibles situacións de desprotección de me-
nores o instrumento denominado Valora-Galicia 
 
- 56266 (11/POP-008637) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Arias Rodríguez, Raquel e 6 máis 
Sobre o balance da consellería de Política Social e Xuventude do incremento do número de casas 
niño como medida de conciliación para as familias galegas 
 
- 56268 (11/POP-008638) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Arias Rodríguez, Raquel e 6 máis 
Sobre o balance da Xunta de Galicia das medidas destinadas á atención da infancia e ás familias 
galegas 
 
- 56270 (11/POP-008639) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Arias Rodríguez, Raquel e 6 máis 
Sobre a fase na que está a elaboración da Estratexia de Acción Voluntaria 2027 
 
- 56272 (11/POP-008640) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Arias Rodríguez, Raquel e 6 máis 
Sobre o reforzo do orzamento para a Tarxeta Benvida, o Bono Coidado e o Acollemento Familiar 
 
- 56274 (11/POP-008641) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Arias Rodríguez, Raquel e 7 máis 
Sobre os beneficios que traerá consigo a iniciativa para as persoas con parálise cerebral ou disca-
pacidades análogas residentes en Vilagarcía de Arousa e á súa área de influencia 
 
- 56276 (11/POP-008642) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Arias Rodríguez, Raquel e 6 máis 
Sobre o impacto económico que está a supor para as familias galegas a gratuidade das escolas in-
fantís en Galicia 
 
- 56278 (11/POP-008643) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Arias Rodríguez, Raquel e 6 máis 
Sobre as novas en relación á implicación do Goberno central no financiamento para a gratuidade 
das escolas infantís 
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- 56280 (11/POP-008644) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Arias Rodríguez, Raquel e 6 máis 
Sobre o reforzo do Bono Coidado 
 
- 56282 (11/POP-008645) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Arias Rodríguez, Raquel e 6 máis 
Sobre o balance da Xunta de Galicia da posta en marcha das casas niño 
 
- 56284 (11/POP-008646) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Arias Rodríguez, Raquel e 6 máis 
Sobre o balance que fai a Xunta de Galicia das estadías e servizos nas residencias de tempo libre 
adscritas á Consellería de Política Social e Xuventude no ano 2023 
 
- 56287 (11/POP-008647) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Freire Vázquez, María Begoña e 6 máis 
Sobre a valoración da Xunta de Galicia do acollemento do programa Rexurbe no concello de Ferrol 
 
- 56293 (11/POP-008648) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Aira Díaz, María del Carmen e 2 máis 
Sobre o dereito a unha mellora das condicións da asistencia sanitaria da poboación da área de in-
fluencia do Hospital Comarcal de Monforte 
 
- 56295 (11/POP-008649) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Freire Vázquez, María Begoña e 6 máis 
Sobre o trámite no que se atopa a reforma do Decreto 29/2010, do 4 de marzo de 2010, polo que 
se aproban as normas de habitabilidade de vivendas de Galicia 
 
- 56297 (11/POP-008650) 
Grupo Parlamentario Popular de Galicia 
Freire Vázquez, María Begoña e 6 máis 
Sobre a inversión da Xunta de Galicia destinada á permanencia nos seus fogares de persoas vulne-
rables ou que se verán afectadas por desafiuzamentos ou por execucións hipotecarias e que pre-
cisan dun alugueiro social de adquisición de vivendas titularidade de Abanca 
 
 
Santiago de Compostela, 2 de agosto de 2023 
María Elena Candia López 
Vicepresidenta 1ª

XI lexislatura. Número 539. 7 de agosto de 2023 BOLETÍN OFICIAL DO PARLAMENTO DE GALICIA
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Á Mesa do Parlamento 

O Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), a iniciativa 

dos deputados Iago Tabarés Pérez-Piñeiro e Luis Bará Torres, ao abeiro do disposto 

no Regulamento da Cámara, presenta a seguinte Proposición non de lei para debate 

en Pleno, sobre a utilización e conservación das instalacións da Xunta de Galiza en 

Valverde de Allariz, Ourense. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

No ano 2008 a Xunta de Galiza, por medio da Vicepresidencia de Igualdade e 

Benestar licitou a contratación das obras de urbanización interior e exterior da Casa de 

Valverde de Allariz, en Ourense; así como as de rehabilitación do aulario sito no 

inmoble e da subministración, instalación e posta en funcionamento do equipamento, 

tanto mobiliario como o enxoval, como de cociña e cafetería, e o necesario para a 

realización dun obradoiro de canteiría. Licitacións para a rehabilitación, 

acondicionamento e posta en marcha do centro que supuxeron investimentos de case un 

millón de euros. 

As actuacións realizadas posibilitaron a posta en marcha de programas 

destinados a formación e integración socio-laboral de menores en risco de exclusión ou 

con dificultades sociais cara a facilitar o seu desenvolvemento integral que permita 

completar o seu proceso de emancipación. 

A xestión e dirección do centro foi obxecto de externalización mediante a 

sucesiva convocatoria e licitación de contratos administrativos para a prestación do 

servizo. 
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Toda vez que o mantemento e conservación das instalacións non estaba inserido 

dentro do perímetro dos contratos de xestión do servizo, a Xunta de Galiza, como titular 

do inmoble, igualmente de xeito indirecto asumiu o servizo de mantemento e 

conservación, adxudicando diferentes contratos que, só entre os anos de 2010 e 2018, 

supuxeron investimentos próximos aos 200.000€.  

Como continuación a contratacións anteriores, o día 24 de xuño de 2021 a 

Consellaría de Política Social da Xunta de Galiza asinou coa Asociación de Iniciativa 

Social Berce novo contrato de xestión e dirección do centro de Valverde de Allariz, 

polo que a entidade privada se comprometía a prestación do servizo de acollemento 

residencial para menores suxeitos a medidas e con restricións e limitacións adicionais 

como consecuencia dunha eventual afectación, probable ou confirmada, por Covid-19. 

A vixencia do contrato rematou o día 23 de xuño de 2022. 

Dende hai anos nas instalacións de Valverde de Allariz e baixo a dirección do 

Centro de Formación Ocupacional Sta María Europa se viñan celebrando distintas 

accións formativas dirixidas a facilitar a empregabilidade e inserción laboral, tanto de 

desempregadas como de menores tutelados residentes no centro. Así, anualmente case 

un centenar de alumnos e alumnas participaban en cursos de auxiliar de froristería, 

xardinería, agricultura ecolóxica, albanelería, canteiría, cociña e restauración, atención 

social e socio-sanitaria, que lles permitía a súa incorporación ao mercado laboral 

mediante a obtención de certificados de profesionalidade.  

Xa que logo nas instalacións de Valverde, homologadas e especialmente 

acondiconadas para o desenvolvemente de numerosas e diversas accións formativas que 

permitían a capacitación profesional e fomentaban a empregabilidade, tanto da 

poboación do medio rural, como de mocidade necesitada de especial atención e coidado.  
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Dende hai meses a “Casa de Valverde”, titularidade da Xunta de Galiza, carece 

de actividade algunha, tanto residencial como formativa. O abandono é tal que nin 

sequera se realizan as máis elementais actuacións de mantemento e coidado, polo que 

xunto coa falla de aproveitamento público da infraestrutura, está a sufrir un evidente 

proceso de degradación que pode comprometer o futuro do espazo, estragando os 

cuantiosos investimentos realizados nos pasados anos para a súa rehabilitación e posta 

en valor. 

 

Ante a preocupación pola falla de utilización e aproveitamento dunha 

importante infraestrutura pública e a inquedanza pola degradación que está a sufrir o 

espazo e a supresión da actividade formativa e de capacitación profesional que se viña 

desenvolvendo no centro, o Grupo Parlamentar do BNG presenta a seguinte proposición 

non de lei para debate en Pleno: 

“O Parlamento insta a Xunta de Galiza á realización inmediata de actuacións de 

mantemento e conservación do centro de titularidade autonómica en Valverde de 

Allariz, a fin de poder destinalo a un uso e aproveitamento público e recuperar a 

realización de accións formativas dirixidas a fomentar a empregabilidade e inserción 

laboral da mocidade e de desempregadas.” 

 

Santiago de Compostela, 21 de xullo de 2023 

 

Asdo.: Iago Tabarés Pérez-Piñeiro 

Deputado do G.P. do BNG 
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Luis Bará Torres  

Viceportavoz do G.P. do BNG 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 21/07/2023 11:51:19 

 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro  na data 21/07/2023 11:51:24 
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Á Mesa do Parlamento 

O Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), a iniciativa do 

deputado Daniel Pérez López e da deputada Cristina Fernández Davila, ao abeiro do 

disposto no Regulamento da Cámara, presenta a seguinte Proposición non de lei para 

o seu debate en Pleno, sobre o recorte de profesorado no CEIP San Luis Romero de 

Carballo. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O remate do curso na Galiza, sobre todo nas nosas aldeas e vilas, fai anos que xa 

non é motivo de alegría para as familias do alumnado galego.  

Porque é no mes de xullo cando a Consellería perpetra unha política de recortes 

que incide, directamente, na calidade da educación das nosas crianzas e complica até o 

paroxismo o traballo de mestras e mestres galegos. 

Unha política de recortes da Xunta de Galiza, tamén na educación, que pouco ou 

ningún encaixe ten coa “lexislatura do rural” que pregoou e o Partido Popular fai tres 

anos en campaña electoral. A realidade é teimuda,e amosa que os programas de 

beneficios fiscais aprobados xa no 2016 no ámbito rural non tiveron o efecto 

perseguido, porque non aumentaron o consumo nin  evitaron o despoboamento 

progresivo das nosas aldeas.  

Porque para un “rural vivo” é imprescindible investir en sanidade e educación.  

Porén, a Xunta de Galiza responde con recortes en servizos básicos e en 

profesorado.  
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Neste caso, eses recortes afectan ao Colexio Xesús San Luis Romero de 

Carballo, un centro de referencia na localidade pola calidade docente e pola implicación 

de toda a comunidade educativa, que redunda nun moi bo funcionamento do colexio.  

Un centro que, como outros, conta con crianzas con necesidades especiais que, até o de 

agora, estaban cubertas. 

Pero agora a Consellería acaba de pechar neste centro unha aula de infantil para 

agrupar nunha soa aos nenos de 3 e 4 anos, coa conseguinte amortización de 

profesorado. 

As razóns esgrimidas son. Máis unha vez, as “ratios”.   

Unhas “ratios” que non contemplan que dos 31 nenos e nenas escolarizados no 

ciclo infantil, 9 son crianzas con NEAE (Necesidades Educativas Especiais), e destes, 4 

son crianzas con NEE (Necesidades Educativas Específicas). 

Parece imprescindible facer unha avaliación máis fonda (alén das “ratios”) que 

teña en conta as casuísticas concretas, para así garantir un ensino digno e de calidade, 

que non penalice, precisamente, ao alumnado máis vulnerable.  

Así o entende a comunidade educativa no seu conxunto, e por iso esixen un 

cambio na decisión adoptada pola Consellería de Educación. 

 

Por todo o exposto, o Grupo Parlamentar do BNG presenta a seguinte 

proposición non de lei para debate en Pleno: 

“O Parlamento insta a Xunta de Galiza a manter as tres unidades de Educación 

Infantil existentes no CEIP Xesús San Luis Romero con mestra de apoio, coa 
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conseguinte recuperación das dúas prazas docentes amortizadas ao proceder a 

Consellería á agrupación.” 

 

Santiago de Compostela, 21 de xullo de 2023 

 

Asdo.: Daniel Pérez López 

Cristina Fernández Davila 

Deputado e deputada do G.P. do BNG 

Ana Pontón Mondelo 

Portavoz do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Ana Pontón Mondelo na data 21/07/2023 12:24:20 

 

Cristina Fernández Davila na data 21/07/2023 12:24:25 

 

Daniel Pérez López  na data 21/07/2023 12:24:31 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

O Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, por iniciativa das súas 

deputadas, Noa Díaz Varela, Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, 

a través do portavoz e ao abeiro do disposto no artigo 160 do Regulamento da 

Cámara, presenta ante esa mesa a seguinte proposición non de lei para o 

seu debate en Pleno. 

 

O Grupo Parlamentario Socialista ten presentado varias iniciativas para tentar 

dar resposta á precaria situación da sanidade pública no Barbanza, tanto no 

Hospital comarcal como cos centros de saúde dos seus concellos e en 

particular nos pequenos núcleos de poboación, poñendo en serio risco a 

atención sanitaria da veciñanza. 

 

Unha das últimas concernía á situación que se está a vivir no consultorio 

periférico de Corrubedo, no Concello de Ribeira, que dende novembro do ano 

2022 xa non conta co facultativo que atendía os cinco días da semana en 

horario completo polas mañás. 

 

Na actualidade ese servizo cóbrese algunhas horas do día con facultativos 

desprazados doutros centros de saúde e, de necesitar asistencia fóra dos 

horarios establecidos, a veciñanza tense que trasladar á vila de Ribeira. 

 

Non podemos obviar que falamos dunha poboación envellecida, distante do 

Centro de Saúde de Ribeira -que soporta tamén graves carencias de persoal 

de atención primaria-, cun sistema público de transporte cada vez máis 

deficitario que obriga a facer uso do taxi, algo que non está ao alcance dunha 

veciñanza que, procedente do sector do mar, ten unhas pensións moi limitadas. 
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Fronte a esta situación de desprotección, que se está a agravar loxicamente na 

época estival ao aumentar a poboación, a veciñanza de Corrubedo está a 

mobilizarse para que se cubra a praza do facultativo dese centro de saúde a 

tempo completo. A última acción reivindicativa tivo lugar este 13 de xullo diante 

do Parlamento, onde se congregaron ducias de veciñas e veciños afectados. 

 

Por todo isto, o Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, presenta a 

seguinte proposición non de lei: 

 

O Parlamento de Galicia, insta o Goberno galego a cubrir de inmediato, a 

tempo completo e de maneira continuada, a praza do facultativo médico do 

consultorio periférico de Corrubedo. 

 

Parlamento de Galicia, 21 de xullo de 2023 

 
 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noa Susana Díaz Varela  na data 21/07/2023 13:18:45 

 

Julio Torrado Quintela  na data 21/07/2023 13:19:02 

 

Marina Ortega Otero  na data 21/07/2023 13:19:12 

 

Luis Manuel Álvarez Martínez  na data 21/07/2023 13:19:25 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

O Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, por iniciativa das súas 

deputadas e dos seus deputados, Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, Noelia 

Otero Lago, Marina Ortega Otero, Martín Seco García e Julio Torrado 

Quintela, a través do portavoz e ao abeiro do disposto no artigo 160 do 

Regulamento da Cámara, presenta ante esa mesa a seguinte proposición 

non de lei para o seu debate en Pleno. 

 

Tal e como se recolle na Lei orgánica 3/2020, do 29 de decembro, pola que se 

modifica a Lei orgánica 2/2006, do 3 de maio, de Educación (LOMLOE), a 

educación é un factor fundamental en calquera sociedade, posto que dela 

dependen o benestar individual e o colectivo. E establece que “a educación é 

para calquera persoa o medio máis axeitado para desenvolver as súas 

capacidades, construír a súa personalidade, conformar a súa propia identidade 

e configurar a súa comprensión da realidade, integrando a dimensión 

cognoscitiva, a afectiva e a axiolóxica, e para a sociedade é o medio máis 

idóneo para transmitir e, ao mesmo tempo, renovar a cultura e o acervo de 

coñecementos e valores que a sustentan, sacar as máximas posibilidades das 

súas fontes de riqueza, fomentar a convivencia democrática e o respecto ás 

diferenzas individuais, promover a solidariedade e evitar a discriminación, co 

obxectivo de acadar a necesaria cohesión social”. 

 

E o artigo 71 da mesma Lei manifesta expresamente que: 

 

“1. As Administracións educativas disporán dos medios necesarios para que 

todo o alumnado acade o máximo desenvolvemento persoal, intelectual, social 

e emocional, así como os obxectivos establecidos con carácter xeral na Lei 
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2. Corresponde ás Administracións educativas asegurar os recursos necesarios 

para que os alumnos e alumnas que requiran unha atención educativa diferente 

á ordinaria, por presentar necesidades educativas especiais, por retraso 

madurativo, por trastornos do desenvolvemento da linguaxe e a comunicación, 

por trastornos de atención ou de aprendizaxe, por descoñecemento grave da 

lingua de aprendizaxe, por encontrarse en situación de vulnerabilidade 

socioeducativa, polas súas altas capacidades intelectuais, por terse 

incorporado tarde ao sistema educativo ou por condicións persoais ou de 

historia escolar, poidan acadar o máximo desenvolvemento posible das súas 

capacidades persoais e, en calquera caso, os obxectivos establecidos con 

carácter xeral para todo o alumnado”. 

 

Xa que logo, a educación pública, universal e gratuíta é o instrumento máis 

eficaz do que dispoñen os sistemas democráticos para garantir o principio de 

igualdade de oportunidades entre a cidadanía dun país, mais a isto hai que 

garantirlle a calidade se queremos acadar os obxectivos antes mencionados.  

 

As competencias en Educación foron transferidas á nosa Comunidade 

Autónoma no ano 1982, sendo a Xunta de Galicia, a través da consellaría con 

competencias en educación, quen ten a obriga de pór a dispor da cidadanía en 

Galicia o sistema educativo.  

 

En Carballo hai varios centros educativos que contan con profesionais 

exemplares e comprometidos coa seu labor, un destes centros é o Xesús San 

Luís Romero, que goza de gran prestixio, recoñecido a través de varios 

premios e por parte das familias dos nenos e nenas do centro que, nunha 

reunión  coa Inspección educativa, o puxeron de manifesto e na que se lles 

garantiu por parte da administración o mantemento dos recursos terapéuticos 

adxudicados ao centro, co compromiso de incrementalos en función das 

necesidades, cuestión que tranquilizou ás nais e aos pais do alumnado con 

necesidades educativas especiais.  
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Dous días despois da dita reunión, comunicóuselles o peche dunha aula de 

infantil para agrupar nunha soa aos nenos e nenas de 3 e 4 anos, non tendo en 

conta que dos 31 nenos e nenas escolarizados no ciclo de infantil, 9 teñen NEE 

(Necesidades Educativas Específicas), o que lles obrigaría a traballar, en 

infantil, cunha aula mixta e sen contar coa figura da mestra de apoio. Este feito 

preocupa non só aos pais e ás nais e á ANPA, senón tamén aos docentes e á 

propia dirección do centro, que sabemos que xa fixeron a súa respectiva 

petición oficial. 

 

Ante esta situación, o Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, presenta 

a seguinte proposición non de lei: 

 

O Parlamento de Galicia insta a Xunta de Galicia a manter as tres unidades de 

educación infantil existentes xunto coa figura da mestra de apoio, 

reincorporando ao centro de forma inmediata as dúas docentes desprazadas. 

 

Parlamento de Galicia, 21 de xullo de 2023 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo  na data 21/07/2023 13:59:02 

 

Noelia Otero Lago na data 21/07/2023 13:59:18 
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Marina Ortega Otero  na data 21/07/2023 13:59:26 

 

Martín Seco García  na data 21/07/2023 13:59:39 

 

Julio Torrado Quintela  na data 21/07/2023 13:59:56 

 

Luis Manuel Álvarez Martínez  na data 21/07/2023 14:00:06 
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Á Mesa do Parlamento 

O Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), a iniciativa 

das deputadas Carmen Aira Díaz, Montserrat Prado Cores e Iria Carreira Pazos, ao 

abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presenta a seguinte Proposición non de 

lei para debate en Pleno. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

A situación da Sanidade Pública no Hospital Comarcal de Monforte vén sendo 

deficitaria dende tempo inmemorial e foi deteriorándose dende que se perdeu a 

condición de Área Sanitaria. 

A escaseza de persoal en xeral é crónica estando moitas das necesidades 

cubertas con persoal eventual sobre plantilla porque esta  non medrou en concordancia 

coas necesidades. Con respecto ó persoal facultativo este déficit vese incrementado por 

causa de constantes xubilacións e da dificultade certa de cubrir con persoal estable as 

súas vacantes. 

Especialidades como dixestivo, neuroloxía, cardioloxía, pediatría veñen  de non 

ter profesionais propios, algunha dela durante unha década ou máis, agora a isto súmase 

a ausencia de profesionais facultativos de rehabilitación ou hematoloxía. 

Deste modo é moi difícil que a poboación poida recibir unha asistencia sanitaria 

de calidade, xa que ou sofren a rotación constante das profesionais, dándose situacións 

absolutamente irracionais ou son eles os que se teñen que desprazarse para recibir esta 

atención, con todo o dificultoso que resulta para a poboación, que como sabemos ten 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-J

S
tU

L9
E

B
B

-3
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

205015

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-6

g4
Fr

nk
bF

-7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-JStUL9EBB-3
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-6g4FrnkbF-7


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

2 

 

unha elevada media de idade e estes desprazamentos ten que facelos en situación de 

vulnerabilidade. 

As traballadoras e traballadores  tamén  ven incrementadas as súas cargas de 

traballo, sendo as tarefas administrativas multiplicadas por continuos cambios de citas 

ou reprogramacións, noutros casos chegan incluso a  facer funcións que non lles eran 

propias cando estes facultativos ocupaban os seus postos de traballo. 

Dende o BNG pensamos que a poboación da área de influencia do Hospital 

Comarcal de Monforte ten dereito a unha mellora das condicións nas que recibe 

asistencia sanitaria pública e para isto é preciso unha planificación urxente. 

 

Por todo isto, o Grupo Parlamentar do BNG presenta a seguinte proposición non 

de lei para debate en Pleno: 

“O Parlamento galego insta o Goberno da Xunta a: 

-Tomar as medidas necesarias que permitan satisfacer as necesidades de persoal 

Facultativo, das Especialidades deficitarias, no H. Comarcal de Monforte co fin de 

garantir unha asistencia sanitaria universal, accesible e de calidade. 

- Crear as prazas de persoal sanitario e non sanitario que levan anos sen 

estabilidade por non estar orzamentadas. 

- Levar a cabo un estudo para o dimensionamento das plantillas de persoal en 

xeral, co fin de solventar as necesidades que puidera haber para unha máxima calidade 

asistencial. 
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- Namentres isto non sucede, artellar os medios adecuados para evitar que, como 

mínimo, os pacientes ingresados teñan que viaxar ao Hula de modo continuo e de non 

ser posible, que sexan trasladados de xeito individual para que non se demoren en 

volver durante horas.” 

 

Santiago de Compostela, 24 de xullo de 2023 

 

Asdo.: Carmen Aira Díaz 

Montserrat Prado Cores  

Iria Carreira Pazos  

Deputadas do G.P. do BNG 

Olalla Rodil Fernández 

Viceportavoz do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 24/07/2023 12:02:02 

 

Iria Carreira Pazos na data 24/07/2023 12:02:09 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 24/07/2023 12:02:21 
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María del Carmen Aira Díaz  na data 24/07/2023 12:02:32 
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Á Mesa do Parlamento 

O Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), a iniciativa 

dos deputados Daniel Pérez López e Paulo Ríos Santomé e da deputada Cristina 

Fernández Davila, ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presenta a 

seguinte Proposición non de lei para o seu debate en Pleno, sobre dotar de  transporte 

público as alumnas e alumnos de Bergantiños e Costa da Morte que cursan formación 

profesional ou bacharelato nos IES da contorna. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O continuo recorte de servizos públicos por parte da Administración educativa 

galega, neste caso referido ao transporte escolar, fai que as familias teñan moitas 

dificultades para que os seus fillos e fillas podan seguir estudando unha vez rematada o 

ensino obrigatorio. Nomeadamente, cando se trata de familias que viven no rural. 

Malia que o Partido popular e a Xunta de Galiza pregoaron aos catro ventos que 

esta ía ser a “lexislatura do rural”, feitos obxectivos amosan outra realidade ben distinta.  

Os beneficios fiscais aprobados desde 2016 no ámbito do rural non obtiveron os 

resultados perseguidos. Os obxectivos propostos de evitar o despoboamento do rural e 

aumentar o consumo non se cumpriron,  ao non conseguir  reactivar o consumo interno 

e evitar o despoboamento das nosas aldeas. 

Así, a poboación de Galiza continuou a caer ao longo de 2022 tras varios 

exercicios de aplicación destes beneficios fiscais.  E son os municipios máis pequenos 

(a partir de 2.000 habitantes) os que  perderon poboación.  
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Desde o Goberno galego segue a se negar o fracaso desas políticas fiscais e de 

loita contra o despoboamento, mais nunha reviravolta cínica e oportunista, empregan a 

escusa da pouca poboación para xustificar máis recortes.  

Se queremos manter poboación nas nosas aldeas, e como é o caso, en Cabana de 

Bergantiños ou Laxe, debemos ser quen de apoiar as familias para que podan ter uns 

servizos mínimos que non as obrigue a marchar a outros lugares onde si os teñen. 

Durante anos o transporte escolar levaba as mozas e mozos de Cabana que 

realizaban estudios de FP ou bacharelato, dende as distintas parroquias ate os institutos, 

ben gratuitamente, ben pagando. 

Pero este servizo foi desaparecendo, sempre polas medidas de “aforro” da 

Consellaría de Educación. 

O problema é de tal gravidade que algunhas familias deste Concello vense na 

obriga de mercarlles vehículos, motocicletas ou “coches sen carné” para que os seus 

fillos podan desprazarse ate os institutos por non dispoñer do tempo ou medios para 

facelo as nais e pais. 

A dia de hoxe esta problemática dáse nas parroquias de Anós e Corcoesto, pero 

en anos pasados ocorreu algo similar na Mata (Rioboo). 

No vindeiro curso escolar, 2023-2024, tamén desaparecerá o transporte que 

prestaba este servizo ás parroquias de Canduas e Cesullas ate o instituto de Ponteceso; 

servizo que era pagado polas familias. E outro tanto ocorre co transporte escolar que, até 

o de agora, levaba o alumnado do veciño concello de Laxe ao IES de Ponteceso. 
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Por todo o exposto, o Grupo Parlamentar do BNG presenta a seguinte 

proposición non de lei para debate en Pleno: 

“O Parlamento insta a Xunta de Galiza a: 

1. Que o liña de transporte escolar que vai de Anós ao IES “Maximino Romero 

de Lema” de Baio amplíe a ruta ate o lugar de Outeiro (2 km) para recoller, como 

mínimo, a dúas alumnas. 

2. Dirixirse aos concellos da Costa de Morte e Bergantiños afectados pola 

supresión de servizo transporte escolar de ensino non obrigatorio co obxectivo de crear 

un mapa de necesidades e  buscar, de xeito coordinado e conxuntamente cos concellos 

afectados por este problema, unha solución que garanta o dereito á educación en 

condicións de igualdade, así como o dereito á conciliación de pais e nais.” 

 

Santiago de Compostela, 26 de xullo de 2023 

 

Asdo.: Daniel Pérez López 

Cristina Fernández Davila 

Paulo Ríos Santomé 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

Ana Pontón Mondelo 

Portavoz do G.P. do BNG 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

O Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, por iniciativa da súa 

deputada e do seu deputado, Marina Ortega Otero e Julio Torrado Quintela, 

a través do portavoz e ao abeiro do disposto no artigo 160 do Regulamento da 

Cámara, presenta ante esa mesa a seguinte proposición non de lei para o 

seu debate en Pleno. 

 

Hai uns días, dende o Grupo Socialista iniciamos unha proposta a través dunha 

batería de iniciativas para coñecer un informe detallado sobre o brote de 

tuberculose da residencia DomusVi de Santiago de Compostela. Á espera de 

obter o dito informe, dende o Grupo Socialista consideramos urxente que o 

Goberno galego atenda ás reivindicacións do colectivo de traballadoras e 

traballadores da residencia de DomusVi Ferrol, polas cales se atopan en folga 

na actualidade. 

 

Unha das reivindicacións fundamentais é a falta de persoal, debido ás 

dificultades para atopar perfís profesionais neste ámbito laboral sen ofrecer 

unhas condicións laborais óptimas. 

 

As traballadoras do dito centro de atención residencial para persoas maiores, 

indican que a sobrecarga laboral é totalmente inasumible, e impide que os 

coidados sexan correctos, literalmente: ”no puedo asear, vestir y darle la 

medicación a un anciano en 5 minutos; son personas, no cajas”. 

 

Por todo iso, as traballadoras convocaron paros laborais durante varios días do 

mes de xullo e agosto. 

 

Polo que é urxente que o Goberno galego, competente nos centros de atención 

residencial, elabore un plan urxente de supervisión de todos os centros de 
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atención residencial galegos para garantir as condicións laborais e salarios que 

se acordaron co sector hai un ano, así como establecer unha mesa de diálogo 

cos axentes implicados para revisalas e melloralos puntos que garantan a 

necesidade de persoal existente nun sector fundamental na sociedade galega 

tendo en conta que somos das CC.AA máis envellecidas do país. 

 

Ante esta situación o Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, presenta 

a seguinte proposición non de lei: 

 

O Parlamento de Galicia insta a Xunta de Galicia a que a través da Consellería 

de Política Social inicie antes de que remate o ano  2023 un plan galego de 

supervisión de todos os centros de atención residencial galegos para 

melloralas condicións laborais e de atención das persoas maiores, tendo en 

conta: 

 

a) Un incremento significativo dos técnicos de inspeccións da Consellería de 

Política Social dedicados á supervisión dos centros de atención residencial 

para persoas maiores e con discapacidade. 

 

b) O diálogo co sector e coas traballadoras e traballadores dos centros para 

acordar as melloras laborais necesarias para incrementar a demanda de 

emprego que cubra ao sector da xeriatría en Galicia. 

 

c) Diálogo coas familias e os residentes para melloralas condicións na atención 

e coidados dos usuarios e usuarias dos centros de atención residencial 

galegos. 

 

Parlamento de Galicia, 26 de xullo de 2023 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Marina Ortega Otero  na data 26/07/2023 11:08:50 

 

Julio Torrado Quintela  na data 26/07/2023 11:09:05 

 

Luis Manuel Álvarez Martínez  na data 26/07/2023 11:09:16 
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Á Mesa do Parlamento 

O Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), a iniciativa da 

deputada Olalla Rodil Fernández e dos deputados Ramón Fernández Alfonzo e 

Daniel Castro García, ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presenta a 

seguinte Proposición non de lei para debate en Pleno, sobre a elaboración dun 

calendario estable de convocatorias de I+D+i. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

En 2023 a Xunta de Galiza demorou durante meses a convocatoria das axudas 

posdoutorais e predoutorais –estas últimas aínda pendentes de publicación no Diario 

Oficial de Galiza no mes de agosto sendo imposible presentar solicitudes até setembro-- 

o que causou e causa enormes prexuízos ao persoal investigador, como denunciamos o 

G.P. do Bloque Nacionalista Galego, InvestiGal e a AIC. 

Asemade, a convocatoria volve atrás na esixencia de estar matriculada/o no 

programa de doutoramento non só no momento de presentación da solicitude senón no 

curso anterior (2022/2023) o que, de facto, obriga a levar un ano traballando gratis para 

poder acceder ao contrato predoutoral. 

Un retroceso a respecto das melloras introducidas pola propia Xunta de Galiza 

na convocatoria de 2022. 

Diante deste panorama, resulta evidente que o ecosistema investigador galego 

precisa de certezas, estabilidade e seguridade a comezar polo deseño dun calendario de 

convocatorias claro que garanta a súa publicación no primeiro mes de cada ano e da 
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fixación dunhas bases de convocatoria que favorezan a investigación en condicións 

dignas e non a precariedade. 

 

Por todo isto, o Grupo Parlamentar do BNG presenta a seguinte proposición non 

de lei para debate en Pleno: 

“O Parlamento insta a Xunta de Galiza a elaborar un calendario claro, estable e 

permanente que permita, de maneira planificada, publicar no mes de xaneiro de cada 

ano as convocatorias correspondentes ás axudas predoutorais e posdoutorais así como a 

modificar as bases de convocatoria suprimindo a obriga de matriculación previa nun 

programa de doutoramento.” 

 

Santiago de Compostela, 27 de xullo de 2023 

 

Asdo.: Ramón Fernández Alfonzo 

Daniel Castro García  

Deputados do G.P. do BNG 

Olalla Rodil Fernández 

Viceportavoz do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Á Mesa do Parlamento 
  
O Grupo Parlamentario Popular de Galicia a través do seu Portavoz e por iniciativa 
dos deputados Cristina Sanz Arias, Moisés Rodríguez Pérez, José Antonio Armada 
Pérez, Moisés Blanco Paradelo, Ana Belén García Vidal, Adrián Pardo López, e 
Borja Verea Fraiz ao abeiro do disposto no artigo 160 e concordantes do Regulamento 
da Cámara, presenta ante esa Mesa, a seguinte proposición non de lei en Pleno  
 
Nos últimos anos, Galicia experimentou un incremento continuado no acceso a 
programas de índole nacional e sobre todo europea (FP7, Horizonte 2020) e iso 
permitiu dar a coñecer e estender as capacidades en I+D+i rexionais fóra das nosas 
fronteiras, mellorando polo tanto a imaxe como rexión para a investigación e a 
innovación. 
 
A participación nos Programas Marco de Investigación e Innovación da UE é un 
indicador destacado das capacidades e o nivel de excelencia global do ecosistema de 
innovación de Galicia, dado o seu contexto internacional altamente competitivo. Así, no 
Programa Marco Europeo de I+I Horizonte 2020, Galicia conseguiu un retorno total de 
191 millóns de euros, un 112% máis que no anterior Programa Marco (7ºPM), sendo a 
sétima entre as Comunidades Autónomas, mentres que o retorno sobre o total nacional 
pasou de 2,6% ao 3,1%. Ademais, o arranque do actual Programa Marco, Horizonte 
Europa, mostra un novo incremento da competitividade dos axentes galegos, ao 
aumentar en case un 50% a proporción do retorno galego respecto ao total de España, 
e nun 80% aproximadamente en relación ao total da Unión Europea. 
 
A importancia que a participación nestes programas ten para consolidar a imaxe Galicia 
como rexión para a I+D+i, o acceso por parte dos axentes ás redes de coñecemento e 
innovación internacionais e o acceso a maiores fontes de financiamento fai necesario 
reforzar esta participación e, para iso, requírese traballar en aspectos como son o 
incentivo dun cada vez maior número de actores (entidades e empresas), a redución 
dos custos e as incertezas asociadas a eles polo maior nivel de competitividade e 
esixencia que teñen. 
 
Por todo o exposto, as deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular 
presentamos a seguinte proposición non de lei en Pleno. 
 
“O Parlamento de Galicia insta á Xunta de Galicia a implementar novos instrumentos 
para apoiar a participación dos axentes do ecosistema galego de innovación en 
programas de I+D+i a nivel europeo, cunha atención especial ás empresas e, en 
particular, ás pemes, incrementando a participación de axentes e empresas galegas en 
redes e programas nacionais, europeos e de índole internacional. 
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Deste xeito afianzaríase o que se avanzou ata o de agora e apoiaríanse novas 
propostas a convocatorias europeas para consolidar a posición das pemes en Europa, 
especialmente das micropemes, nunha contorna cambiante, global, dixitalizada, 
innovadora e sostible de maneira que estean máis preparadas para adecuarse á 
realidade dos mercados e adaptarse aos novos desafíos.” 
 

 
 
Santiago de Compostela, 27 de xullo de 2023 
 
 
Asinado dixitalmente por: 
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Á Mesa do Parlamento 

O Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), a iniciativa da 

deputada Olalla Rodil Fernández e dos deputados Ramón Fernández Alfonzo e 

Daniel Castro García, ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presenta a 

seguinte Proposición non de lei para debate en Pleno, sobre a política de I+D+i da 

Xunta de Galiza e as medidas que debe adoptar ao respecto o Goberno galego. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

Galiza continúa situándose entre os territorios con menor porcentaxe de 

investimento en I+D+i por PIB do Estado español e da Unión Europea. Isto, sitúa o 

noso país entre as zonas europeas menos innovadoras (de acordo cos datos da Comisión 

Europea). 
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De igual maneira, e desde hai xa anos, Galiza perde posicións perante o avance 

do Norte de Portugal en I+D+i. 

 

É evidente, e así o sinala mesmo o Consello Económico e Social de Galiza na 

súa última memoria, que urxe unha mudanza na política en materia de ciencia e 

innovación por parte do Goberno galego que supoña: 

– Un incremento maior dos fondos públicos destinados a I+D+i que sitúen 

Galiza no nivel de investimento medio da UE e nos obxectivos estratéxicos para esta 

década. 

– Unha maior estabilidade e certezas na xestión de recursos humanos, a comezar 

por un calendario claro de convocatorias nas primeiras etapas da carreira investigadora. 

– Un programa forte e ambicioso de captación, retención e retorno de talento. 
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– Unha maior e mellor coordinación e colaboración entre os distintos axentes do 

ecosistema investigador galego, a comezar pola propia estrutura administrativa, que 

permita aproveitar todas as posibilidades e potencialidades da I+D+i galega, que son 

moitas, malia todo. 

 

Por todo isto, o Grupo Parlamentar do BNG presenta a seguinte proposición non 

de lei para debate en Pleno: 

“O Parlamento insta a Xunta de Galiza a: 

1. Incrementar progresivamente o investimento público en I+D+i que permita 

alcanzar no prazo máximo de cinco anos o obxectivo europeo do 2,5% do PIB en 

materia de ciencia e investigación. 

2. Crear unha mesa de traballo que integre o conxunto do ecosistema 

investigador galego co obxectivo de deseñar a Rede galega de ciencia, tecnoloxía e 

innovación. Entre os axentes que deberán participar atoparanse, como mínimo, as 

estruturas de investigación do Sistema Universitario Galego, os centros de investigación 

básica e de excelencia; os axentes de difusión da ciencia, tecnoloxía e innovación, é 

dicir, aquelas entidades cuxa función é promover a difusión de coñecemento cara á 

sociedade como entre axentes do ecosistema investigador; os Institutos de Investigación 

Sanitaria así como os centros tecnolóxicos e as unidades de I+D empresariais. 

3. Impulsar a creación da Fundación galega para a Ciencia (Innogal) como 

entidade sen ánimo de lucro encamiñada a impulsar, promover e desenvolver a 

investigación e xeración de coñecemento científico en Galiza, nomeadamente, a 

creación dun programa público forte de retención, captación e retorno de talento.” 
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Santiago de Compostela, 27 de xullo de 2023 

 

Asdo.: Ramón Fernández Alfonzo 

Daniel Castro García  

Deputados do G.P. do BNG 

Olalla Rodil Fernández 

Viceportavoz do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 27/07/2023 13:46:21 

 

Daniel Castro García  na data 27/07/2023 13:46:32 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 27/07/2023 13:46:41 
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Á Mesa do Parlamento 

O Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), a iniciativa 

dos deputados Iago Tabarés Pérez-Piñeiro e Luis Bará Torres, ao abeiro do disposto 

no Regulamento da Cámara, presenta a seguinte Proposición non de lei para debate 

na Comisión 1ª, sobre a utilización e conservación das instalacións da Xunta de Galiza 

en Valverde de Allariz, Ourense. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

No ano 2008 a Xunta de Galiza, por medio da Vicepresidencia de Igualdade e 

Benestar licitou a contratación das obras de urbanización interior e exterior da Casa de 

Valverde de Allariz, en Ourense; así como as de rehabilitación do aulario sito no 

inmoble e da subministración, instalación e posta en funcionamento do equipamento, 

tanto mobiliario como o enxoval, como de cociña e cafetería, e o necesario para a 

realización dun obradoiro de canteiría. Licitacións para a rehabilitación, 

acondicionamento e posta en marcha do centro que supuxeron investimentos de case un 

millón de euros. 

As actuacións realizadas posibilitaron a posta en marcha de programas 

destinados a formación e integración socio-laboral de menores en risco de exclusión ou 

con dificultades sociais cara a facilitar o seu desenvolvemento integral que permita 

completar o seu proceso de emancipación. 

A xestión e dirección do centro foi obxecto de externalización mediante a 

sucesiva convocatoria e licitación de contratos administrativos para a prestación do 

servizo. 
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Toda vez que o mantemento e conservación das instalacións non estaba inserido 

dentro do perímetro dos contratos de xestión do servizo, a Xunta de Galiza, como titular 

do inmoble, igualmente de xeito indirecto asumiu o servizo de mantemento e 

conservación, adxudicando diferentes contratos que, só entre os anos de 2010 e 2018, 

supuxeron investimentos próximos aos 200.000€.  

Como continuación a contratacións anteriores, o día 24 de xuño de 2021 a 

Consellaría de Política Social da Xunta de Galiza asinou coa Asociación de Iniciativa 

Social Berce novo contrato de xestión e dirección do centro de Valverde de Allariz, 

polo que a entidade privada se comprometía a prestación do servizo de acollemento 

residencial para menores suxeitos a medidas e con restricións e limitacións adicionais 

como consecuencia dunha eventual afectación, probable ou confirmada, por Covid-19. 

A vixencia do contrato rematou o día 23 de xuño de 2022. 

Dende hai anos nas instalacións de Valverde de Allariz e baixo a dirección do 

Centro de Formación Ocupacional Sta María Europa se viñan celebrando distintas 

accións formativas dirixidas a facilitar a empregabilidade e inserción laboral, tanto de 

desempregadas como de menores tutelados residentes no centro. Así, anualmente case 

un centenar de alumnos e alumnas participaban en cursos de auxiliar de froristería, 

xardinería, agricultura ecolóxica, albanelería, canteiría, cociña e restauración, atención 

social e socio-sanitaria, que lles permitía a súa incorporación ao mercado laboral 

mediante a obtención de certificados de profesionalidade.  

Xa que logo nas instalacións de Valverde, homologadas e especialmente 

acondiconadas para o desenvolvemente de numerosas e diversas accións formativas que 

permitían a capacitación profesional e fomentaban a empregabilidade, tanto da 

poboación do medio rural, como de mocidade necesitada de especial atención e coidado.  

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-6

Fy
3M

e1
3k

-5
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

205036

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-6

g4
Fr

nk
bF

-7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-6Fy3Me13k-5
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-6g4FrnkbF-7


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

3 

 

Dende hai meses a “Casa de Valverde”, titularidade da Xunta de Galiza, carece 

de actividade algunha, tanto residencial como formativa. O abandono é tal que nin 

sequera se realizan as máis elementais actuacións de mantemento e coidado, polo que 

xunto coa falla de aproveitamento público da infraestrutura, está a sufrir un evidente 

proceso de degradación que pode comprometer o futuro do espazo, estragando os 

cuantiosos investimentos realizados nos pasados anos para a súa rehabilitación e posta 

en valor. 

 

Ante a preocupación pola falla de utilización e aproveitamento dunha 

importante infraestrutura pública e a inquedanza pola degradación que está a sufrir o 

espazo e a supresión da actividade formativa e de capacitación profesional que se viña 

desenvolvendo no centro, o Grupo Parlamentar do BNG presenta a seguinte proposición 

non de lei para debate na Comisión 1ª: 

“O Parlamento insta a Xunta de Galiza á realización inmediata de actuacións de 

mantemento e conservación do centro de titularidade autonómica en Valverde de 

Allariz, a fin de poder destinalo a un uso e aproveitamento público e recuperar a 

realización de accións formativas dirixidas a fomentar a empregabilidade e inserción 

laboral da mocidade e de desempregadas.” 

 

Santiago de Compostela, 21 de xullo de 2023 

 

Asdo.: Iago Tabarés Pérez-Piñeiro 

Deputado do G.P. do BNG 
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Luis Bará Torres  

Viceportavoz do G.P. do BNG 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro  na data 21/07/2023 11:48:52 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 21/07/2023 11:49:04 
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Á Mesa do Parlamento 

O Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), a iniciativa do 

deputado Daniel Pérez López e da deputada Cristina Fernández Davila, ao abeiro do 

disposto no Regulamento da Cámara, presenta a seguinte Proposición non de lei para 

o seu debate na Comisión 4ª, sobre o recorte de profesorado no CEIP San Luis Romero 

de Carballo. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O remate do curso na Galiza, sobre todo nas nosas aldeas e vilas, fai anos que xa 

non é motivo de alegría para as familias do alumnado galego.  

Porque é no mes de xullo cando a Consellería perpetra unha política de recortes 

que incide, directamente, na calidade da educación das nosas crianzas e complica até o 

paroxismo o traballo de mestras e mestres galegos. 

Unha política de recortes da Xunta de Galiza, tamén na educación, que pouco ou 

ningún encaixe ten coa “lexislatura do rural” que pregoou e o Partido Popular fai tres 

anos en campaña electoral. A realidade é teimuda,e amosa que os programas de 

beneficios fiscais aprobados xa no 2016 no ámbito rural non tiveron o efecto 

perseguido, porque non aumentaron o consumo nin  evitaron o despoboamento 

progresivo das nosas aldeas.  

Porque para un “rural vivo” é imprescindible investir en sanidade e educación.  

Porén, a Xunta de Galiza responde con recortes en servizos básicos e en 

profesorado.  
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Neste caso, eses recortes afectan ao Colexio Xesús San Luis Romero de 

Carballo, un centro de referencia na localidade pola calidade docente e pola implicación 

de toda a comunidade educativa, que redunda nun moi bo funcionamento do colexio.  

Un centro que, como outros, conta con crianzas con necesidades especiais que, até o de 

agora, estaban cubertas. 

Pero agora a Consellería acaba de pechar neste centro unha aula de infantil para 

agrupar nunha soa aos nenos de 3 e 4 anos, coa conseguinte amortización de 

profesorado. 

As razóns esgrimidas son. Máis unha vez, as “ratios”.   

Unhas “ratios” que non contemplan que dos 31 nenos e nenas escolarizados no 

ciclo infantil, 9 son crianzas con NEAE (Necesidades Educativas Especiais), e destes, 4 

son crianzas con NEE (Necesidades Educativas Específicas). 

Parece imprescindible facer unha avaliación máis fonda (alén das “ratios”) que 

teña en conta as casuísticas concretas, para así garantir un ensino digno e de calidade, 

que non penalice, precisamente, ao alumnado máis vulnerable.  

Así o entende a comunidade educativa no seu conxunto, e por iso esixen un 

cambio na decisión adoptada pola Consellería de Educación. 

 

Por todo o exposto, o Grupo Parlamentar do BNG presenta a seguinte 

proposición non de lei para debate na Comisión 4ª: 

“O Parlamento insta a Xunta de Galiza a manter as tres unidades de Educación 

Infantil existentes no CEIP Xesús San Luis Romero con mestra de apoio, coa 
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conseguinte recuperación das dúas prazas docentes amortizadas ao proceder a 

Consellería á agrupación.” 

 

Santiago de Compostela, 21 de xullo de 2023 

 

Asdo.: Daniel Pérez López 

Cristina Fernández Davila 

Deputado e deputada do G.P. do BNG 

Ana Pontón Mondelo 

Portavoz do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Daniel Pérez López  na data 21/07/2023 12:23:04 

 

Cristina Fernández Davila na data 21/07/2023 12:23:20 

 

Ana Pontón Mondelo na data 21/07/2023 12:23:26 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

O Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, por iniciativa das súas 

deputadas, Noa Díaz Varela, Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, 

a través do portavoz e ao abeiro do disposto no artigo 160 do Regulamento da 

Cámara, presenta ante esa mesa a seguinte proposición non de lei para o 

seu debate na Comisión 5ª. 

 

O Grupo Parlamentario Socialista ten presentado varias iniciativas para tentar 

dar resposta á precaria situación da sanidade pública no Barbanza, tanto no 

Hospital comarcal como cos centros de saúde dos seus concellos e en 

particular nos pequenos núcleos de poboación, poñendo en serio risco a 

atención sanitaria da veciñanza. 

 

Unha das últimas concernía á situación que se está a vivir no consultorio 

periférico de Corrubedo, no Concello de Ribeira, que dende novembro do ano 

2022 xa non conta co facultativo que atendía os cinco días da semana en 

horario completo polas mañás. 

 

Na actualidade ese servizo cóbrese algunhas horas do día con facultativos 

desprazados doutros centros de saúde e, de necesitar asistencia fóra dos 

horarios establecidos, a veciñanza tense que trasladar á vila de Ribeira. 

 

Non podemos obviar que falamos dunha poboación envellecida, distante do 

Centro de Saúde de Ribeira -que soporta tamén graves carencias de persoal 

de atención primaria-, cun sistema público de transporte cada vez máis 

deficitario que obriga a facer uso do taxi, algo que non está ao alcance dunha 

veciñanza que, procedente do sector do mar, ten unhas pensións moi limitadas. 
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Fronte a esta situación de desprotección, que se está a agravar loxicamente na 

época estival ao aumentar a poboación, a veciñanza de Corrubedo está a 

mobilizarse para que se cubra a praza do facultativo dese centro de saúde a 

tempo completo. A última acción reivindicativa tivo lugar este 13 de xullo diante 

do Parlamento, onde se congregaron ducias de veciñas e veciños afectados. 

 

Por todo isto, o Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, presenta a 

seguinte proposición non de lei: 

 

O Parlamento de Galicia, insta o Goberno galego a cubrir de inmediato, a 

tempo completo e de maneira continuada, a praza do facultativo médico do 

consultorio periférico de Corrubedo. 

 

Parlamento de Galicia, 21 de xullo de 2023 

 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noa Susana Díaz Varela  na data 21/07/2023 13:17:29 

 

Julio Torrado Quintela  na data 21/07/2023 13:17:47 

 

Marina Ortega Otero  na data 21/07/2023 13:17:56 

 

Luis Manuel Álvarez Martínez  na data 21/07/2023 13:18:09 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

O Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, por iniciativa das súas 

deputadas e dos seus deputados, Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, Noelia 

Otero Lago, Marina Ortega Otero, Martín Seco García e Julio Torrado 

Quintela, a través do portavoz e ao abeiro do disposto no artigo 160 do 

Regulamento da Cámara, presenta ante esa mesa a seguinte proposición 

non de lei para o seu debate na Comisión 5ª. 

 

 Tal e como se recolle na Lei orgánica 3/2020, do 29 de decembro, pola que se 

modifica a Lei orgánica 2/2006, do 3 de maio, de Educación (LOMLOE), a 

educación é un factor fundamental en calquera sociedade, posto que dela 

dependen o benestar individual e o colectivo. E establece que “a educación é 

para calquera persoa o medio máis axeitado para desenvolver as súas 

capacidades, construír a súa personalidade, conformar a súa propia identidade 

e configurar a súa comprensión da realidade, integrando a dimensión 

cognoscitiva, a afectiva e a axiolóxica, e para a sociedade é o medio máis 

idóneo para transmitir e, ao mesmo tempo, renovar a cultura e o acervo de 

coñecementos e valores que a sustentan, sacar as máximas posibilidades das 

súas fontes de riqueza, fomentar a convivencia democrática e o respecto ás 

diferenzas individuais, promover a solidariedade e evitar a discriminación, co 

obxectivo de acadar a necesaria cohesión social”. 

 

E o artigo 71 da mesma Lei manifesta expresamente que: 

 

“1. As Administracións educativas disporán dos medios necesarios para que 

todo o alumnado acade o máximo desenvolvemento persoal, intelectual, social 

e emocional, así como os obxectivos establecidos con carácter xeral na Lei 
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2. Corresponde ás Administracións educativas asegurar os recursos necesarios 

para que os alumnos e alumnas que requiran unha atención educativa diferente 

á ordinaria, por presentar necesidades educativas especiais, por retraso 

madurativo, por trastornos do desenvolvemento da linguaxe e a comunicación, 

por trastornos de atención ou de aprendizaxe, por descoñecemento grave da 

lingua de aprendizaxe, por encontrarse en situación de vulnerabilidade 

socioeducativa, polas súas altas capacidades intelectuais, por terse 

incorporado tarde ao sistema educativo ou por condicións persoais ou de 

historia escolar, poidan acadar o máximo desenvolvemento posible das súas 

capacidades persoais e, en calquera caso, os obxectivos establecidos con 

carácter xeral para todo o alumnado”. 

 

Xa que logo, a educación pública, universal e gratuíta é o instrumento máis 

eficaz do que dispoñen os sistemas democráticos para garantir o principio de 

igualdade de oportunidades entre a cidadanía dun país, mais a isto hai que 

garantirlle a calidade se queremos acadar os obxectivos antes mencionados.  

 

As competencias en Educación foron transferidas á nosa Comunidade 

Autónoma no ano 1982, sendo a Xunta de Galicia, a través da consellaría con 

competencias en educación, quen ten a obriga de pór a dispor da cidadanía en 

Galicia o sistema educativo.  

 

En Carballo hai varios centros educativos que contan con profesionais 

exemplares e comprometidos coa seu labor, un destes centros é o Xesús San 

Luís Romero, que goza de gran prestixio, recoñecido a través de varios 

premios e por parte das familias dos nenos e nenas do centro que, nunha 

reunión  coa Inspección educativa, o puxeron de manifesto e na que se lles 

garantiu por parte da administración o mantemento dos recursos terapéuticos 

adxudicados ao centro, co compromiso de incrementalos en función das 

necesidades, cuestión que tranquilizou ás nais e aos pais do alumnado con 

necesidades educativas especiais.  
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Dous días despois da dita reunión, comunicóuselles o peche dunha aula de 

infantil para agrupar nunha soa aos nenos e nenas de 3 e 4 anos, non tendo en 

conta que dos 31 nenos e nenas escolarizados no ciclo de infantil, 9 teñen NEE 

(Necesidades Educativas Específicas), o que lles obrigaría a traballar, en 

infantil, cunha aula mixta e sen contar coa figura da mestra de apoio. Este feito 

preocupa non só aos pais e ás nais e á ANPA, senón tamén aos docentes e á 

propia dirección do centro, que sabemos que xa fixeron a súa respectiva 

petición oficial. 

 

Ante esta situación, o Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, presenta 

a seguinte proposición non de lei: 

 

O Parlamento de Galicia insta a Xunta de Galicia a manter as tres unidades de 

educación infantil existentes xunto coa figura da mestra de apoio, 

reincorporando ao centro de forma inmediata as dúas docentes desprazadas. 

 

Parlamento de Galicia, 21 de xullo de 2023 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Á Mesa do Parlamento 

O Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), a iniciativa 

das deputadas Carmen Aira Díaz, Montserrat Prado Cores e Iria Carreira Pazos, ao 

abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presenta a seguinte Proposición non de 

lei para debate na Comisión 5ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

A situación da Sanidade Pública no Hospital Comarcal de Monforte vén sendo 

deficitaria dende tempo inmemorial e foi deteriorándose dende que se perdeu a 

condición de Área Sanitaria. 

A escaseza de persoal en xeral é crónica estando moitas das necesidades 

cubertas con persoal eventual sobre plantilla porque esta  non medrou en concordancia 

coas necesidades. Con respecto ó persoal facultativo este déficit vese incrementado por 

causa de constantes xubilacións e da dificultade certa de cubrir con persoal estable as 

súas vacantes. 

Especialidades como dixestivo, neuroloxía, cardioloxía, pediatría veñen  de non 

ter profesionais propios, algunha dela durante unha década ou máis, agora a isto súmase 

a ausencia de profesionais facultativos de rehabilitación ou hematoloxía. 

Deste modo é moi difícil que a poboación poida recibir unha asistencia sanitaria 

de calidade, xa que ou sofren a rotación constante das profesionais, dándose situacións 

absolutamente irracionais ou son eles os que se teñen que desprazarse para recibir esta 

atención, con todo o dificultoso que resulta para a poboación, que como sabemos ten 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-r

jrh
C

K
B

K
D

-2
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

205048

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-6

g4
Fr

nk
bF

-7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-rjrhCKBKD-2
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-6g4FrnkbF-7


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

2 

 

unha elevada media de idade e estes desprazamentos ten que facelos en situación de 

vulnerabilidade. 

As traballadoras e traballadores  tamén  ven incrementadas as súas cargas de 

traballo, sendo as tarefas administrativas multiplicadas por continuos cambios de citas 

ou reprogramacións, noutros casos chegan incluso a  facer funcións que non lles eran 

propias cando estes facultativos ocupaban os seus postos de traballo. 

Dende o BNG pensamos que a poboación da área de influencia do Hospital 

Comarcal de Monforte ten dereito a unha mellora das condicións nas que recibe 

asistencia sanitaria pública e para isto é preciso unha planificación urxente. 

 

Por todo isto, o Grupo Parlamentar do BNG presenta a seguinte proposición non 

de lei para debate na Comisión 5ª: 

“O Parlamento galego insta o Goberno da Xunta a: 

-Tomar as medidas necesarias que permitan satisfacer as necesidades de persoal 

Facultativo, das Especialidades deficitarias, no H. Comarcal de Monforte co fin de 

garantir unha asistencia sanitaria universal, accesible e de calidade. 

- Crear as prazas de persoal sanitario e non sanitario que levan anos sen 

estabilidade por non estar orzamentadas. 

- Levar a cabo un estudo para o dimensionamento das plantillas de persoal en 

xeral, co fin de solventar as necesidades que puidera haber para unha máxima calidade 

asistencial. 
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- Namentres isto non sucede, artellar os medios adecuados para evitar que, como 

mínimo, os pacientes ingresados teñan que viaxar ao Hula de modo continuo e de non 

ser posible, que sexan trasladados de xeito individual para que non se demoren en 

volver durante horas.” 

 

Santiago de Compostela, 24 de xullo de 2023 

 

Asdo.: Carmen Aira Díaz 

Montserrat Prado Cores  

Iria Carreira Pazos  

Deputadas do G.P. do BNG 

Olalla Rodil Fernández 

Viceportavoz do G.P. do BNG 
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María del Carmen Aira Díaz  na data 24/07/2023 11:59:31 
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Olalla Rodil Fernández  na data 24/07/2023 12:00:12 
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Á Mesa do Parlamento 

O Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), a iniciativa 

dos deputados Daniel Pérez López e Paulo Ríos Santomé e da deputada Cristina 

Fernández Davila, ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presenta a 

seguinte Proposición non de lei para o seu debate na Comisión 4ª, sobre dotar de  

transporte público as alumnas e alumnos de Bergantiños e Costa da Morte que cursan 

formación profesional ou bacharelato nos IES da contorna. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O continuo recorte de servizos públicos por parte da Administración educativa 

galega, neste caso referido ao transporte escolar, fai que as familias teñan moitas 

dificultades para que os seus fillos e fillas podan seguir estudando unha vez rematada o 

ensino obrigatorio. Nomeadamente, cando se trata de familias que viven no rural. 

Malia que o Partido popular e a Xunta de Galiza pregoaron aos catro ventos que 

esta ía ser a “lexislatura do rural”, feitos obxectivos amosan outra realidade ben distinta.  

Os beneficios fiscais aprobados desde 2016 no ámbito do rural non obtiveron os 

resultados perseguidos. Os obxectivos propostos de evitar o despoboamento do rural e 

aumentar o consumo non se cumpriron,  ao non conseguir  reactivar o consumo interno 

e evitar o despoboamento das nosas aldeas. 

Así, a poboación de Galiza continuou a caer ao longo de 2022 tras varios 

exercicios de aplicación destes beneficios fiscais.  E son os municipios máis pequenos 

(a partir de 2.000 habitantes) os que  perderon poboación.  
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Desde o Goberno galego segue a se negar o fracaso desas políticas fiscais e de 

loita contra o despoboamento, mais nunha reviravolta cínica e oportunista, empregan a 

escusa da pouca poboación para xustificar máis recortes.  

Se queremos manter poboación nas nosas aldeas, e como é o caso, en Cabana de 

Bergantiños ou Laxe, debemos ser quen de apoiar as familias para que podan ter uns 

servizos mínimos que non as obrigue a marchar a outros lugares onde si os teñen. 

Durante anos o transporte escolar levaba as mozas e mozos de Cabana que 

realizaban estudios de FP ou bacharelato, dende as distintas parroquias ate os institutos, 

ben gratuitamente, ben pagando. 

Pero este servizo foi desaparecendo, sempre polas medidas de “aforro” da 

Consellaría de Educación. 

O problema é de tal gravidade que algunhas familias deste Concello vense na 

obriga de mercarlles vehículos, motocicletas ou “coches sen carné” para que os seus 

fillos podan desprazarse ate os institutos por non dispoñer do tempo ou medios para 

facelo as nais e pais. 

A dia de hoxe esta problemática dáse nas parroquias de Anós e Corcoesto, pero 

en anos pasados ocorreu algo similar na Mata (Rioboo). 

No vindeiro curso escolar, 2023-2024, tamén desaparecerá o transporte que 

prestaba este servizo ás parroquias de Canduas e Cesullas ate o instituto de Ponteceso; 

servizo que era pagado polas familias. E outro tanto ocorre co transporte escolar que, até 

o de agora, levaba o alumnado do veciño concello de Laxe ao IES de Ponteceso. 
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Por todo o exposto, o Grupo Parlamentar do BNG presenta a seguinte 

proposición non de lei para debate na Comisión 4ª: 

“O Parlamento insta a Xunta de Galiza a: 

1. Que o liña de transporte escolar que vai de Anós ao IES “Maximino Romero 

de Lema” de Baio amplíe a ruta ate o lugar de Outeiro (2 km) para recoller, como 

mínimo, a dúas alumnas. 

2. Dirixirse aos concellos da Costa de Morte e Bergantiños afectados pola 

supresión de servizo transporte escolar de ensino non obrigatorio co obxectivo de crear 

un mapa de necesidades e  buscar, de xeito coordinado e conxuntamente cos concellos 

afectados por este problema, unha solución que garanta o dereito á educación en 

condicións de igualdade, así como o dereito á conciliación de pais e nais.” 

 

Santiago de Compostela, 26 de xullo de 2023 

 

Asdo.: Daniel Pérez López 

Cristina Fernández Davila 

Paulo Ríos Santomé 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

Ana Pontón Mondelo 

Portavoz do G.P. do BNG 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

O Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, por iniciativa da súa 

deputada e do seu deputado, Marina Ortega Otero e Julio Torrado Quintela, 

a través do portavoz e ao abeiro do disposto no artigo 160 do Regulamento da 

Cámara, presenta ante esa mesa a seguinte proposición non de lei para o 

seu debate na Comisión 5ª. 

 

Hai uns días, dende o Grupo Socialista iniciamos unha proposta a través dunha 

batería de iniciativas para coñecer un informe detallado sobre o brote de 

tuberculose da residencia DomusVi de Santiago de Compostela. Á espera de 

obter o dito informe, dende o Grupo Socialista consideramos urxente que o 

Goberno galego atenda ás reivindicacións do colectivo de traballadoras e 

traballadores da residencia de DomusVi Ferrol, polas cales se atopan en folga 

na actualidade. 

 

Unha das reivindicacións fundamentais é a falta de persoal, debido ás 

dificultades para atopar perfís profesionais neste ámbito laboral sen ofrecer 

unhas condicións laborais óptimas. 

 

As traballadoras do dito centro de atención residencial para persoas maiores, 

indican que a sobrecarga laboral é totalmente inasumible, e impide que os 

coidados sexan correctos, literalmente: ”no puedo asear, vestir y darle la 

medicación a un anciano en 5 minutos; son personas, no cajas”. 

 

Por todo iso, as traballadoras convocaron paros laborais durante varios días do 

mes de xullo e agosto. 

 

Polo que é urxente que o Goberno galego, competente nos centros de atención 

residencial, elabore un plan urxente de supervisión de todos os centros de 
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atención residencial galegos para garantir as condicións laborais e salarios que 

se acordaron co sector hai un ano, así como establecer unha mesa de diálogo 

cos axentes implicados para revisalas e melloralos puntos que garantan a 

necesidade de persoal existente nun sector fundamental na sociedade galega 

tendo en conta que somos das CC.AA máis envellecidas do país. 

 

Ante esta situación o Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, presenta 

a seguinte proposición non de lei: 

 

O Parlamento de Galicia insta a Xunta de Galicia a que a través da Consellería 

de Política Social inicie antes de que remate o ano  2023 un plan galego de 

supervisión de todos os centros de atención residencial galegos para 

melloralas condicións laborais e de atención das persoas maiores, tendo en 

conta: 

 

a) Un incremento significativo dos técnicos de inspeccións da Consellería de 

Política Social dedicados á supervisión dos centros de atención residencial 

para persoas maiores e con discapacidade. 

 

b) O diálogo co sector e coas traballadoras e traballadores dos centros para 

acordar as melloras laborais necesarias para incrementar a demanda de 

emprego que cubra ao sector da xeriatría en Galicia. 

 

c) Diálogo coas familias e os residentes para melloralas condicións na atención 

e coidados dos usuarios e usuarias dos centros de atención residencial 

galegos. 

 

Parlamento de Galicia, 26 de xullo de 2023 
 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Á Mesa do Parlamento 

O Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), a iniciativa da 

deputada Olalla Rodil Fernández e dos deputados Ramón Fernández Alfonzo e 

Daniel Castro García, ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presenta a 

seguinte Proposición non de lei para debate na Comisión 6ª, sobre a elaboración dun 

calendario estable de convocatorias de I+D+i. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

En 2023 a Xunta de Galiza demorou durante meses a convocatoria das axudas 

posdoutorais e predoutorais –estas últimas aínda pendentes de publicación no Diario 

Oficial de Galiza no mes de agosto sendo imposible presentar solicitudes até setembro-- 

o que causou e causa enormes prexuízos ao persoal investigador, como denunciamos o 

G.P. do Bloque Nacionalista Galego, InvestiGal e a AIC. 

Asemade, a convocatoria volve atrás na esixencia de estar matriculada/o no 

programa de doutoramento non só no momento de presentación da solicitude senón no 

curso anterior (2022/2023) o que, de facto, obriga a levar un ano traballando gratis para 

poder acceder ao contrato predoutoral. 

Un retroceso a respecto das melloras introducidas pola propia Xunta de Galiza 

na convocatoria de 2022. 

Diante deste panorama, resulta evidente que o ecosistema investigador galego 

precisa de certezas, estabilidade e seguridade a comezar polo deseño dun calendario de 

convocatorias claro que garanta a súa publicación no primeiro mes de cada ano e da 
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fixación dunhas bases de convocatoria que favorezan a investigación en condicións 

dignas e non a precariedade. 

 

Por todo isto, o Grupo Parlamentar do BNG presenta a seguinte proposición non 

de lei para debate na Comisión 6ª: 

“O Parlamento insta a Xunta de Galiza a elaborar un calendario claro, estable e 

permanente que permita, de maneira planificada, publicar no mes de xaneiro de cada 

ano as convocatorias correspondentes ás axudas predoutorais e posdoutorais así como a 

modificar as bases de convocatoria suprimindo a obriga de matriculación previa nun 

programa de doutoramento.” 

 

Santiago de Compostela, 27 de xullo de 2023 

 

Asdo.: Ramón Fernández Alfonzo 

Daniel Castro García  

Deputados do G.P. do BNG 

Olalla Rodil Fernández 

Viceportavoz do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Ramón Fernández Alfonzo  na data 27/07/2023 13:25:02 

 

Daniel Castro García  na data 27/07/2023 13:25:06 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 27/07/2023 13:25:16 
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Á Mesa do Parlamento 
  
O Grupo Parlamentario Popular de Galicia a través do seu Portavoz e por iniciativa 
dos deputados Cristina Sanz Arias, Moisés Rodríguez Pérez, José Antonio Armada 
Pérez, Moisés Blanco Paradelo, Ana Belén García Vidal, Adrián Pardo López, e 
Borja Verea Fraiz ao abeiro do disposto no artigo 160 e concordantes do Regulamento 
da Cámara, presenta ante esa Mesa, a seguinte proposición non de lei na Comisión 
6º, de Industria, Enerxía, Comercio e Turismo  
 
Exposición de motivos 
 
Nos últimos anos, Galicia experimentou un incremento continuado no acceso a 
programas de índole nacional e sobre todo europea (FP7, Horizonte 2020) e iso 
permitiu dar a coñecer e estender as capacidades en I+D+i rexionais fóra das nosas 
fronteiras, mellorando polo tanto a imaxe como rexión para a investigación e a 
innovación. 
 
A participación nos Programas Marco de Investigación e Innovación da UE é un 
indicador destacado das capacidades e o nivel de excelencia global do ecosistema de 
innovación de Galicia, dado o seu contexto internacional altamente competitivo. Así, no 
Programa Marco Europeo de I+I Horizonte 2020, Galicia conseguiu un retorno total de 
191 millóns de euros, un 112% máis que no anterior Programa Marco (7ºPM), sendo a 
sétima entre as Comunidades Autónomas, mentres que o retorno sobre o total nacional 
pasou de 2,6% ao 3,1%. Ademais, o arranque do actual Programa Marco, Horizonte 
Europa, mostra un novo incremento da competitividade dos axentes galegos, ao 
aumentar en case un 50% a proporción do retorno galego respecto ao total de España, 
e nun 80% aproximadamente en relación ao total da Unión Europea. 
 
A importancia que a participación nestes programas ten para consolidar a imaxe Galicia 
como rexión para a I+D+i, o acceso por parte dos axentes ás redes de coñecemento e 
innovación internacionais e o acceso a maiores fontes de financiamento fai necesario 
reforzar esta participación e, para iso, requírese traballar en aspectos como son o 
incentivo dun cada vez maior número de actores (entidades e empresas), a redución 
dos custos e as incertezas asociadas a eles polo maior nivel de competitividade e 
esixencia que teñen. 
 
Por todo o exposto, as deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular 
presentamos a seguinte proposición non de lei en Comisión. 
 
“O Parlamento de Galicia insta á Xunta de Galicia a implementar novos instrumentos 
para apoiar a participación dos axentes do ecosistema galego de innovación en 
programas de I+D+i a nivel europeo, cunha atención especial ás empresas e, en 
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particular, ás pemes, incrementando a participación de axentes e empresas galegas en 
redes e programas nacionais, europeos e de índole internacional.Deste xeito 
afianzaríase o que se avanzou ata o de agora e apoiaríanse novas propostas a 
convocatorias europeas para consolidar a posición das pemes en Europa, 
especialmente das micropemes, nunha contorna cambiante, global, dixitalizada, 
innovadora e sostible de maneira que estean máis preparadas para adecuarse á 
realidade dos mercados e adaptarse aos novos desafíos.” 
 

 
 
Santiago de Compostela, 27 de xullo de 2023 

 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Pedro Puy Fraga na data 27/07/2023 13:41:59 

 
Cristina Sanz Arias na data 27/07/2023 13:42:14 

 
Rodríguez Pérez, Moisés na data 27/07/2023 13:42:27 

 
José Antonio Armada Pérez na data 27/07/2023 13:42:37 

 
Moisés Blanco Paradelo na data 27/07/2023 13:42:53 

 
Pardo López, Adrián na data 27/07/2023 13:43:10 

 
Ana Belén García Vidal na data 27/07/2023 13:43:19 

 
Borja Verea Fraiz na data 27/07/2023 13:43:40 
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Á Mesa do Parlamento 

O Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), a iniciativa da 

deputada Olalla Rodil Fernández e dos deputados Ramón Fernández Alfonzo e 

Daniel Castro García, ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presenta a 

seguinte Proposición non de lei para debate na Comisión 6ª, sobre a política de 

I+D+i da Xunta de Galiza e as medidas que debe adoptar ao respecto o Goberno galego. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

Galiza continúa situándose entre os territorios con menor porcentaxe de 

investimento en I+D+i por PIB do Estado español e da Unión Europea. Isto, sitúa o 

noso país entre as zonas europeas menos innovadoras (de acordo cos datos da Comisión 

Europea). 
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De igual maneira, e desde hai xa anos, Galiza perde posicións perante o avance 

do Norte de Portugal en I+D+i. 

 

É evidente, e así o sinala mesmo o Consello Económico e Social de Galiza na 

súa última memoria, que urxe unha mudanza na política en materia de ciencia e 

innovación por parte do Goberno galego que supoña: 

– Un incremento maior dos fondos públicos destinados a I+D+i que sitúen 

Galiza no nivel de investimento medio da UE e nos obxectivos estratéxicos para esta 

década. 

– Unha maior estabilidade e certezas na xestión de recursos humanos, a comezar 

por un calendario claro de convocatorias nas primeiras etapas da carreira investigadora. 

– Un programa forte e ambicioso de captación, retención e retorno de talento. 
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– Unha maior e mellor coordinación e colaboración entre os distintos axentes do 

ecosistema investigador galego, a comezar pola propia estrutura administrativa, que 

permita aproveitar todas as posibilidades e potencialidades da I+D+i galega, que son 

moitas, malia todo. 

 

Por todo isto, o Grupo Parlamentar do BNG presenta a seguinte proposición non 

de lei para debate na Comisión 6ª: 

“O Parlamento insta a Xunta de Galiza a: 

1. Incrementar progresivamente o investimento público en I+D+i que permita 

alcanzar no prazo máximo de cinco anos o obxectivo europeo do 2,5% do PIB en 

materia de ciencia e investigación. 

2. Crear unha mesa de traballo que integre o conxunto do ecosistema 

investigador galego co obxectivo de deseñar a Rede galega de ciencia, tecnoloxía e 

innovación. Entre os axentes que deberán participar atoparanse, como mínimo, as 

estruturas de investigación do Sistema Universitario Galego, os centros de investigación 

básica e de excelencia; os axentes de difusión da ciencia, tecnoloxía e innovación, é 

dicir, aquelas entidades cuxa función é promover a difusión de coñecemento cara á 

sociedade como entre axentes do ecosistema investigador; os Institutos de Investigación 

Sanitaria así como os centros tecnolóxicos e as unidades de I+D empresariais. 

3. Impulsar a creación da Fundación galega para a Ciencia (Innogal) como 

entidade sen ánimo de lucro encamiñada a impulsar, promover e desenvolver a 

investigación e xeración de coñecemento científico en Galiza, nomeadamente, a 

creación dun programa público forte de retención, captación e retorno de talento.” 
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Santiago de Compostela, 27 de xullo de 2023 

 

Asdo.: Ramón Fernández Alfonzo 

Daniel Castro García  

Deputados do G.P. do BNG 

Olalla Rodil Fernández 

Viceportavoz do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 27/07/2023 13:44:57 

 

Daniel Castro García  na data 27/07/2023 13:45:03 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 27/07/2023 13:45:12 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-9

Q
1g

4Z
S

C
3-

7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

205067

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-6

g4
Fr

nk
bF

-7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-9Q1g4ZSC3-7
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-6g4FrnkbF-7


 

 

Grupo 
Parlamentario 

Socialista 

Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Marina Ortega Otero e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia ao abeiro 

do disposto no artigo 147 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

mesa a seguinte interpelación. 

 

Hai uns días, dende o Grupo Socialista iniciamos unha proposta a través dunha 

batería de iniciativas para coñecer un informe detallado sobre o brote de 

tuberculose da residencia DomusVi de Santiago de Compostela. Á espera de 

obter o dito informe, dende o Grupo Socialista consideramos urxente que o 

Goberno galego atenda ás reivindicacións do colectivo de traballadoras e 

traballadores da residencia de DomusVi Ferrol, polas cales se atopan en folga 

na actualidade. 

 

Unha das reivindicacións fundamentais é a falta de persoal, debido ás 

dificultades para atopar perfís profesionais neste ámbito laboral sen ofrecer 

unhas condicións laborais óptimas. 

 

As traballadoras do dito centro de atención residencial para persoas maiores, 

indican que a sobrecarga laboral é totalmente inasumible, e impide que os 

coidados sexan correctos, literalmente: ”no puedo asear, vestir y darle la 

medicación a un anciano en 5 minutos; son personas, no cajas”. 

 

Por todo iso, as traballadoras convocaron paros laborais durante varios días do 

mes de xullo e agosto. 

 

Polo que é urxente que o Goberno galego, competente nos centros de atención 

residencial, elabore un plan urxente de supervisión de todos os centros de 

atención residencial galegos para garantir as condicións laborais e salarios que 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-A

nB
hY

yB
41

-8
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

205068

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-6

g4
Fr

nk
bF

-7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-AnBhYyB41-8
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-6g4FrnkbF-7


 

 

Grupo 
Parlamentario 

Socialista 

Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

se acordaron co sector hai un ano, así como establecer unha mesa de diálogo 

cos axentes implicados para revisalas e melloralos puntos que garantan a 

necesidade de persoal existente nun sector fundamental na sociedade galega 

tendo en conta que somos das CC.AA máis envellecidas do país. 

 

Ante esta situación a deputada e o deputado que asinan, interpelan ao 

Goberno galego nos seguintes termos: 

 

1. Segundo o Goberno galego, cantos técnicos de inspección hai en Galicia na 

actualidade para supervisar todos os centros de atención residencial para 

persoas maiores en Galicia? 

 

2. É consciente o Goberno galego das demandas laborais que teñen as 

traballadoras do sector? 

 

Parlamento de Galicia, 26 de xullo de 2023 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Marina Ortega Otero  na data 26/07/2023 11:04:59 

 

Julio Torrado Quintela  na data 26/07/2023 11:05:12 
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Á Mesa do Parlamento 

Olalla Rodil Fernández, Ramón Fernández Alfonzo e Daniel Castro García, 

deputada e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Interpelación, 

sobre a elaboración dun calendario estable de convocatorias de I+D+i. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

En 2023 a Xunta de Galiza demorou durante meses a convocatoria das axudas 

posdoutorais e predoutorais –estas últimas aínda pendentes de publicación no Diario 

Oficial de Galiza no mes de agosto sendo imposible presentar solicitudes até setembro-- 

o que causou e causa enormes prexuízos ao persoal investigador, como denunciamos o 

G.P. do Bloque Nacionalista Galego, InvestiGal e a AIC. 

Asemade, a convocatoria volve atrás na esixencia de estar matriculada/o no 

programa de doutoramento non só no momento de presentación da solicitude senón no 

curso anterior (2022/2023) o que, de facto, obriga a levar un ano traballando gratis para 

poder acceder ao contrato predoutoral. 

Un retroceso a respecto das melloras introducidas pola propia Xunta de Galiza 

na convocatoria de 2022. 

Diante deste panorama, resulta evidente que o ecosistema investigador galego 

precisa de certezas, estabilidade e seguridade a comezar polo deseño dun calendario de 

convocatorias claro que garanta a súa publicación no primeiro mes de cada ano e da 

fixación dunhas bases de convocatoria que favorezan a investigación en condicións 

dignas e non a precariedade. 
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Por todo isto formúlase a seguinte interpelación: 

Cre que a situación actual nas convocatorias predoutorais e posdoutorais 

favorecen a estabilidade nas etapas formativas da carreira investigadora galega? 

 

Santiago de Compostela, 27 de xullo de 2023 

 

Asdo.: Olalla Rodil Fernández 

Ramón Fernández Alfonzo 

Daniel Castro García  

Deputada e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Daniel Castro García  na data 27/07/2023 13:32:12 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 27/07/2023 13:32:17 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 27/07/2023 13:32:30 
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Á Mesa do Parlamento 

Olalla Rodil Fernández, Ramón Fernández Alfonzo e Daniel Castro García, 

deputada e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Interpelación, 

sobre a política de I+D+i da Xunta de Galiza e as medidas que debe adoptar ao respecto 

o Goberno galego. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

Galiza continúa situándose entre os territorios con menor porcentaxe de 

investimento en I+D+i por PIB do Estado español e da Unión Europea. Isto, sitúa o 

noso país entre as zonas europeas menos innovadoras (de acordo cos datos da Comisión 

Europea). 
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De igual maneira, e desde hai xa anos, Galiza perde posicións perante o avance 

do Norte de Portugal en I+D+i. 

 

É evidente, e así o sinala mesmo o Consello Económico e Social de Galiza na 

súa última memoria, que urxe unha mudanza na política en materia de ciencia e 

innovación por parte do Goberno galego que supoña: 

– Un incremento maior dos fondos públicos destinados a I+D+i que sitúen 

Galiza no nivel de investimento medio da UE e nos obxectivos estratéxicos para esta 

década. 

– Unha maior estabilidade e certezas na xestión de recursos humanos, a comezar 

por un calendario claro de convocatorias nas primeiras etapas da carreira investigadora. 

– Un programa forte e ambicioso de captación, retención e retorno de talento. 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-C

B
TU

vG
nB

Z-
9

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

205073

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-6

g4
Fr

nk
bF

-7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-CBTUvGnBZ-9
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-6g4FrnkbF-7


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

3 

 

– Unha maior e mellor coordinación e colaboración entre os distintos axentes do 

ecosistema investigador galego, a comezar pola propia estrutura administrativa, que 

permita aproveitar todas as posibilidades e potencialidades da I+D+i galega, que son 

moitas, malia todo. 

 

Por todo isto formúlase a seguinte interpelación: 

Que medidas vai adoptar a Xunta de Galiza para impulsar unha política en 

materia de I+D+i á altura dos retos presentes e futuros do noso país? 

 

Santiago de Compostela, 27 de xullo de 2023 

 

Asdo.: Olalla Rodil Fernández 

Ramón Fernández Alfonzo 

Daniel Castro García  

Deputada e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Daniel Castro García  na data 27/07/2023 13:53:31 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 27/07/2023 13:53:37 
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Olalla Rodil Fernández  na data 27/07/2023 13:53:47 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Noa Díaz Varela e Noelia Otero Lago, deputadas pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 

do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta 

para a súa resposta oral en Pleno. 

 

A vila de Milladoiro, no concello de Ames, caracterízase por recibir nos últimos 

anos moita poboación migrante chegada de todas as partes do mundo. Trátase 

de familias que na maior parte dos casos chegan con nenos e nenas en idade 

de escolarización, aos que a Xunta de Galicia debe estar obrigada a facilitar a 

súa integración educativa. 

 

O alumnado matriculado actualmente en centros de Milladoiro -EEI Milladoiro, 

CEP Ventín e IES Milladoiro- pertence a máis de 20 nacionalidades distintas, 

sendo esta unha singularidade que a Xunta de Galicia coñece dende hai anos 

e sen que tomase ningunha medida para favorecer a rápida integración destes 

rapaces e rapazas nas súas etapas educativas, sobre todo no que ten que ver 

coa inmersión lingüística. 

 

Esta situación non só afecta á prestación dun servizo educativo público de 

calidade neses tres centros senón que ten como consecuencia a sobrecarga 

dos e das profesionais, que carecen de dispoñibilidade para realizar calquera 

proxecto ou actividade complementaria, así como atender as necesidades 

mínimas do alumnado. 

 

No caso concreto do IES Milladoiro, a súa comunidade educativa leva anos 

denunciando a falla de profesorado, que este curso 2022-2023  tivo que 

prescindir de materias troncais e optativas por non ter o suficiente profesorado 

para impartilas. 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-G

R
U

aC
y6

D
7-

4
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

205076

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-6

g4
Fr

nk
bF

-7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-GRUaCy6D7-4
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-6g4FrnkbF-7


 

 

 

 

 

Precisamente por esa falla de profesorado, a ratio na gran maioría das aulas 

atópase en 30 estudantes, o que repercute loxicamente na atención ao 

alumnado con necesidades educativas especiais. Ao contar cada curso con 

máis alumnado faise necesario contratar un novo profesional para o 

departamento de Orientación, un segundo especialista en Pedagoxía 

Terapéutica e un especialista en Audición e Linguaxe. 

 

A maiores, co incremento do alumnado e a posta en marcha de novas optativas 

o centro precisa doutra aula de informática, xa que as actuais están ocupadas 

pola de Tecnoloxía e Dixitalización, impedindo así usala con normalidade na 

materia de TIC. 

 

Diante do exposto, a Xunta de Galicia debe comprometerse coa comunidade 

educativa de Milladoiro e os seus tres centros públicos contratando máis 

profesorado para poder así atender as necesidades dun alumnado migrante 

que precisa actuacións de apoio e reforzo lingüístico sen descoidar o normal 

desenvolvemento do curso do resto de alumnado. 

 

Por iso, as deputadas que asinan, preguntan: 

 

Considera o Goberno galego que é suficiente o profesorado dos centros 

educativos públicos de Milladoiro para ofrecer unha educación pública de 

calidade? 

 

 

Parlamento de Galicia, 21 de xullo de 2023 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 
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Noa Susana Díaz Varela  na data 20/07/2023 11:34:33 

 
Noelia Otero Lago na data 20/07/2023 11:34:46 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Noa Díaz Varela e  Patricia Otero Rodríguez, deputadas pertencentes 

ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 

 

A vertebración axeitada do territorio que asegure, cando menos, a 

equidade no acceso aos servizos públicos debera ser unha obriga de 

calquera administración de xeito que non existan discriminacións en 

función do lugar onde se habite. 

 

Mais esa discriminación é o que se está a producir nalgunhas parroquias 

dos concellos de Outes e Muros nas que o transporte público non é 

compatible cos horarios dos centros de ensino de referencia de FP, ESO 

e Bacharelato de Noia. Isto provoca non só unha disfunción nos horarios 

senón tamén a imposibilidade de facer uso da Tarxeta Xente Nova por 

parte do alumnado, xa que as familias se viron na obriga de contratar un 

servizo discrecional de transporte que, lonxe da gratuidade da tarxeta, 

ten un custe de 54 euros por persoa. 

 

Na actualidade, as liñas de transporte público que atravesan as 

parroquias de o Freixo e Cruceiro de Roo (Outes) non se corresponden 

cos horarios de entrada e saída dos IES Campo de San Alberto e IES 

Virxe do Mar de Noia. No mellor dos casos, o autobús deixaría os 

rapaces e rapaces nos institutos ás 7:50h (50 minutos antes da hora de 

entrada) e pasaría a recollelos unha hora despois da saída. 
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Semellante situación se produce no Concello veciño de Muros, mais 

neste caso aínda ten unha agravante máis xa que a liña discrecional só 

chega a Esteiro, polo que as familias que viven máis lonxe teñen que 

levar os nenos e nenas ata ese punto para poder coller o autobús. 

 

Diante desta situación de discriminación que se produce mesmo entre 

familias que viven no mesmo concello, e sumándonos ás reivindicacións 

da veciñanza afectada, as deputadas que asinan preguntan: 

 

Como valora a Xunta de Galicia a situación discriminatoria en canto a 

horarios e custes das liñas de transporte público que existe entre o 

alumnado dalgunhas parroquias dos concellos de Outes e Muros para 

acudir aos seus centros de ensino de referencia? 

 

 

Parlamento de Galicia, 21 de xullo de 2023 

 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noa Susana Díaz Varela  na data 20/07/2023 11:37:29 

 

Patricia Otero Rodríguez  na data 20/07/2023 11:37:40 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Noa Díaz Varela, Paloma Castro Rey, Pablo Arangüena Fernández, 

Martín Seco García e Leticia Gallego Sanromán, deputadas e 

deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, o abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral 

en Pleno. 

 

A Dirección Xeral de Planificación Enerxética e Recursos Naturais 

dependente da Vicepresidencia segunda e Consellaría de Economía 

resolveu en agosto de 2021 dous expedientes relativos á mina da 

Casalonga, un referido ao plan de restauración e o segundo acerca da 

titularidade da estrada que cruza a canteira. Nos dous casos, as 

resolucións foron favorables ás demandas da actual propietaria da mina 

da Casalonga, a empresa de xestión de residuos Toca y Salgado 

(Toysal). 

 

En concreto, tratase das resolucións: 

 

. Resolución de autorización da actalización do plan de restauración da 

concesión de explotación ‘Casalonga’ núm. 6996, situada no termo 

municipal de Teo, provincia da Coruña. De 11/08/2021 

 

. Resolución pola que se declara a necesidade de ocupación dun ben 

necesario para o desenvolvemento dos traballos na concesión de 
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explotación ‘Casalonga’ núm. 6996, no termo municipal de Teo da 

provincia da Coruña. De 17/08/2021 

 

Por iso as deputadas e os deputados que asinan preguntan: 

 

Que opina o Goberno galego das acusacións veciñais e do propio 

Goberno municipal de Teo de trato de favor a Toysal ao aprobar un plan 

de restauración que non recolle o estado actual da canteira e o inicio 

dunha expropiación dun viario que é de uso veciñal desde hai anos? 

 

Parlamento de Galicia,  21 de xullo de 2023 

 

 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noa Susana Díaz Varela  na data 20/07/2023 11:40:06 

 

Paloma Castro Rey  na data 20/07/2023 11:40:19 

 

Pablo Arangüena Fernández  na data 20/07/2023 11:40:29 

 

Martín Seco García  na data 20/07/2023 11:40:43 

 

María Leticia Gallego Sanromán na data 20/07/2023 11:40:57 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Noa Díaz Varela e Noelia Otero Lago, deputadas pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do 

Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa 

resposta oral en Pleno. 

 

A Consellaría de Cultura, Educación e Universidade anunciaba este verán o inminente 

comezo das obras para a rehabilitación do IES de Lamas de Abade, que durarán cinco 

meses cun orzamento aproximado de 800.000 euros. 

 

As obras incidirán na necesaria mellora enerxética das instalacións coa 

impermeabilización da fachada e a substitución da cuberta, ademais da renovación 

das carpinterías exteriores, das baixantes e das luminarias. Ademais, acometeranse 

obras de mellora da accesibilidade e outras menores como o pulido de terrazo, o 

cambio das tubaxes ou a instalación de novos falsos teitos. 

 

Na presentación desas obras aos medios de comunicación, o conselleiro de Cultura, 

Educación e Universidade, Román Rodríguez, enmarcaba esta acción nun “novo 

modelo de centros escolares post-covid que baseamos na folla de ruta que é o Plan de 

Nova Arquitectura Pedagóxica, coa que acadaremos espazos máis amplos e 

saudables, máis sustentables e mellor integrados na contorna, espazos accesibles e 

inclusivos e centros educativos intelixentes, deseñados para os retos tecnolóxicos de 

futuro, con polos creativos e adaptados para o ensino dixital e mixto”. 

 

De acordo a esta nova estratexia, que fala de espazos amplos e saudables deseñados 

para os retos tecnolóxicos no futuro, atopámonos co paradoxo de que as instalacións 

de Formación Profesional do IES Lamas de Abade -con ciclos medios e superiores das 

Familias de Sanidade e de Imaxe persoal e Laboratorios e talleres de FP- son 

pequenas, inseguras e obsoletas, mais nada se anunciou para solucionar esta 

situación pese ás denuncias reiteradas da dirección e o profesorado do centro. 
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Sorprende que o Goberno galego reivindique a Formación Profesional como opción 

educativa estratéxica de cara á recuperación económica logo da crise provocada pola 

pandemia á vez que permite que as instalacións dos seus centros permanezan nun 

estado precario que dificultan un ensino de verdadeira calidade pese aos esforzos do 

profesorado. 

 

A maiores, este verán coñeciamos o acordo do Real Padroado de Santiago de 

Compostela que achegará á cidade un importante orzamento para investimentos e 

que, entre outros, contempla novos usos para o antigo Hospital Psiquiátrico de Conxo, 

nomeadamente convertelo nun Polo de Formación Profesional Biosanitario. 

 

Deste xeito, aproveitando que a Xunta de Galicia vai realizar obras de envergadura no 

IES Lamas de Abade e que nada novo se coñece sobre o futuro dos estudos de FP 

nese centro, parece oportuno reclamar que se inclúa a necesaria reforma dos 

laboratorios de FP e unha ampliación das instalacións para a mellora da calidade 

formativa e poder ofertar así novos itinerarios. 

 

Por iso, as deputadas que asinan, preguntan: 

 

Como valora a Xunta de Galicia o estado das instalacións e espazos de Formación 

Profesional no IES lamas de Abade de Santiago de Compostela? 

 

Parlamento de Galicia, 21 de xullo de 2023 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noa Susana Díaz Varela  na data 20/07/2023 11:42:56 

 

Noelia Otero Lago na data 20/07/2023 11:43:08 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Noa Díaz Varela e Noelia Otero Lago, deputadas pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, a través do portavoz e ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 

 

Cada 25 de novembro, o Grupo Parlamentario Socialista súmase á 

conmemoración do Día Internacional contra a Violencia contra as mulleres. 

Compartimos a dor de tantas mulleres que sofren violencia, das súas fillas e 

fillos, nais, pais, familiares e amizades. A elas diriximos todo o noso apoio, coa 

convicción de que loitamos pola máis xusta das causas e o noso compromiso 

de non deixar de avanzar ata erradicar da nosa sociedade a violencia machista. 

Sabemos que o camiño será longo, pero iso só fai máis urxente que apuremos 

o paso e que sigamos avanzando. 

 

En cumprimento co Pacto de Estado contra a Violencia de Xénero, o PSdeG 

considera que os diferentes tipos de violencia que sofren as mulleres requiren 

de leis específicas e integrais para adecuar a necesidade de intervención e de 

protección a cada tipo de violencia, e en Galicia temos dado pasos nestes 

últimos tempos recoñecendo, por exemplo, a violencia vicaria ou a dixital como 

formas de violencia de xénero. 

 

Pero tamén consideramos que se debe avanzar cara a un novo marco 

lexislativo orientado á abolición da prostitución. A trata con fins de explotación 

sexual non pode desligarse da prostitución, a forma máis terrible de violencia 

contra as mulleres. Son dúas caras dunha mesma realidade. No PSdeG 

desexamos unha sociedade onde as mulleres e as nenas non sexan 

prostituídas, nas que os corpos de mulleres e nenas non sexan obxectos de 
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consumo. O noso modelo de sociedade é un no que homes e mulleres son 

iguais e libres e esa idea é incompatible coa prostitución e a trata de seres 

humanos. 

 

Non podemos esquecer que a prostitución non é un problema das mulleres, 

senón de calidade democrática. Garantir a liberdade, a seguridade e a vida das 

mulleres e protexer as vítimas non é unha opción, é unha obriga. 

 

Por todo isto, as deputadas que asinan, preguntan: 

 

Considera necesario que a Xunta de Galicia, no marco das súas competencias, 

impulse que as políticas públicas en materia de servizos sociais, sanidade, 

seguridade e igualdade teñan tamén como obxectivo a abolición da 

prostitución? 

 

Parlamento de Galicia, 21 de xullo de 2023 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noa Susana Díaz Varela  na data 20/07/2023 11:44:53 

 
Noelia Otero Lago na data 20/07/2023 11:45:06 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Noa Díaz Varela, Noelia Otero Lago, Marina Ortega Otero e Julio Torrado 

Quintela, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento 

da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta 

oral en Pleno. 

 

A definición das características que debe reunir unha unidade familiar para ser 

considerada familia monomarental ou monoparental correspóndelle a cada 

comunidade autónoma, que debe establecer os requisitos necesarios para 

obter esta condición. 

 

En Galicia a Lei 3/2011 de apoio á familia e á convivencia de Galicia estableceu 

a condición especial desas unidades familiares como merecedoras de 

protección específica por parte dos poderes públicos. Mais para facer eficaces 

as políticas dirixidas ás familias monomarentais e monoparentais é esencial 

definir a súa tipoloxía e coñecer cantas existen no noso país e cal é a súa 

situación. 

 

Unha ferramenta que pode ser de utilidade para tal fin é o Rexistro de Familias 

Monomarentais e Monoparentais de Galicia, que está recollida na Lei 5/2021, 

de 2 de febreiro, de impulso demográfico de Galicia e que fixaba un prazo de 

seis meses desde a súa entrada en vigor para a súa elaboración. 

 

Neste pasado mes de xullo a Xunta anunciaba que estaba ultimando xa ese 

decreto, para o que contaba coa colaboración da Asociación Nais Solteiras por 

Elección (MSPE) de Galicia, pero catro meses despois aínda nada sabemos 
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del a pesar de que tiña que estar rematado no mes de agosto, tal e como 

obriga a lei. 

 

Por iso as deputadas e o deputado que asinan preguntan: 

 

Para cando está prevista a publicación do Decreto que creará o Rexistro de 

Familias Monomarentais e Monoparentais de Galicia e regulará a definición 

desas unidades familiares? 

 

Parlamento de Galicia, 21 de xullo de 2023 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noa Susana Díaz Varela  na data 20/07/2023 11:46:52 

 
Noelia Otero Lago na data 20/07/2023 11:47:05 

 
Marina Ortega Otero  na data 20/07/2023 11:47:15 

 
Julio Torrado Quintela  na data 20/07/2023 11:47:27 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-S

7T
nk

k6
9Z

-9
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

205088

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-6

g4
Fr

nk
bF

-7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-S7Tnkk69Z-9
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-6g4FrnkbF-7


 

 

 

 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Noa Díaz Varela e Noelia Otero Lago, deputadas pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 

do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta 

para a súa resposta oral en Pleno. 

 

O Museo de Arte Contemporánea Galega Carlos Maside do Castro de Osedo, 

en Sada, atópase nun preocupante estado de deterioro agardando dende hai 

anos pola súa declaración como ben de interese cultural pola Xunta de Galicia. 

 

Nin os acordos parlamentarios nin as solicitudes por parte de institucións e 

colectivos culturais parecen ser suficientes para que a Dirección Xeral de 

Patrimonio Cultural incoe dunha vez por todas ese expediente, cuxos trámites 

se iniciaron en 2018. 

 

Diante deste inexplicable atraso, a Asociación Cultural Irmáns Suárez Picallo 

de Sada (A Coruña) vén de elaborar un manifesto no que denuncian “a 

pasividade que pon en risco o noso patrimonio cultural”, ademais do 

incumprimento por parte da Xunta de Galicia da Lei de patrimonio cultural. 

 

Xunto co manifesto, esta asociación cultural recolleu miles de sinaturas de 

apoio, que foron presentadas no Parlamento nunha xornada na que o Grupo 

Parlamentario Socialista tivo a oportunidade de manter unha xuntanza con ela. 

 

O Museo Carlos Maside, concibido por Luís Seoane e Isaac Díaz Pardo como 

espazo de reivindicación dos autores e autoras das vangardas galegas que 

permanecían exiliados tras a Guerra Civil, alberga un dos fondos máis 
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importantes da pintura galega contemporánea, con obras de autores como 

Castelao, Laxeiro, Urbano Lugrís ou Luís Seoane. 

 

No ano 2018 a Dirección Xeral de Patrimonio Cultural anunciaba o inicio dos 

trámites para proceder á incoación da súa declaración como ben de interese 

cultural (BIC). Ese mesmo ano o Consello da Cultura Galega animaba a 

declaralo BIC canto antes e a Consellaría de Cultura completaba o inventario 

da colección co obxecto de frear a deterioración das obras. 

 

Na actualidade o edificio, memoria e historia do noso país, permanece pechado 

salvo visitas puntuais baixo demanda, o que está a acrecentar os graves 

problemas de humidade que comezaron xa a afectar parte da obra depositada 

no museo. 

 

Catro anos máis tarde do inicio dos trámites, non parecen existir razóns 

técnicas que xustifiquen o atraso na incoación dese expediente e por iso 

preguntamos: 

 

Cales son as verdadeiras razóns para non incoar de inmediato o expediente 

BIC do Museo Carlos Maside? 

 

 

Parlamento de Galicia, 21 de xullo de 2023 

 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noa Susana Díaz Varela  na data 20/07/2023 11:49:03 
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Noelia Otero Lago na data 20/07/2023 11:49:17 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Noa Díaz Varela, Noelia Otero Lago, Julio Torrado Quintela e Marina 

Ortega Otero, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario 

dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do 

Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para 

a súa resposta oral en Pleno. 

 

Dende o ano 2015 celébrase o 11 de febreiro Día Internacional da Muller e a 

Nena na Ciencia coa idea de promover o avance de maneira decidida no papel 

e protagonismo da muller nas áreas científicas e tecnolóxicas, así como a 

incorporación das nenas á vocación e á carreira científica. 

 

Para avanzar é indispensable reivindicar, difundir e rescatar do esquecemento 

ás investigadoras que inxustamente foron relegadas a un papel secundario, 

logrando que poidan ser un referente para as futuras xeracións. Debemos 

reivindicar a súa contribución determinante no desenvolvemento do 

coñecemento aínda cando se atoparon con numerosos obstáculos para 

desenvolver as súas carreiras profesionais. Os poderes públicos deben 

propoñer medidas efectivas para compensar este inxusto esquecemento do 

relato sobre o papel da muller no desenvolvemento científico e tecnolóxico, 

condición indispensable para ter éxito na incorporación das nenas na carreira 

científica e o seu posterior desenvolvemento. 

 

Son moitos e importantes os retos presentes no noso sistema científico e 

universitario para avanzar na igualdade e o papel das mulleres científicas, e a 

moitos deles en Galicia tentamos dar resposta coa Lei 13/2021 do 20 de xullo, 

coñecida como ‘Lei Ángeles Alvariño’ e aprobada coa unanimidade de todos os 

grupos. Toca agora, máis de medio ano despois da súa aprobación, coñecer 
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que pasos se ten dado xa no seu desenvolvemento para comezar canto antes 

a avaliar a efectividade de todas as medidas propostas. 

 

Por outra banda, rematado hai máis dun ano o II programa Muller e Ciencia da 

Xunta de Galicia, nada se sabe da súa avaliación (e, por tanto, eficacia) nin da 

terceira edición deste programa necesario e que suporía unha acción máis que 

sumar ao novo texto lexislativo para continuar avanzando na igualdade real no 

ámbito da ciencia. O único coñecido é que a Unidade Muller e Ciencia, 

responsable da súa posta en marcha, ten consignados este ano novamente un 

orzamento de 46.000 euros, unha cantidade nada significativa para o que 

debería ser un ambicioso programa de estímulo. 

 

Por todo isto, as deputadas e o deputado que asinan, preguntan: 

 

Que accións concretas levou xa a cabo a Xunta de Galicia para dar 

cumprimento á Lei 13/2021 do 20 de xullo? 

 

 

Parlamento de Galicia, 21 de decembro de 2023 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noa Susana Díaz Varela  na data 20/07/2023 11:56:02 

 
Noelia Otero Lago na data 20/07/2023 11:56:14 

 
Julio Torrado Quintela  na data 20/07/2023 11:56:21 
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Marina Ortega Otero  na data 20/07/2023 11:56:32 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Noa Díaz Varela, Pablo Arangüena Fernández e Paloma Castro Rey, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas 

de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Pleno. 

 

A Consellaría de Economía, Empresa e Innovación da Xunta de Galicia está na 

actualidade tramitando a modificación do Plan de restauración da concesión de 

explotación ‘Miramontes nº 6770.1’. Esta instalación leva sendo un foco de 

conflito permanente coa veciñanza da zona polos múltiples impactos 

ambientais que xera na zona como fedores, lixiviados, contaminación de 

regatos, verteduras incontroladas ou tráfico intenso de camións. 

 

Neste novo plan proponse o recheo dos ocos da explotación mineira con 

materiais naturais escavados e con áridos reciclados procedentes de plantas 

de valorización externas á explotación, así como a utilización de tecnosolos. 

Renúnciase dese xeito á fabricación de áridos reciclados dentro da explotación 

que se pretendía no anterior Plan de restauración, aínda que mantendo os 

outros parámetros do proxecto. Precisamente esa renuncia serve como 

xustificación, segundo os redactores do proxecto, para que non sexa necesario 

someter o dito plan a un novo procedemento de avaliación ambiental, algo que 

resulta alarmante. 

 

Seguindo a liña marcada na declaración institucional aprobada no Pleno 

municipal de Santiago de Compostela do 19 de decembro de 2019 de 

‘Rexeitamento do desenvolvemento dunha planta de valoración de residuos da 

construción e demolición en Miramontes’ na que o Concello instaba a Xunta de 
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Galicia a extremar as garantías medioambientais no referente a Miramontes, o 

Grupo Municipal Socialista entende que coa lexislación autonómica vixente os 

plans de restauración de explotacións mineiras están servindo como unha vía 

para ampliar os usos desas explotacións converténdoas en vertedoiros. 

 

Baixo a nomenclatura ‘plan de restauración’, este tipo de actuacións contribúen 

ao incremento dos efectos medioambientais adversos que se están a producir, 

neste caso concreto na zona de Grixoa, coas instalacións xa permitidas: 

contaminación do aire e malos cheiros, un elevado tráfico de camións pesados 

coa conseguinte contaminación por fumes e ruídos ademais dun elevado risco 

para a seguridade viaria, e potencial contaminación das augas subterráneas. 

 

Hai que sinalar ademais que os plans de vixilancia ambiental desas instalacións 

detectaron incumprimentos na explotación e na planta de tecnosolos que 

derivaron na incoación de procedementos sancionadores por parte da 

Consellería de Economía, Empresa e Innovación. 

 

Recentemente e por iniciativa do Grupo Socialista, o Pleno do Concello de 

Santiago acordou por maioría instar o Goberno galego a non permitir a 

instalación dun novo vertedoiro en Miramontes aprobando a modificación do 

Plan de restauración sen que exista un informe de impacto ambiental favorable. 

 

Por iso, as deputadas e o deputado que asinan, preguntan: 

 

Está disposto o Goberno galego a aprobar a modificación do plan de 

restauración da explotación de Miramontes, en Santiago de Compostela, sen 

solicitar un novo informe de impacto ambiental? 

 

Parlamento de Galicia, 21 de xullo de 2023 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Noa Susana Díaz Varela  na data 20/07/2023 11:58:46 

 

Pablo Arangüena Fernández  na data 20/07/2023 11:58:58 

 

Paloma Castro Rey  na data 20/07/2023 11:59:21 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Noa Díaz Varela, Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia ao abeiro do disposto no artigo 152 do 

Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta 

para a súa resposta oral en Pleno. 

 

A atención ás comarcas rurais e a loita contra o seu despoboamento 

pasa polo mantemento e consolidación dos servizos básicos, e en maior 

medida en zonas nas que existe un problema demográfico. A sanidade é 

un deles. 

 

O cada vez maior abandono no que se atopa a Atención Primaria en 

Galicia déixase ver de maneira máis notoria no ámbito rural, onde non 

está garantida a cobertura de profesionais, non se ofrecen moitas 

especialidades asistenciais e existe unha certa parálise na construción 

e/ou reforma de novos centros de saúde necesarios. Este abandono 

repercute de maneira global en todos os concellos, pois provoca a 

saturación dos centros de saúde de referencia, que cada vez carecen 

dunha maior falta de espazos e de recursos humanos. 

 

Un destes casos é o do concello coruñés de Negreira, que conta cun 

centro de saúde cun Punto de Atención Continuada (PAC) que dá 

acubillo tanto á súa veciñanza como a dos concellos limítrofes da Baña 

ou Brión e que carece dos recursos suficientes para dar resposta ás 
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necesidades da poboación que asiste, algo inasumible como capital de 

comarca que é. 

 

Mais pese a esas deficiencias, fundamentalmente de espazo físico, é o 

Concello de Negreira quen asume todos os gastos de mantemento e 

conservación, o que supón un gasto aproximado de 70.000 euros, entre 

o persoal de limpeza, electricidade, material de limpeza e desinfección, 

lavandería ou o gasóleo de calefacción. 

 

Esta falla de espazo está a provocar graves disfuncións no centro, que 

afectan á normal organización do traballo e á correcta asistencia das 

persoas doentes. Así, a traballadora social de recente incorporación tivo 

que ser emprazada na zona do PAC -ao igual que a matrona ou a sala de 

analíticas-, tendo que modificar os seus horarios para poder realizar a 

desinfección necesaria antes de comezar co servizo de urxencias. 

 

Ademais, as mulleres de Negreira teñen que se trasladar ata Brión para 

realizaren a preparación do parto por non ter unha sala axeitada no seu 

concello. Máis recentemente, houbo que declinar o ofrecemento para o 

centro de saúde dunha enfermeira adxunta ao servizo de pediatría por 

parte do Sergas por non atopar espazo onde situala. 

 

Se a iso se lle suman salas de agarda comúns para todos os servizos da 

Atención Primaria, en interior e practicamente sen ventilación, resulta un 

centro deficitario e con nulas opcións de mellora. Esta situación levou ao 

Concello, xa que logo, a estudar diversas posibilidades de 

reemprazamento de servizos e mesmo ampliacións, pero todos os 

informes técnicos fan inviable calquera desas operacións. 
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A Xunta de Galicia ten en marcha o Plan de infraestruturas sanitarias de 

Atención Primaria, que consiste en diversas actuacións de mellora e/ou 

construción de novos centros de saúde en numerosos concellos galegos, 

pero entre eles non figura o de Negreira a pesar de que moitos dos que 

figuran no Plan comparten as mesmas necesidades e contan co mesmo 

numero de tarxetas sanitarias. 

 

O Plan estratéxico de Galicia 2015-2020 incluía como obxectivo 

estratéxico de actuación no ámbito da saúde o reto ‘Renovar e 

modernizar os edificios da rede de Atención Primaria para mellorar a 

asistencia prestada á cidadanía e o contorno de traballo dos e das 

profesionais’ orientado ao resultado de ‘Contar con espazos funcionais e 

ben dimensionados que permitan o desenvolvemento dunha asistencia 

de calidade e cuns estándares de confort axeitado’. Isto tamén aparecía 

reflectido na Estratexia Sergas 2020, que contemplaba dentro da súa 

Liña Estratéxica 20 o proxecto de ‘Reforma, ampliación e modernización 

de centros de saúde da Comunidade Autónoma de Galicia para mellorar 

a atención sanitaria prestada aos usuarios do sistema e ás condicións e 

medios de traballo dos profesionais”. 

 

Por todo o exposto, consideramos necesaria a construción dun novo 

centro de saúde en Negreira que dea resposta ás novas necesidades 

asistenciais da súa cada vez maior poboación asistencial. Para este novo 

centro, o Concello cederíalle ao Sergas unha parcela municipal 

emprazada a carón do actual centro de saúde. 

 

Por iso, as deputadas e o deputado que asinan, preguntan: 
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Considera necesario o Goberno galego a construción dun novo centro de 

saúde no concello de Negreira? 

 

Parlamento de Galicia, 21 de xullo de 2023 

 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noa Susana Díaz Varela  na data 20/07/2023 12:04:03 

 

Julio Torrado Quintela  na data 20/07/2023 12:04:14 

 

Marina Ortega Otero  na data 20/07/2023 12:04:23 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Noa Díaz Varela, Martín Seco García e Leticia Gallego Sanromán, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas 

de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Pleno. 

 

Trala consulta informativa realizada por unha empresa sobre a posible 

rehabilitación da antiga canteira de Niveiro con residuos non perigosos, existe 

unha gran preocupación no concello coruñés de Val do Dubra. A pesar de que o 

proxecto conta cun informe negativo do propio concello,  parece que a empresa 

mantén o seu propósito. 

 

Existen dúbidas e moita preocupación polas consecuencias que ese proxecto 

podería causar, como o excesivo tráfico pesado, o ruído e os cheiros e a 

afectación á calidade das augas, nuns concellos onde a agrogandeiría é a súa 

principal actividade. 

 

Para a súa tramitación última son preceptivos diversos informes da Xunta de 

Galicia, que si podería autorizar a restauración ambiental desa vella canteira de 

áridos, pero convén saber de que maneira se efectuaría para non dar lugar a 

un vertedoiro que conta coa oposición veciñal e da corporación do concello de 

Val do Dubra. 

 

Por todo isto, e facendo nosa a preocupación do grupo municipal socialista de 

Val do Dubra e o seu interese pola máxima transparencia con respecto a este 

proxecto, as deputadas e o deputado que asinan, preguntan: 
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En que estado se atopa o expediente de restauración da antiga canteira de 

Niveiro? 

 

Parlamento de Galicia, 21 de xullo de 2023 
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Noa Susana Díaz Varela  na data 20/07/2023 12:01:35 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Noa Díaz Varela e Noelia Otero Lago, deputadas pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 152 do Regulamento da Galicia, presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 

 

O Consello da Xunta informaba o pasado 24 de febreiro de que dende o 

ano 2009 destinara 1.766.170 euros en diferentes liñas de axuda para 

custodiar, protexer e mellorar o patrimonio documental galego nos 379 

arquivos do Sistema de arquivos de Galicia, que inclúe tanto os 

municipais como os das universidades ou de entidades sen ánimo de 

lucro. Estas contas resultan nun investimento medio anual total de 

135.859 euros; ou dito doutro xeito, 4.660 euros por arquivo en 13 anos. 

 

Segundo o informado, as axudas distribuíronse nun 60 % aos arquivos 

da Administración local, un 30 % aos arquivos sen fin de lucro e preto do 

10 % aos universitarios e foron destinadas “á mellora das instalacións e á 

dotación de ferramentas de xestión documental integrais que permitiron 

dixitalizar a súa xestión e gañar seguridade na conservación dos datos 

asociados aos fondos, ademais de restaurar e recuperar fondos de gran 

valor que estaban danados e en moi mal estado de conservación”. 

 

Na nota de prensa emitida tras o Consello afirmábase: “Todo este apoio 

se enmarca no traballo da Xunta por fomentar medidas e actuacións 

dirixidas a garantir a protección do patrimonio cultural de Galicia ao 

abeiro da Lei do patrimonio cultural de Galicia e da Lei de arquivos e 
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documentos. Ademais das accións de protección, conservación e difusión 

que exerce a Xunta sobre o patrimonio da súa titularidade ou baixo a súa 

custodia, estanse a levar a cabo accións de fomento que benefician os 

fondos patrimoniais de carácter documental de arquivos e entidades 

alleos á Xunta, tanto públicos como privados, que forman parte do 

Sistema de arquivos de Galicia”. 

 

Ao Grupo Socialista sorpréndelle esta afirmación, que pretende 

manifestar unha preocupación do Goberno galego nesta materia, tendo 

en conta o estado de precariedade no que se atopan os arquivos 

públicos de Galicia tanto en materia de persoal como de espazos e 

recursos, consecuencia da ausencia dunha política arquivística a medio e 

longo prazo.   

 

Proba diso é a inexistencia do plan de arquivos ao que obriga a 

disposición transitoria segunda da Lei 7/2014 de arquivos e documentos 

de Galicia, que leva xa sete anos de atraso e do que nada se di neste 

informe recente. Tamén é proba desa despreocupación o voto en contra 

á iniciativa presentada polo Grupo Socialista en materia de arquivos nas 

que ademais dese plan se reclamaba a introdución da perspectiva de 

xénero, a convocatoria urxente de prazas de arquivistas, a creación dos 

arquivos centrais das consellarías ou a inclusión nas Contas de 2022 

dunha partida orzamentaria suficiente para solucionar o problema de 

espazos físicos. 

Fronte a estas peticións o único que nos atopamos foi unha negativa e a 

conseguinte inacción, ademais dun pírrico orzamento anual para os 

arquivos de arredor de 135.000 euros. É por iso que consideramos 

necesario coñecer cales foron os investimentos concretos en cada un 
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dos arquivos ao longo de todo ese período e como reverteron no 

funcionamento do propio arquivo. 

 

Por todo o exposto as deputadas que asinan preguntan: 

 

Considera suficiente o Goberno galego para a salvagarda da memoria 

documental de Galicia un investimento de 1.766.170 euros ao longo de 

13 anos para os 379 arquivos do Sistema de arquivos de Galicia? 

 

 

Pazo do Parlamento, 21 de xullo de 2023 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noa Susana Díaz Varela  na data 20/07/2023 12:05:59 

 
Noelia Otero Lago na data 20/07/2023 12:06:12 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Noa Díaz Varela, Patricia Otero Rodríguez e Noelia Otero Lago, 

deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral 

en Pleno. 

 

O Goberno galego denegou nese curso académico 2021-2022 a 

numerosos institutos de ensino secundario do rural galego a posibilidade 

de que o alumnado poida recibir presencialmente materias como Latín, 

Debuxo técnico, Historia da Arte, Grego ou Francés, se non hai polo 

menos cinco estudantes matriculados ou matriculadas nestas materias 

aínda que no centro haxa profesorado dispoñible. 

 

As materias mencionadas son optativas en bacharelato e puntúan no 

exame de acceso á Universidade, así que polo tanto se produce unha 

discriminación no acceso ao ensino superior xa que estes estudantes 

non poderán escoller nin as materias que máis lle conveñan nin en 

moitos casos tampouco poderán acceder á carreira que desexan. 

 

A Xunta de Galicia sostén que mantén os mesmos criterios que anos 

anteriores sobre o mínimo de alumnado esixido para impartir unha 

materia e que o sistema ofrece a posibilidade de que os estudantes 

cursen a materia noutro centro ou por vía telemática. 
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Mais a realidade é que ata o de agora a Xunta permitía que os centros 

que o solicitasen puidesen ofrecer estas materias con carácter 

excepcional aínda que non se chegase ao mínimo de estudantes 

establecido sempre que o centro contase con profesorado con 

dispoñibilidade horaria. Por outra banda, non todo o estudantado ten 

facilidades para moverse a outros concellos nin as conexións de rede 

axeitadas para poder seguir unha clase en liña en óptimas condicións. 

 

Esta situación, lamentablemente estendida por todo o noso rural, afecta 

tamén ao IES de Becerreá, que leva dende comezos de curso afectado 

pola redución da materia de francés, coa conseguinte discriminación do 

seu alumnado a respecto de concellos próximos. O inaudito é que o 

centro si dispón da profesora titular desa materia e con dispoñibilidade 

horaria para impartila. A maiores, o IES de Becerreá é o único de toda a 

comarca, co que coa eliminación desta materia se está discriminando a 

toda unha comarca. 

 

Sumándonos á reivindicación de toda a comunidade educativa, que leva 

dende comezos de curso manifestándose por un rural digno e vivo, 

preguntamos: 

 

É consciente o Goberno galego da discriminación que supón para o 

alumnado rural galego no acceso á educación superior non permitir 

impartir determinadas materias optativas en bacharelato? 

 

Pazo do Parlamento, 29 de decembro de 2022 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Noa Susana Díaz Varela  na data 20/07/2023 12:07:49 

 

Patricia Otero Rodríguez  na data 20/07/2023 12:08:03 

 

Noelia Otero Lago na data 20/07/2023 12:08:15 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Noa Díaz Varela e Noelia Otero Lago, deputadas pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 

do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta 

para a súa resposta oral en Pleno. 

 

A industria do libro galego constitúe o primeiro sector cultural do país, 

declarado estratéxico pola Lei 17/2006 do libro e da lectura de Galicia, e que 

leva unha década sufrindo multitude de problemas con descenso notables de 

produción e tamén dos índices de lectura en Galicia. 

 

A crise da pandemia incidiu agravando notablemente a súa situación, tal como 

puxeron de manifesto no seu día a Asociación Galega de Editoras (AGE), a 

Federación de Librerías de Galicia (AELG) e a Asociación de Escritores e 

Escritoras en Linga Galega (AELG). E a maiores, a esta crise hai que lle sumar 

na actualidade as consecuencias da invasión de Ucraína, que está a afectar de 

maneira moi preocupante o prezo do papel. 

 

O sector do libro sufriu ademais nesta última década unha forte redución das 

axudas e subvencións públicas nas últimas lexislaturas, a absoluta carencia de 

campañas de estímulo á lectura, o descenso de axudas a bibliotecas públicas e 

a falla de apoio ás librarías, entre outros asuntos. 

 

O último barómetro ‘Hábitos de lectura e compra de libros 2021’, elaborado 

pola Federación de Gremios de Editores de España, reflicte unha realidade 

preocupante nos hábitos de lectura dos galegos e galegas. O informe segue 

demostrando que Galicia está por baixo da media estatal na porcentaxe de 

lectores de libros en tempo libre (64,4 % media estatal, 61,9 % en Galicia), 
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situándose entre as últimas comunidades autónomas, de maneira que o noso 

país está a case 15 puntos da comunidade con maior índice de lectores. 

 

No documento de traballo do Consello da Cultura Galega (CCG) ‘O sector do 

libro galego perante a crise da covid-19’ apúntase unha situación semellante: o 

descenso no consumo privado de libros. As familias gastan moito menos en 

libros non de texto que antes de 2008 e cada vez menos. Apunta tamén o 

informe un descenso moi importante no gasto das adquisicións en bibliotecas e 

na dotación dos principais programas de fomento do libro e da lectura, que 

sufriron grandes recortes nos últimos anos, nalgúns casos con descensos de 

máis do 50 %. 

 

Por outra banda, a lei 17/2006 establece na súa disposición adicional primeira 

que a Xunta de Galicia deberá presentar un plan de fomento da lectura no que, 

ademais de reflectir obxectivos e medidas, se determine unha periodización e o 

orzamento necesario para o seu desenvolvemento. Mais dezaseis anos 

despois Galicia segue sen contar con ese plan de dinamización da lectura a 

pesar dos múltiples anuncios do Goberno galego neste sentido. 

 

A mesma lei determina no seu artigo 4 a elaboración, previa audiencia dos 

axentes do libro ou en colaboración con eles, plans e programas de actuación 

ademais de investigacións e estudos sobre os diversos aspectos que rodean o 

libro e a lectura para poder aplicar políticas eficaces. Mais dende a súa 

aprobación non se realizou ningún por parte do Goberno, fóra dos estudos que 

realizan as entidades do sector e que semellan non ser tidos en conta pola 

Xunta de Galicia. 

 

Todo o exposto evidencia o desleixo, a despreocupación e a falla de apoio do 

actual Goberno galego  para co sector do libro, e por iso, o deputado e a 

deputada que asinan preguntan: 
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Como valora o Goberno galego o cumprimento e desenvolvemento que está a 

facer da Lei 17/2006 do libro e da lectura de Galicia? 

 

Parlamento de Galicia, 21 de xullo de 2023 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noa Susana Díaz Varela  na data 20/07/2023 12:39:52 

 
Noelia Otero Lago na data 20/07/2023 12:40:06 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Noa Díaz Varela, Noelia Otero Lago, Julio Torrado Quintela e Marina 

Ortega Otero, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 

 

Co gallo da celebración do Día da Familia e tras o discurso do Sr. Rueda 

no debate de investidura situando a familia como un dos tres eixos 

vertebradores do seu Goberno, a delegación galega da Asociación Nais 

Solteiras por Elección (MSPE) emitía un comunicado no que, entre 

outras cuestións, demandaba da Xunta de Galicia unha definición do 

modelo de familia monomarental, a creación do Rexistro de Familias 

Monomarentais e Monoparentais de Galicia e medidas que favorezan a 

conciliación e a crianza. 

 

Este modelo familiar é cada vez máis numeroso en Galicia, e en maior 

medida son as mulleres as que deciden ser nais sen necesidade de que 

exista outro proxenitor. Por iso dende o Grupo Socialista entendemos 

que para que non exista unha maior discriminación, as políticas do 

Goberno galego debe pór o foco noutros modelos familiares, que foxen 

dos tradicionais. 

 

En efecto, a lei 3/2011, do 30 de xuño, de apoio á familia e á convivencia 

de Galicia, xa recollía que as familias monomarentais e monoparentais 

son de “especial consideración”, e a lei 5/2021, de 2 de febreiro, de 
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impulso demográfico de Galicia, inclúe un artigo dedicado a este modelo 

familiar: 

 

Artículo 40. Especial consideración das familias monoparentais. 

 

1. O Consello da Xunta de Galicia aprobará, no prazo dun ano desde a 

entrada en vigor da presente lei, un plan de apoio ás familias 

monoparentais, coa finalidade de mellorar a atención e a cobertura social 

das súas necesidades. Dentro deste plan promoverase, en colaboración 

coa Federación Galega de Municipios e Provincias, o desenvolvemento 

de medidas específicas por parte das administracións locais. 

 

2. No prazo de seis meses desde a entrada en vigor da presente lei darase 

cumprimento ao mandato de creación do Rexistro de Familias 

Monoparentais Galegas, previsto na nova redacción dada ao número 3 

do artigo 13 da Lei 3/2011, de 30 de xuño, de apoio á familia e á 

convivencia de Galicia. 

 

Mais pasado xa máis dun ano da aprobación desta lei non se 

materializou ese plan de apoio a estas familias e moito menos o Rexistro 

de Familias Monomarentais e Monoparentais Galegas, algo que puxo xa 

de manifesto en varias ocasións o Grupo Parlamentario Socialista e que 

non atopou unha resposta satisfactoria da Consellaría de Política Social. 

 

Con respecto ao rexistro, a Xunta aduce que están á espera da 

aprobación da lei estatal de diversidade familiar e así evitar “conflitos” 

entre a normativa estatal e autonómica. Pero, tal e como explica a MSPE, 
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isto non foi impedimento para modificar os criterios de acceso ao 

certificado de familia monoparental ou monomarental. 

 

Por todo isto, as deputadas e o deputado que asinan, preguntan: 

 

Cando pensa o Goberno galego dar cumprimento á Lei 5/2021 de 

impulso demográfico de Galicia no que respecta ás familias 

monomarentais? 

 

 

Parlamento de Galicia, 21 de xullo de 2023 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noa Susana Díaz Varela  na data 20/07/2023 12:42:14 

 
Noelia Otero Lago na data 20/07/2023 12:42:27 

 
Julio Torrado Quintela  na data 20/07/2023 12:42:35 

 
Marina Ortega Otero  na data 20/07/2023 12:42:46 
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Á MESA DO PARLAMENTO 
 
 
Noa Díaz Varela, Patricia Otero Rodríguez e  Noelia Otero Lago, 
deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 
Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 
presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral 
en Pleno. 
 
A Xunta de Galicia segue sen resolver o problema de transporte que 
sofren as familias con rapaces e rapazas en idade escolar de O Freixo, 
Cruceiro de Roo e San Cosme, no Concello de Outes, e de Tal e Esteiro 
do Concello de Muros, onde o transporte público non é compatible cos 
horarios dos centros de ensino de referencia de FP, ESO e Bacharelato 
de Noia.  
 
Isto provoca a imposibilidade de facer uso da Tarxeta Xente Nova por 
parte do alumnado, xa que as familias se viron na obriga de contratar un 
servizo discrecional de transporte que, lonxe da gratuidade da tarxeta, 
ten un custe de 54 euros por persoa. 
 
En resposta a esta deputada en marzo deste ano, a Consellaría de 
Infraestruturas e Mobilidade asumía a afectación a esas familias baseado 
nun estudo que xa foi discutido pola Valedora do Pobo por falla de 
obxectividade:  
 
“O Goberno galego valora todas as peticións e suxestións que recibe 
relacionadas coas liñas de transporte por estrada da súa competencia, 
xa sexa de concellos, colectivos ou particulares, e, de feito, en moitos 
casos concrétanse nun reforzo de liña, na variación de traxectos ou na 
modificación de horarios. No caso concreto ao que se refire a pregunta, a 
liña Noia-Muros, tras ponderar a variación de horarios proposta, 
concluíuse, e así lle foi trasladado aos afectados no seu día, que, dado 
que se trata dun servizo de longo percorrido, o impacto da modificación 
solicitada era elevado e os beneficios, limitados, posto que non se 
lograba establecer un servizo óptimo para os alumnos afectados”. 
 
Asumindo que o impacto da modificación solicitada pode ser elevado, 
non se entende non obstante que a Xunta de Galicia permaneza 
impasiva a un problema que é consciente que existe e que vai ter unha 
maior afectación no futuro polo incremento de menores en idade escolar 
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que van precisar dese servizo de transporte. Sería desexable valorar o 
establecemento dunha nova liña entre Muros e Noia que dea resposta a 
todas as necesidades e deste xeito ademais de dar un servizo óptimo se 
poderían aforrar paradas da actual liña regular Santiago-Noia. 
 
Diante dunha actitude discriminatoria por parte do Goberno galego, e 
asumida tamén pola propia Valedora do Pobo, non se explica que, pola 
contra, a Xunta moi recentemente si accedese a modificar a liña entre O 
Pino do Val e Noia para incluír no seu trazado A Picota e así facilitar o 
trasporte ao alumnado de secundaria mazaricán, por suposto unha 
decisión que o Grupo Socialista non discute. 
 
Do mesmo xeito, parece razoable restablecer o servizo compartido do 
trasporte público para facilitar a mobilidade de todas as persoas do 
concello de Outes. 
 
Diante desta situación de discriminación que se produce mesmo entre 
familias que viven no mesmo concello, e sumándonos unha vez máis ás 
reivindicacións da veciñanza afectada e do grupo municipal socialista de 
Outes as deputadas que asinan preguntan: 
 
Ten prevista a Xunta de Galicia solucionar o problema de transporte que 
afecta a alumnado dos concellos de Outes e Muros? 
 
Parlamento de Galicia, 21 de xullo de 2023 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Noa Díaz Varela, Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, deputadas e 

deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, 

ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan 

ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 

 

A atención sanitaria no Barbanza adoecen de falta de atención por parte da 

Consellaría de Sanidade, que prexudica esta comarca ao non garantir a 

cobertura de profesionais. Isto repercute de maneira global en todos os 

concellos xa que provoca a saturación dos centros de saúde máis próximos. 

 

O Concello de Porto do Son sofre dende hai anos este abandono no seu 

servizo de pediatría, que funciona de maneira deficitaria ao non cubrir as 

baixas ou licenzas da súa única profesional. En todo ese tempo as consultas 

pediátricas foron ás veces atendidas de maneira telefónica e outras unhas 

poucas horas á semana ata que se resolveu a cobertura da praza vacante. 

 

Mais nestes momentos, cando a pediatra non acode ao centro por causas 

xustificadas, a veciñanza de Porto do Son ten que ir deambulando dun centro a 

outro da comarca para ser atendida, moitas das veces convidada a agardar á 

tarde para poder acudir ao PAC de Ribeira ou desviada a outros centros de 

saúde nos que os e as profesionais xa se manifestaron contrarios a esta 

decisión pola imposibilidade de prestar atención pediátrica a máis doentes cos 

mesmos recursos. 

 

Esta situación de desatención do servizo de pediatría, froito da mala xestión do 

Sergas, provocou numerosas mobilizacións ao longo destes últimos anos que 

aínda seguen sen resposta. 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-H

nc
W

K
bi

Zm
-5

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

205118

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-6

g4
Fr

nk
bF

-7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-HncWKbiZm-5
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-6g4FrnkbF-7


 

 

 

 

Por todo o exposto, as deputadas e o deputado que asinan, preguntan: 

 

Como pensa garantir o Goberno galego a axeitada cobertura pediátrica dos 

nenos e nenas do concello de Porto do Son? 

 

 

Parlamento de Galicia, 21 de xullo de 2023 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Noa Díaz Varela, Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, deputadas e 

deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, 

ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan 

ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 

 

O envellecemento da poboación e o aumento da cronicidade son problemas 

esenciais que ten que afrontar o sistema público de saúde e que se agravan se 

cabe en Galicia dada a nosa dispersión poboacional e as dificultades de 

infraestruturas e de comunicación no rural. O fortalecemento da atención 

primaria é, xa que logo, unha necesidade imperativa para poder achegar os 

servizos sanitarios á poboación. 

 

Mais a realidade é que nos últimos tempos estamos asistindo a un cada vez 

maior abandono da atención primaria, nomeadamente nos pequenos núcleos 

de poboación, poñendo en serio risco a atención sanitaria da veciñanza. A 

comarca do Barbanza non é allea a esta desatención e precarización do 

servizo de saúde, sendo xa moitas as advertencias que a este respecto ten 

realizado o grupo socialista no Parlamento galego sen apenas éxito. 

 

Aos problemas crónicos da atención sanitaria desa comarca arrastrados dende 

hai anos, co peche recente de centros como os de Taragoña e Cabo de Cruz, 

súmase agora a ausencia do facultativo no Centro de Saúde de Palmeira 

(Ribeira), con máis de 1.200 persoas usuarias, xa que o Sergas non está a 

cubrir a tempo completo a baixa do médico que opera nese centro. 

 

A solución dada polo Goberno autonómico é cubrir esa ausencia, que se prevé 

longa, cun facultativo do centro de saúde de Ribeira de maneira intermitente: 

algunhas horas ao día certos días á semana. Iso implica non só un grave 
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prexuízo para as persoas usuarias senón tamén que outros servizos asociados 

como a enfermaría ou analíticas non se ofrezan ou se faga de maneira 

intermitente. 

 

Esta situación de desprotección, desatención e abandono levou a que a propia 

veciñanza se organizase nun movemento de reivindicación, que conta co apoio 

de entidades en defensa dunha sanidade pública de calidade, así como tamén 

do grupo municipal socialista, que fai súas as demandas veciñais. 

 

Por iso, o deputado e as deputadas que asinan, preguntan: 

 

Vai garantir o Sergas de inmediato a cobertura total do cadro de persoal 

sanitario que lle corresponde ao Centro de Saúde de Palmeira? 

 

 

Pazo do Parlamento, 21 de xullo de 2023 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Noa Díaz Varela, Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do 

Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta 

para a súa resposta oral en Pleno. 

 

Os centros de día son recursos sociais dirixidos a atender as 

necesidades específicas das persoas maiores e/ou con dependencia, de 

xeito que son ademais unha valiosa ferramenta de conciliación familiar. 

Dadas as particularidades poboacionais e xeográficas do noso país, 

estes centros convértense nun recurso imprescindible en todo o noso 

territorio pero máis aínda en concellos pequenos do ámbito rural galego 

por canto presentan uns maiores índices de avellentamento e son as 

mulleres as que soportan a carga total dos coidados. 

 

É o caso do concello de Touro no que, dunha poboación total de 3.516 

(datos INE, 2019), o 33,7 % son maiores de 65 anos. En concreto, 657 

mulleres e 530 homes que non dispoñen de ningún recurso social destas 

características e para o que o Grupo Socialista reclama dende hai anos o 

establecemento dun centro de día neste concello. 

 

O Partido Popular, que goberna a Xunta de Galicia, incorporaba no seu 

programa electoral como un compromiso de goberno o “impulso da 

apertura de casas do maior naqueles concellos galegos que non conten 

cun centro de día, para lograr que o 100 % do territorio galego conte con 
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servizos de conciliación específicos para o coidado das persoas 

maiores”. 

 

En resposta a unha pregunta escrita formulada en xaneiro de 2021 por 

este grupo parlamentario, a Xunta volvía informar da súa intención de pór 

en marcha máis casas do maior por toda a xeografía galega sen 

especificar se Touro sería un dos concellos beneficiados. En todo caso, e 

á vista de que máis dun ano despois a situación segue a ser igual de 

deficitaria neste recurso de atención ás persoas maiores. Por iso, as 

deputadas e o deputado que asinan, preguntan: 

 

Como valora o Goberno galego a necesidade dun centro de día ou 

espazo similar no concello de Touro? 

 

Parlamento de Galicia, 21 de xullo de 2023 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Noa Díaz Varela, Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do 

Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta 

para a súa resposta oral en Pleno. 

 

O Hospital da Barbanza leva anos sufrindo unha situación de 

precariedade laboral que se fai insostible e que está a afectar -e aínda o 

fará máis de non se atopar unha resposta inmediata- a calidade 

asistencial do servizo, tal e como denunciou moi recentemente o seu 

persoal facultativo especialista, que reclama a cobertura inmediata e 

axeitada das diversas incidencias laborais que se presentan neste 

centro, así como o correcto dimensionamento do seu cadro de persoal. 

 

Nesa denuncia pública poñían de manifesto o déficit de persoal para 

gardas de presenza, localizadas e segundas localizadas, con servizos 

nos que o número de facultativos é inferior ao necesario para cumprir a 

normativa de 48 horas semanais. 

 

Denunciaban ademais, entre outras moitas disfuncións, que persoal 

especialista con praza fixa ou interinos nese centro está traballando no 

CHUS sen que a súa vacante sexa cuberta ou que en tres anos o 

número de internistas do hospital pasase de 14 a 7. A respecto disto, as e 

os internistas advirten que a grave situación que sofre na actualidade 

este hospital se vai agravar no verán como consecuencia da cada vez 

maior falla de facultativos nos centros de saúde. 
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Hai que lembrar así mesmo que a falla de profesionais médicos provocou 

xa en maio o peche das consultas de medicina interna, sen data 

previsible para a súa reapertura a causa desa falla de persoal. 

 

Diante desta situación, o Grupo Socialista entende e fai súas as 

demandas dos e das profesionais do hospital da Barbanza acerca dun 

correcto dimensionamento do seu cadro de persoal e da necesaria 

protocolarización da organización das horas de traballo. 

 

Por iso, as deputadas e o deputado que asinan, formulan as seguintes 

preguntas. 

 

Considera a Xunta de Galicia que o cadro de persoal do Hospital do 

Barbanza está correctamente dimensionado? 

 

Parlamento de Galicia, 21 de xullo de 2023 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noa Susana Díaz Varela  na data 20/07/2023 12:53:07 

 
Julio Torrado Quintela  na data 20/07/2023 12:53:23 

 
Marina Ortega Otero  na data 20/07/2023 12:53:33 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Ramón Fernández Alfonzo, Daniel Castro García, Paulo 

Ríos Santomé e Alexandra Fernández Gómez, deputados e deputada do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral en Pleno, 

relativa á liña de ferrocarril Ferrol-Ribadeo. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

1. Desde a finalización do estado de alarma, Renfe decidiu reducir os servizos 

do tren de cercanías Ferrol-Ortigueira e na liña Ferrol-Ribadeo-Ferrol nun 75% . 

Ademais, a compañía non estabeleceu unha data de recuperación dos servizos 

supeditando esta a un suposto aumento da demanda. 

Co inicio do curso lectivo na Universidade, en secundaria e FP nos meses de 

setembro e outubro faise imprescindíbel contar cos servizos de tren que existían antes 

do estado de alarma, xa que tanto as actividades laborais como educativas precisan da 

mobilidade diaria das persoas. A este respecto hai que ter en conta que ao longo do 

percorrido desta liña de tren, concretamente entre Ortigueira e Ferrol, non existen 

servizos de transporte público por estrada. 

2. A liña de Ancho Métrico Ferrol Ribadeo, antiga FEVE, vén sufrindo un 

continuo deterioro da infraestrutura, no material rodante e nos servizos, un deterioro que 

se manifestou ao longo da última década na supresión de frecuencias, na suspensión de 

servizos por deficiencias do material rodante ou falta de persoal, e en frecuentes 

accidentes que poñen de relevo o mal estado da liña. Para facer fronte a este deterioro e 
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degradación do servizo, creouse a Plataforma pola Defensa do Ferrocarril Ferrol 

Ribadeo da que forman parte entidades sociais e concellos polos que pasa o trazado da 

vía férrea. 

Como resultado das demandas e dos estudos realizados pola plataforma, no ano 

2019 puxéronse en marcha algunhas melloras nas frecuencias da liña, especialmente nas 

cercanías Ferrol-Ortigueira. Unhas melloras que non só se viron eliminadas coa escusa 

da pandemia, senón que se agravou a situación coa supresión da maior parte dos 

servizos. Aínda que RENFE xustifica a eliminación pola baixada da demanda, a 

realidade é que este descenso está provocado pola mala calidade do servizo e a redución 

de frecuencias. 

3. Os gobernos estatal e galego deben facer unha aposta decidida polo tren como 

medio de mobilidade sustentábel do século XXI, un medio que debe ser seguro, 

eficiente, cómodo e accesíbel, tanto para a mobilidade das persoas como para o 

transporte de mercadorías. E unha das liñas que precisa desta aposta decidida e deste 

compromiso é a que une Ferrol con Ribadeo, na que é necesario que tanto RENFE 

como ADIF acometan obras de mellora das infraestruturas da liña, eliminando as zonas 

de limitación temporais de velocidade, mantendo os puntos de cruce existente e 

proxectando outros novos, mellorando os apeadeiros e creando outros novos en zonas 

de interese turístico, e procedendo a limpar a vexetación do perímetro da vía. 

Por outra parte, cómpre que se mellore o material rodante e que se dote con 

novos vehículos para evitar cancelacións do servizo, e que se dote a liña do persoal 

necesario, nas estacións e nos convois, para información, acceso, venda de billetes e 

control das persoas usuarias do tren. Asemade, cómpre dotar de persoal de condución 

suficiente, para evitar supresións do servizo por este motivo. 
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Outro aspecto a ter en conta é a potenciación do transporte de mercadorías, 

claramente infrautilizado polo desinterese de RENFE e que pode ser unha alternativa 

sustentábel ao transporte por estrada. Neste ámbito cómpre ter en conta que esta liña 

férrea conecta a maior parte dos portos do Cantábrico, e que sen un grande investimento 

poderían construírse novas zonas de carga ao longo do percorrido, así como vías de 

carga na confluencia da liña coa factoría de Alcoa. 

Por último, para o BNG é imprescindíbel que o goberno galego demande a 

transferencia a Galiza do tren convencional e dos servizos de cercanías e media 

distancia, creando a tal efecto o Ente Ferroviario Galego ou GALTRÉN, como 

organismo encargado da xestión dos citados servizos ferroviarios. 

 

Por todo o anteriormente exposto formúlase a seguinte pregunta para resposta 

oral en Pleno: 

Que xestións realizou a Xunta de Galiza diante do goberno do Estado, nos 

últimos 8 anos, para demandar a mellora da liña ferroviaria Ferrol Ribadeo e cales foron 

os resultados destas xestións? 

 

Santiago de Compostela, 21 de xullo de 2023 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Ramón Fernández Alfonzo 

Daniel Castro García 
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Paulo Ríos Santomé 

Alexandra Fernández Gómez 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 21/07/2023 10:55:11 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 21/07/2023 10:55:19 

 

Daniel Castro García  na data 21/07/2023 10:55:33 

 

Paulo Ríos Santomé  na data 21/07/2023 10:55:44 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 21/07/2023 10:55:53 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Noa Díaz Varela, Julio Torrado Quintela, Noelia Otero Lago e Marina 

Ortega Otero, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario 

dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do 

Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para 

a súa resposta oral  en Pleno. 

 

Desenvolver políticas que fomenten a corresponsabilidade ten un impacto 

profundo na igualdade, pero tamén, como é lóxico, na economía e na calidade 

da sociedade. O ansiado cambio de paradigma no social, no laboral pero 

tamén no ámbito dos coidados debería condicionar as accións políticas e 

económicas futuras. 

 

O obxectivo debe ser conseguir, a través de políticas transversais, a 

participación equilibrada entre mulleres e homes na vida familiar e no mercado 

de traballo coa reestruturación e reorganización dos sistemas laboral e 

educativo e dos recursos sociais, co fin de introducir a igualdade de 

oportunidades no emprego, variar os roles e estereotipos tradicionais e cubrir 

as necesidades de atención e coidado. 

 

Segundo o último Baremo do CIS a respecto desta cuestión, o 82 % das 

persoas coidadoras principais de menores de 0 a 3 anos son as nais, o 7,5 % 

as avoas e só o 4,8 % os pais. Indica tamén que as mulleres empregan entre 4 

e 5 horas diarias a tarefas domésticas, mentres que os homes empregan pouco 

máis dunha hora. 
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Co último estudo do IGE como referencia (2017), o 14,85 % das mulleres 

pedían redución de xornada no seu traballo para coidar algún menor de entre 0 

a 12 anos, mentres que a porcentaxe de homes era do 5,06 %. 

 

Todos estes datos, que coa pandemia aínda empeoraron e puxeron de 

manifesto a realidade da maioría das mulleres galegas, demostran que non 

podemos deixar de lado a clara relación entre a carga de traballo doméstico e a 

actividade laboral das mulleres. 

 

Diante desta situación, que manifesta un escenario pouco alentador sobre a 

necesaria xestión corresponsable dos coidados, as Administracións públicas 

deberan focalizar os seus esforzos en asegurar políticas que favorezan que a 

carga de traballo non remunerado, doméstico ou de coidados, sexa compartida 

por todos os membros da familia, con obrigas non diferenciadas por xénero. Do 

contrario, o dereito a traballar fóra da casa seguirá sendo imposible para un 

gran número de mulleres. 

 

Conscientes desta situación, na Comisión non permanente especial de estudo 

sobre a reactivación económica, social e cultural de Galicia pola crise da covid-

19 os tres grupos parlamentarios acordaron instar a Xunta “a reforzar o apoio 

aos programas de conciliación e corresponsabilidade a fin de rematar coa 

discriminación, e así facilitar a igualdade no acceso ao emprego e no 

desenvolvemento da carreira profesional das mulleres galegas”. 

 

Mais a realidade foi que nos orzamentos do exercicio 2022 o Goberno galego 

reduciu brutalmente o programa destinado a corresponsabilidade e 

conciliación, sendo unha das partidas que sufriu un dos maiores recortes (máis 

dun 25 % con respecto a 2021) de todas as contas. Tampouco tivo lugar a 

actualización do Plan de conciliación e corresponsabilidade, mandatada, por 

certo, por este mesmo Parlamento. 
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No século no que debemos centrar todos os nosos esforzos na 

corresponsabilidade e a xestión compartida dos coidados, primeiro chanzo da 

ansiada igualdade e paso previo á conciliación real, o Grupo Parlamentario 

Socialista entende que o Goberno galego debe asumir a responsabilidade que 

lle corresponde e dar resposta ao mandato do Parlamento galego impulsando 

unha repartición máis igualitaria entre mulleres e homes da carga dos coidados, 

coa aprobación de novas medidas que incentiven a corresponsabilidade. 

 

Por iso, as deputadas e o deputado que asinan, preguntan: 

 

Contempla o Goberno galego elaborar este ano un novo plan galego de 

conciliación e corresponsabilidade logo de avaliar o que rematou en 2021? 

 

 

Parlamento de Galicia, 21 de xullo de 2023 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noa Susana Díaz Varela  na data 20/07/2023 11:53:05 

 
Julio Torrado Quintela  na data 20/07/2023 11:53:19 

 
Noelia Otero Lago na data 20/07/2023 11:53:31 

 
Marina Ortega Otero  na data 20/07/2023 11:53:41 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Noa Díaz Varela e Noelia Otero Lago, deputadas pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do 

Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa 

resposta oral en Pleno. 

 

O 30 de agosto de 2022 publicábase no Diario Oficial de Galicia a resolución da 

Dirección Xeral de Planificación Enerxética e Recursos Naturais que outorga a 

autorización administrativa de construción da infraestrutura de transporte de 

enerxía eléctrica denominada LAT 220 kV DC Lousame-Tivo, que discorre polos 

termos municipais de Lousame, Rois, Brión, Teo e Padrón (A Coruña) e 

Pontecesures, A Estrada, Valga, Cuntis e Caldas de Reis (Pontevedra) e promove 

Red Eléctrica de España, S.A.U. (expediente IN407A 2010/268-1). 

 

O trazado desa liña xa foi tratado nesta lexislatura en sesión parlamentaria a 

iniciativa do Grupo Socialista, que se facía eco da inquedanza da veciñanza da 

zona por ver perigar o inxente patrimonio cultural que alí se atesoura e tras unha 

Declaración de Impacto Ambiental favorable e un informe patrimonial positivo. 

Lembremos que o trazado afecta directamente o Castro Lupario, a aldea de 

Angueira de Castro, o Pazo de Faramello, os núcleos de Faramello e Francos, a 

ponte sobre o río Tinto, a carballeira de Francos e varios petróglifos. 

 

Esa inquedanza mostrárona tamén a Asociación Galega de Amigos do Camiño de 

Santiago -por aí transcorre o Camiño Portugués-, o propio Concello de Rois 

gobernado polo Partido Popular, a Valedora do Pobo ou máis recentemente o 

Consello da Cultura Galega, que realizou un informe demoledor desaconsellando 

o trazado planificado. 

 

Con estes antecedentes, non parece procedente que a Xunta de Galicia, que leva 

máis dunha década con este asunto sobre a mesa, dea luz verde a un proxecto 

deste calado e cunha gran contestación pública no mes de agosto nun exercicio 

vergoñento de opacidade namentres a cidadanía agardaba que o Goberno galego 

estivese traballando nunha solución para desenvolver a infraestrutura enerxética á 

vez que protexer o noso patrimonio cultural e natural. 

 

Lonxe diso, a Xunta de Galicia optou pola pasividade e a inacción, exceptuando 

un ‘informe pantasma’ seica realizado por unha “persoa experta de orde 

internacional” (sic)  cuxo contido este grupo parlamentario descoñece a pesar de 

telo reclamado. 
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Diante dos novos acontecementos, que mostran o máis absoluto desleixo polo 

patrimonio  cultural galego e dan conta dunha opacidade que só responde ao 

temor a enfrontarse directamente cos problemas, preguntamos: 

 

Realizou o Goberno galego nestes últimos anos algún tipo de negociación para 

buscar unha solución axeitada ao trazado da LAT Lousame-Tivo que non dane o 

patrimonio cultural e natural de excepcional valor no concello de Rois tal e como 

aconsellan entre outros o Consello da Cultura Galega? 

 

 

Pazo do Parlamento, 29 de decembro de 2022 

 
 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noa Susana Díaz Varela  na data 29/12/2022 18:56:59 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Noa Díaz Varela, Noelia Otero Lago, Julio Torrado Quintela e Marina 

Ortega Otero, deputadas e deputado  pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 

 

A Xunta de Galicia convoca dúas liñas de axudas dirixidas a fomentar o 

asociacionismo, unha dirixida unicamente a asociacións de mulleres e 

outra máis ampla que entre as posibles entidades beneficiarias 

contempla as asociacións de mulleres rurais. 

 

No primeiro caso, a Secretaría Xeral de Igualdade convoca cada ano 

unhas axudas para fortalecer e consolidar o movemento asociativo e 

potenciar a participación social e a calidade de vida das mulleres 

galegas.  

 

A liña 1 desta subvención ten como obxecto a consolidación do 

movemento asociativo e destínase a compensar os gastos correntes que 

orixine o mantemento e funcionamento das asociacións. Na convocatoria 

deste ano 2022 son subvencionables os gastos xerados no período 

comprendido entre o 1 de outubro de 2021 e o 30 de setembro de 2022. 

 

Publicada no DOG o 9 de maio, a convocatoria establece un prazo de 

catro meses para resolver e notificar por cada xefatura territorial da 

consellaría de Promoción do Emprego e Igualdade. A convocatoria 

establece ademais que as entidades beneficiarias deberán presentar a 
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documentación xustificativa da realización da actuación ou actuacións 

subvencionadas co 15 de outubro de 2022 como data límite.  

 

Pola súa banda, as axudas dirixidas ás asociacións de mulleres rurais 

convócaas a Vicepresidencia Primeira e Consellaría de Presidencia, 

Xustiza e Turismo nunha convocatoria ampla destinada a subvencionar 

os gastos de investimentos, así como equipamentos necesarios para o 

seu funcionamento. Esta convocatoria tiña que estar tamén xustificada o 

día 15 de outubro. 

 

O Grupo Socialista, dende o firme convencemento da oportunidade que 

estas axudas supoñen para a consolidación do tecido asociativo das 

mulleres, ten non obstante que pór en cuestión a vontade que o Goberno 

galego manifesta polo fomento da participación social das mulleres á 

vista da falla de rigor na súa tramitación. 

 

No caso das axudas da Vicepresidencia Primeira, o 14 de outubro (un 

día antes de finalizar o prazo de xustificación) publícase unha Orde no 

DOG ampliando este prazo ata o 7 de novembro argumentando “difícil 

cumprimento polas entidades beneficiarias”.  

 

Con respecto ás axudas convocadas pola Secretaria Xeral de Igualdade, 

a súa resolución non foi aínda publicada no DOG. Apenas foi notificada a 

axuda a cada unha das asociacións/federacións beneficiarias de maneira 

individual e xa entrada a semana do 11 de outubro, superado o prazo de 

resolución e a moi escasos días de finalizar o prazo de xustificación de 

gastos, co conseguinte prexuízo para moitas delas e mesmo a 

imposibilidade de aceptala. 
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Por todo isto, as deputadas e o deputado que asinan, preguntan: 

 

Como valora a Xunta de Galicia a afectación no asociacionismo de 

mulleres a irregular tramitación das subvencións da Vicepresidencia 

Primeira e da Secretaría Xeral de Igualdade? 

 

 

Parlamento de Galicia, 21 de xullo de 2023 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Noa Díaz Varela, Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do 

Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta 

para a súa resposta oral en Pleno. 

 

O Grupo Parlamentario Socialista denunciaba en agosto que a xerencia 

da área hospitalaria de Santiago de Compostela decidira pechar no verán 

a unidade de hospitalización de medicina interna do hospital Gil Casares 

-cun total de trinta camas- aducindo “baixa ocupación”. Considerabamos 

que esas camas poderían ser dispostas para ingresar persoas que están 

en lista de agarda cirúrxica. Máxime cando hai 7.337 persoas en lista de 

agarda cirúrxica (cos últimos datos publicados en decembro). 

 

Na actualidade, mediados de outubro, esas camas permanecen 

pechadas mentres que coñeciamos que ante o colapso das Urxencias do 

CHUS están desviando pacientes ao Hospital Provincial, un centro 

hospitalario no que para facer espazo están introducindo na unidade de 

Medicina Interna tres camas por habitación.  

 

Esta masificación das habitacións no Hospital Provincial, que contravén a 

propia normativa que establece as condicións das estancias 

hospitalarias, non só dificulta claramente o traballo do persoal sanitario 

senón que atenta contra a dignidade dos propios pacientes.  
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Ante esta pésima xestión da sanidade pública por parte do Goberno 

galego, que sitúa o aforro de recursos públicos por riba do benestar de 

profesionais e pacientes. 

 

Por iso, as deputadas e o deputado que asinan, preguntan: 

 

Cal é a razón de introducir tres camas por habitación na unidade de 

Medicina Interna do Hospital Provincial de Santiago? 

 
Parlamento de Galicia, 21 de xullo de 2023 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Noa Díaz Varela, Julio Torrado Quintela, Pablo Arangüena Fernández e 

Paloma Castro Rey, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 

do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta 

para a súa resposta oral en Pleno. 

 

O pavillón polideportivo municipal de Dodro é unha instalación moi empregada 

polos diversos clubes deportivos da contorna así como por entidades de índole 

social. Ese pavillón nestes momentos precisa dunha obra de reparación da súa 

cuberta á que as arcas municipais non poden facer fronte dado o seu custe. 

 

O concello leva dende o ano 2020 solicitando, co apoio de numerosos clubs e 

asociacións, esta obra sen obter resposta algunha do Goberno galego, que 

debera colaborar cos concellos, especialmente cos pequenos por ser os que 

teñen máis dificultades para investir en equipamentos deportivos. 

 

É por iso que o Concello solicita que, do mesmo xeito que se ten producido con 

outras administracións locais próximas, a Secretaría Xeral para o Deporte da 

Xunta de Galicia colabore para reparar esa cuberta de xeito que se poidan 

garantir unhas óptimas condicións de salubridade e seguridade. 

 

Por iso, as deputadas e os deputados que asinan, preguntan: 

 

Ten previsto a Xunta de Galicia colaborar co Concello de Dodro na reparación 

da cuberta do seu pavillón polideportivo municipal? 

 

Parlamento de Galicia, 21 de xullo de 2023 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Noa Díaz Varela e Noelia Otero Lago, deputadas pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto 

no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 

 

O xornal elDiario.es publicaba o 10 de novembro unha información sobre 

unha investigación na que a Unidade de Delitos Económicos e Fiscais da 

Policía Nacional traballa dende hai meses e que implica directamente a 

CRTVG. Sen pretender inmiscirnos nun proceso xudicial aberto, ao 

Grupo Socialista preocúpanos unha práctica destapada por esa 

información referida ao procedemento de contratación de produción 

allea. 

 

Sempre segundo ese diario, que manexa fontes directas da UDEF e 

outras testemuñas, a investigación céntrase en catro puntos 

fundamentais, sendo un deles “un acordo incomprensible por medio do 

cal a Televisión de Galicia era cómplice dos regates que o empresario lle 

facía día si e día tamén a Facenda, ou a calquera outro a quen lle 

debese diñeiro”. 

 

Sobre a CRTVG, a extensa información de elDiario.es apunta, de 

maneira resumida: 

 

“Outro dos puntos nos que a investigación policial observa a capacidade 

de Rey Novoa para seguir ingresando diñeiro pese a ter todas as súas 

contas bloqueadas por embargos entronca directamente coa Compañía 

de Radio Televisión de Galicia (CRTVG) que sufraga o Goberno galego. 
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A corporación de medios públicos que Alberto Núñez Feijóo gobernou 

con man de ferro durante os seus 14 anos á fronte da Xunta practica un 

mecanismo de reparto de contratos para produción externa que no sector 

é coñecido como ‘a cota’ e que consiste en que medios de comunicación 

galegos “realizan programas para a televisión pública galega e cobran un 

fixo anual por iso”. 

  

Mais segundo elDiario.es, no caso que atinxe a esta información 

concreta se a empresa non dispuña deses cartos buscaba outras 

“limpas” ás que venderlle esa cota por un custe menor. Así, os informes 

da UDEF recollen textualmente que “dentro das dinámicas de interese se 

observou o peñor de dereitos de cobro futuro, en especial con CRTVG”.  

 

Esta maneira opaca de proceder no proceso de contratación de 

produción allea, que dá conta da inexistencia de control por parte da 

dirección da CRTVG, lévanos a formular a seguinte pregunta: 

Que hai de certo na publicación do xornal elDiario.es do 10 de novembro 

acerca da investigación da UDEF que implica directamente a CRTVG?  

 

Parlamento de Galicia, 21 de xullo de 2023 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Noa Díaz Varela, Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, deputadas e 

deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, 

ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan 

ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 

 

Nos últimos tempos estamos asistindo a un cada vez maior abandono da 

atención primaria, nomeadamente nos pequenos núcleos de poboación, 

poñendo en serio risco a atención sanitaria da veciñanza. A comarca do 

Barbanza non é allea a esta desatención e precarización do servizo de saúde, 

sendo xa moitas as advertencias que a este respecto ten realizado o Grupo 

Socialista no Parlamento galego sen apenas éxito. 

 

A máis recente, a non cobertura da baixa do único médico que prestaba servizo 

no centro de saúde de Palmeira (Ribeira), que a Xunta amañou nun primeiro 

momento cun facultativo do centro de saúde de Ribeira de maneira 

intermitente: algunhas horas ao día certos días á semana. 

 

Finalmente, o Sergas resolveu ese conflito destinando unha médica a Palmeira 

que agora, ante a suposta falla de persoal facultativo, é compartida con 

Corrubedo. Mais a situación é que a dispensa desa profesional en Corrubedo é 

só dúas horas ao día en dous días da semana, de xeito que é clara a 

desatención e abandono das persoas usuarias dese centro de saúde. 

 

Fronte a esta situación de desprotección, a veciñanza de Corrubedo está a 

mobilizarse para que se cubra a praza do facultativo dese centro de saúde a 

tempo completo. Non podemos obviar que falamos dunha poboación 

envellecida, distante do centro de saúde de Ribeira, cun sistema público de 

transporte cada vez máis deficitario que obriga a facer uso do taxi, algo que 
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non está ao alcance dunha veciñanza que, procedente do sector do mar, ten 

unhas pensións moi limitadas. 

 

Por iso, as deputadas e o deputado que asinan, preguntan: 

 

Vai garantir o Sergas de inmediato a cobertura da praza de médico/a que lle 

corresponde ao centro de saúde de Corrubedo? 

 

Parlamento de Galicia, 21 de xullo de 2023 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noa Susana Díaz Varela  na data 20/07/2023 13:04:57 

 
Julio Torrado Quintela  na data 20/07/2023 13:05:13 

 
Marina Ortega Otero  na data 20/07/2023 13:05:23 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Noa Díaz Varela, Patricia Otero Rodriguez e Eduardo Ojea Árias, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do 

Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta 

para a súa resposta oral en Pleno. 

 

Os problemas co transporte interurbano por estrada seguen a repetirse 

por toda a xeografía galega pese a que a Xunta de Galicia insiste en que 

son incidencias puntuais que se van solucionando. Lonxe diso, cada vez 

son máis as persoas usuarias que mostran o seu malestar pola 

inexistencia do obrigado control do contrato de trasporte á empresa ou 

empresas concesionarias por parte do Goberno galego. 

 

O Grupo Parlamentario Socialista presentou varias iniciativas 

denunciando o mal funcionamento dese contrato no Barbanza, sen que 

se producisen actuacións que fixesen albiscar certo cambio de rumbo na 

xestión do contrato. Moi ao contrario, veciñanza de Rianxo usuaria da 

liña Ribeira-Santiago fala de “situación insostible” con vehículos que non 

chegan nunca á parada, que incumpren os horarios ben por exceso ou 

ben por defecto, liñas eliminadas sen previo aviso ou vehículos que en 

demasiadas ocasións non recollen persoas viaxeiras porque chegan 

cheos. 

 

A isto hai que lle sumar un pésimo estado da flota de vehículos, con 

humidades e pingueiras no interior, asentos rotos e sen ancorar, motores 

que fumean, ruídos insoportables, parabrisas agretados, portas que non 
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pechan correctamente, inexistencia de martelo de emerxencias ou 

condutores sen cinto de seguridade porque está trabado, entre outras 

incidencias. 

 

Urxe dar unha solución ao grave problema co transporte interurbano, que 

non afecta só aos horarios ou frecuencias senón tamén á seguridade do 

servizo, incumprindo o Regulamento europeo sobre os dereitos das 

persoas viaxeiras de autobús e autocar. 

 

O Goberno galego debería asumir as súas responsabilidades e ser 

dilixente en esixirlle á empresa ou empresas concesionarias o 

cumprimento estrito do contrato, á vez que pór a disposición da 

cidadanía nun lugar accesible do web bus.gal un formulario para que de 

xeito rápido e sinxelo as persoas usuarias poidan ir comunicando as 

incidencias. 

 

Por iso, a deputadas e o deputado que asinan, preguntan: 

 

Como valora o Goberno galego o servizo de transporte interurbano de 

viaxeiros por estrada na liña Ribeira-Santiago ao seu paso por Rianxo? 

 
Parlamento de Galicia, 21 de xullo de 2023 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noa Susana Díaz Varela  na data 20/07/2023 13:07:08 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 20/07/2023 13:07:24 
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Eduardo Ojea Arias na data 20/07/2023 13:07:43 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Noa Díaz Varela, Julio Torrado Quintela, Noelia Otero Lago e Marina 

Ortega Otero, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral  

en Pleno. 

 

A Secretaría Xeral de Igualdade resolveu o 11 de abril de 2022 as solicitudes de 

subvencións a entidades de iniciativa social sen ánimo de lucro para programas 

dirixidos a mulleres en situación de especial vulnerabilidade, un procedemento 

de concorrencia competitiva cunha dotación total de preto de 1,4 millóns de 

euros. 

 

Estes programas teñen como finalidade fomentar a igualdade de oportunidades 

para contribuír á redución da dobre discriminación en que se atopan as mulleres 

en situación de especial vulnerabilidade para dotalas dunha maior autonomía e 

independencia co fin de mellorar a súa situación persoal, social e laboral, polo 

que deberán incluír unha atención personalizada e especializada de cara á 

integración social e laboral das participantes, e responder a un dos seguintes 

tipos: 

 

a) Programa de recursos integrais específicos para mulleres xestantes ou lactantes 

en situación de especial vulnerabilidade, con fillas ou fillos menores de tres anos. 

 

O programa debe incluír unha atención integral e especializada a mulleres 

xestantes e lactantes en situación de especial vulnerabilidade a través de accións 
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dirixidas a promover o seu desenvolvemento persoal, familiar e laboral e a súa 

autonomía económica e afectiva, co fin de evitar que unha situación desexable se 

poida converter nun factor de exclusión. 

 

Os programas que se presenten a esta modalidade deben conter información 

sobre recursos integrais específicos para elas e as súas fillas e fillos; de 

acompañamento social e de apoio psicolóxico para a superación de cargas 

emocionais provocadas pola dita situación; de adquisición de competencias e 

habilidades persoais e sociais, e para a mellora da empregabilidade, así como 

servizos ou medidas de apoio na busca ou para o mantemento do emprego. 

 

b) Programa de recursos integrais de atención personalizada e especializada a 

mulleres en situación de especial vulnerabilidade, pertencentes a un ou a varios 

colectivos en que concorra a dita situación. 

 

O programa debe incluír unha atención personalizada recollida en proxectos de 

integración individuais en que se plasmen intervencións específicas. Debe ter en 

conta o diferencial feminino e o fomento da igualdade de oportunidades entre 

mulleres e homes, como elemento básico da atención especializada que deben 

recibir as mulleres en situación de vulnerabilidade pertencentes ao colectivo ou 

colectivos a que se dirixe, co obxecto de mellorar as súas expectativas persoais, 

sociais e laborais de cara á súa integración en termos de igualdade. 

 

Unha vez resolta esta convocatoria, e a partir dunha análise pormenorizada 

realizada polo Grupo Socialista, advertimos certas cuestións que non parecen 

responder aos obxectivos marcados e que tampouco cumpren coa legalidade 

vixente establecida polas leis galegas 7/2004 para a igualdade de mulleres e 

homes e a 2/2007 do traballo en igualdade das mulleres en Galicia, recollidas no 
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Decreto lexislativo 2/2015 polo que se aproba o texto refundido das disposicións 

legais da Comunidade Autónoma de Galicia en materia de igualdade. 

 

Do mesmo xeito, existen asociacións pro-vida que reciben cada ano estas 

subvencións da Xunta de Galicia que basean os seus proxectos de 

acompañamento a mulleres xestantes ou a nais en situación de vulnerabilidade en 

argumentos antiabortistas fundamentados en estudos que en absoluto teñen base 

científica. 

 

Finalmente, comprobamos como nas bases destas axudas non existe a perspectiva 

de xénero que si se esixe noutras iniciativas como proxectos ou proposicións de 

leis. Como resultado, varias das asociacións que recibiron estas axudas nin 

empregan a linguaxe inclusiva nin moito menos aplican unha perspectiva de 

xénero nin accións dirixidas á necesaria igualdade pretendida. 

 

Por todo isto, as deputadas e o deputado que asinan, preguntan: 

 

Considera o Goberno galego que todas as entidades de iniciativa social sen 

ánimo de lucro que reciben subvención para programas dirixidos a mulleres en 

situación de especial vulnerabilidade están a cumprir cos obxectivos 

establecidos? 

 

Parlamento de Galicia, 21 de xullo de 2023 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noa Susana Díaz Varela  na data 20/07/2023 13:09:31 
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Julio Torrado Quintela  na data 20/07/2023 13:09:43 

 

Noelia Otero Lago na data 20/07/2023 13:09:52 

 

Marina Ortega Otero  na data 20/07/2023 13:10:07 
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Á Mesa do Parlamento 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro e Luis Bará Torres, deputados do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral en Pleno, 

sobre a utilización e conservación das instalacións da Xunta de Galiza en Valverde de 

Allariz, Ourense. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

No ano 2008 a Xunta de Galiza, por medio da Vicepresidencia de Igualdade e 

Benestar licitou a contratación das obras de urbanización interior e exterior da Casa de 

Valverde de Allariz, en Ourense; así como as de rehabilitación do aulario sito no 

inmoble e da subministración, instalación e posta en funcionamento do equipamento, 

tanto mobiliario como o enxoval, como de cociña e cafetería, e o necesario para a 

realización dun obradoiro de canteiría. Licitacións para a rehabilitación, 

acondicionamento e posta en marcha do centro que supuxeron investimentos de case un 

millón de euros. 

As actuacións realizadas posibilitaron a posta en marcha de programas 

destinados a formación e integración socio-laboral de menores en risco de exclusión ou 

con dificultades sociais cara a facilitar o seu desenvolvemento integral que permita 

completar o seu proceso de emancipación. 

A xestión e dirección do centro foi obxecto de externalización mediante a 

sucesiva convocatoria e licitación de contratos administrativos para a prestación do 

servizo. 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-K

pw
TC

C
I9

h-
6

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

205153

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-6

g4
Fr

nk
bF

-7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-KpwTCCI9h-6
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-6g4FrnkbF-7


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

2 

 

Toda vez que o mantemento e conservación das instalacións non estaba inserido 

dentro do perímetro dos contratos de xestión do servizo, a Xunta de Galiza, como titular 

do inmoble, igualmente de xeito indirecto asumiu o servizo de mantemento e 

conservación, adxudicando diferentes contratos que, só entre os anos de 2010 e 2018, 

supuxeron investimentos próximos aos 200.000€.  

Como continuación a contratacións anteriores, o día 24 de xuño de 2021 a 

Consellaría de Política Social da Xunta de Galiza asinou coa Asociación de Iniciativa 

Social Berce novo contrato de xestión e dirección do centro de Valverde de Allariz, 

polo que a entidade privada se comprometía a prestación do servizo de acollemento 

residencial para menores suxeitos a medidas e con restricións e limitacións adicionais 

como consecuencia dunha eventual afectación, probable ou confirmada, por Covid-19. 

A vixencia do contrato rematou o día 23 de xuño de 2022. 

Dende hai anos nas instalacións de Valverde de Allariz e baixo a dirección do 

Centro de Formación Ocupacional Sta María Europa se viñan celebrando distintas 

accións formativas dirixidas a facilitar a empregabilidade e inserción laboral, tanto de 

desempregadas como de menores tutelados residentes no centro. Así, anualmente case 

un centenar de alumnos e alumnas participaban en cursos de auxiliar de froristería, 

xardinería, agricultura ecolóxica, albanelería, canteiría, cociña e restauración, atención 

social e socio-sanitaria, que lles permitía a súa incorporación ao mercado laboral 

mediante a obtención de certificados de profesionalidade.  

Xa que logo nas instalacións de Valverde, homologadas e especialmente 

acondiconadas para o desenvolvemente de numerosas e diversas accións formativas que 

permitían a capacitación profesional e fomentaban a empregabilidade, tanto da 

poboación do medio rural, como de mocidade necesitada de especial atención e coidado.  
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Dende hai meses a “Casa de Valverde”, titularidade da Xunta de Galiza, carece 

de actividade algunha, tanto residencial como formativa. O abandono é tal que nin 

sequera se realizan as máis elementais actuacións de mantemento e coidado, polo que 

xunto coa falla de aproveitamento público da infraestrutura, está a sufrir un evidente 

proceso de degradación que pode comprometer o futuro do espazo, estragando os 

cuantiosos investimentos realizados nos pasados anos para a súa rehabilitación e posta 

en valor. 

 

Ante a preocupación pola falla de utilización e aproveitamento dunha 

importante infraestrutura pública e a inquedanza pola degradación que está a sufrir o 

espazo e a supresión da actividade formativa e de capacitación profesional que se viña 

desenvolvendo no centro, formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en Pleno: 

Ten previsto o Goberno Galego recuperar a actividade que se viñan 

desenvolvendo no centro de Valverde de Allariz, titularidade da Xunta de Galiza? 

 

Santiago de Compostela, 21 de xullo de 2023 

 

Asdo.: Iago Tabarés Pérez-Piñeiro 

Luis Bará Torres  

Deputados do G.P. do BNG 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Noa Díaz Varela,  Noelia Otero Lago e Leticia Gallego Sanromán, 

deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia,  ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Pleno. 

 

O Estatuto de autonomía de Galicia di no seu artigo 5: 

 

1. A lingua propia de Galicia é o galego. 

 

3. Os poderes públicos de Galicia garantirán o uso normal e oficial dos dous 

idiomas e potenciarán a utilización do galego en todas as ordes da vida pública, 

cultural e informativa, e, disporán os medios necesarios para facilitar o seu 

coñecemento. 

 

Nos últimos tempos sorprenden as manifestacións realizadas por parte de 

diversos representantes institucionais a respecto do noso idioma sen que o 

Goberno galego responda a estes ataques e mesmo os xustifique. 

 

A última destas manifestacións tivo lugar na vila pontevedresa de Baiona, 

na que o grupo municipal popular denunciaba “a falla de respecto” por que 

unha actividade cultural -un monólogo do artista galego Quico Cadaval- se 

desenvolvese en galego aducindo que “sempre se fixo en castelán como un 

xesto de cortesía aos visitantes, que acoden como público a estes eventos 

culturais”. Para máis inri, en declaracións a medios de comunicación, os 

populares manifestaron que entenden que noutra época do ano si se pode 

optar polo “noso dialecto”, no que demostra un absoluto desprezo polo noso 
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idioma. 

 

 

Diante das numerosas queixas de toda a cidadanía, o PP de Baiona rectificaba 

o día seguinte en tres liñas sen credibilidade ningunha: “Dende o PP de 

Baiona pedimos desculpas polo grave erro cometido con respecto á nosa 

lingua. Como sabedes, unha das premisas do noso partido é a difusión, 

protección e posta en valor da lingua galega, e así o seguirá sendo.” 

 

Meses antes, o actual presidente da Xunta, noutrora vicepresidente primeiro, 

xustificaba o patrocinio por parte do Xacobeo dun anuncio dun programa 

radiofónico de Jiménez Losantos no que se utilizaba a palabra ‘Sangenjo’ para 

referirse á vila pontevedresa de Sanxenxo. 

 

Ao Grupo Socialista preocúpalle que estas actitudes inaceptables con 

respecto ao uso e promoción do noso idioma non reciban reprobación 

pública por parte do novo Goberno galego do Sr. Rueda e por iso 

preguntamos: 

 

Considera o Goberno galego que a chegada de turistas a Galicia na época 

estival xustifica a substitución do uso do galego polo castelán en calquera 

tipo de actividade pública? 

 

Parlamento de Galicia, 21 de xullo de 2023 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Noa Díaz Varela e Noelia Otero Lago, deputadas pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 

 

No mes de xullo de 2022 o director xeral de Cultura, Anxo Lorenzo, anunciaba 

en comparecencia parlamentaria que a Xunta estaría disposta a crear un plan 

para a recuperación da cultura descentralizado en Galicia, condicionado á 

articulación ou non dun Perte cultural polo Goberno do Estado. 

 

A Xunta de Galicia, que actúa soa nesta demanda ao non verse acompañada 

por outros gobernos autonómicos, non recibiu resposta afirmativa por parte do 

Goberno do Estado, de maneira que no grupo socialista preguntámonos cando 

e como vai actuar o Executivo galego para facer efectivos eses 19 proxectos 

propostos pola Xunta a captar fondos europeos. 

 

Tendo en conta que o Estatuto de Galicia nos asigna como competencia 

exclusiva o  fomento  da  cultura  e  que  o  propio  artigo  32  establece  que  

tamén  nos corresponde a defensa e promoción dos valores culturais do pobo 

galego, entendemos que a Xunta de Galicia debe artellar canto antes ese 

plan cultural para desenvolver os proxectos propostos -asumidos polo director 

xeral como «un mapa de capacidades e de necesidades do sector e ferramenta 

clave para a folla de ruta da cultura galega-, na súa meirande parte sufragados 

con fondos propios para asegurar a súa continuidade. 

 

Por todo o exposto, as deputadas que asinan formulan a seguinte pregunta 

para o seu debate en Pleno: 
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De contar con fondos europeos para desenvolver os 19 proxectos propostos a 

un suposto Perte cultural ou mecanismo semellante, como pensa o Goberno 

galego continuar co seu desenvolvemento unha vez que ese financiamento 

desapareza? 

 

Parlamento de Galicia, 21 de xullo de 2023 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Noa Díaz Varela, Pablo Arangüena Fernández e Paloma Castro Rey, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas 

de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Pleno. 

 

No primeiro trimestre de 2022 coñecíase que a empresa Xeal estuda construír 

unha estación de bombeo reversible no Monte da Ruña, no concello de 

Mazaricos, co que busca aumentar o volume de enerxía hidroeléctrica que 

produce e para o que xa comezou contactos co grupo de goberno municipal, 

que parece ser favorable a este proxecto. 

 

A zona do Monte da Ruña, así como toda a que rodea o río Xallas e en 

especial o concello de Mazaricos, ten un importante valor ambiental e ecolóxico 

que xa está a ser afectado negativamente polos numerosos parques eólicos 

proxectados, varios deles sen planificación e estudos ambientais rigorosos que 

determinen a súa idoneidade. Sumarlle agora un novo proxecto enerxético 

podería poñer aínda máis en risco esta contorna natural. 

 

Á vista das informacións aparecidas nos medios de comunicación e a alerta do 

propio comité de empresa de Xeal, non parece que exista ningunha dúbida 

acerca deste proxecto, e por iso convén saber se xa se iniciou algún proceso 

de consulta ou autorización preceptivos e os pasos a dar polo Goberno galego 

neste senso. 

 

Por iso, as deputadas e o deputado que asinan, preguntan: 
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Iniciouse algún expediente sobre a estación de bombeo que a empresa Xeal 

proxecta construír no Monte da Ruña, en Mazaricos? 

 

Parlamento de Galicia, 21 de xullo de 2023 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Noa Díaz Varela e Noelia Otero Lago, deputadas pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 

 

Para afrontar os retos da cultura galega co horizonte en 2021, a Consellería de 

Cultura, Educación e Universidade, a través da Secretaría Xeral de Cultura, 

impulsaba en 2019 a Estratexia da Cultura Galega (ECG), un documento 

traballado co sector que contiña as principais liñas de actuación e as 

prioridades da política cultural de Galicia durante os vindeiros anos. 

 

Os obxectivos xerais da ECG son: 

 

- Fortalecer a industria cultural, para que cree máis riqueza e postos de 

traballo. 

 

- Estender a produción e distribución cultural de base por todo o territorio de 

Galicia para favorecer a inclusión e a participación na cultura de toda a 

sociedade. 

 

- Asegurar  os  servizos  públicos  culturais:  bibliotecarios,  museísticos, 

arquivísticos etc. 

 

-  Propiciar canles estables que favorezan unha maior colaboración 

entre as administracións públicas nas políticas culturais e unha maior 

participación da sociedade e das entidades privadas na cultura. 
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Eses obxectivos poñen o foco en dez retos prioritarios: 

 

- Consolidar   unha   visión   social   da   cultura   como   valor   esencial   e 

imprescindible para o desenvolvemento integral da sociedade, e a valoración 

da lingua galega como instrumento-clave da nosa identidade cultural e activo 

útil para a cidadanía. 

 

- Estimular  a  produción  cultural  (profesional  e  afeccionada)  e  a  súa 

distribución. 

 

- Facilitar o acceso á cultura (ampliación de públicos, inclusión social) e 

favorecer a participación da sociedade no seu financiamento. 

 

- Promover  a  cooperación  institucional  e  a  boa  gobernanza  da  cultura 

(administración autonómica, local e provincial; novas sinerxías educación- 

cultura;  Xacobeo;  medios  de  comunicación  públicos): corresponsabilidade, 

coherencia, eficiencia, participación, racionalización dos recursos, vertebración 

do territorio. 

 

-    Consolidar o tecido industrial creativo. 

 

- impulsar a salvagarda e a difusión do patrimonio cultural de Galicia como un 

recurso vivo e accesible. 

 

- Avanzar  na  proxección  exterior  e  a  internacionalización  da  produción 

cultural de Galicia (posicionamento da marca ‘Cultura de Galicia’, proxección 

da Cidade da Cultura, vínculos coa Galicia exterior). 

 

-  Potenciar o posicionamento da cultura galega no marco da sociedade 

dixital. 
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- Apoiar  a  innovación  cultural  e  a  transversalidade  da  creatividade  nos 

sectores produtivos, así como a colaboración entre as institucións públicas e 

privadas no ámbito da cultura. 

 

- Continuar co proxecto da Cidade da Cultura de Galicia como colaborador do 

emprendemento, da tecnoloxía e da programación da cultura galega. 

 

O documento sustenta os piares básicos da ECG21 no libro, o audiovisual, 

as artes escénicas, a música, as artes plásticas e visuais, o patrimonio cultural 

e as institucións da memoria (bibliotecas, arquivos, museos e fundacións de 

autor). En cada un destes ámbitos propóñense numerosas medidas  para 

“reforzar a dinamización da lectura, impulsar o libro como elemento estratéxico 

de mercado, favorecer a proxección exterior da industria audiovisual, crear 

novas canles de negocio para a música, consolidar unha oferta escénica ampla 

e de calidade, propiciar novos procesos de creación e de difusión das artes 

plásticas e visuais, así como potenciar a conservación do patrimonio cultural”. 

 

Segundo reza o extenso documento, durante a súa execución disporase dun 

procedemento e dos instrumentos de seguimento que permitan determinar o 

grao en que os contidos se están a se desenvolver e a súa eficacia, ademais 

de servir para “intervir con flexibilidade para se adaptar ás novas circunstancias 

que se presenten”. Para isto, asegúrase que se elaborará un informe anual, 

durante o seu período de vixencia, que conterá toda a información significativa 

sobre o avance da posta en marcha das súas previsións e que, ademais de a 

todos os sectores da cultura galega, será enviada ao Parlamento de Galicia. 

 

Pasado xa o horizonte temporal para o desenvolvemento desta estratexia, de 

vital importancia para  a industria e os axentes culturais do noso país, convén 

saber cal é o grao de execución en función dos indicadores expostos, a súa 

eficacia e a posible actualización daquelas medidas que non se desenvolvesen 

ata o de agora. 
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Por iso, as deputadas que asinan, preguntan: 

 

Cal é o grao de execución da Estratexia da Cultura Galega (ECG21), que tiña o 

horizonte no ano 2021? 

 

Parlamento de Galicia, 21 de xullo de 2023 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noa Susana Díaz Varela  na data 21/07/2023 11:46:43 

 
Noelia Otero Lago na data 21/07/2023 11:46:57 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Noa Díaz Varela e Noelia Otero Lago, deputadas pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 

do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta 

para a súa resposta oral en Pleno. 

 

O CPI Camiño de Santiago, no concello do Pino, é un centro construído nos 

anos 70 que ata a actualidade non foi obxecto de ningunha obra de calado por 

parte da Xunta de Galicia a pesar de que a súa estrutura e deseño son moi 

antigos e precisan xa obras de mellora e tamén de eficiencia enerxética. 

 

Segundo o acordo asinado hai décadas entre o Goberno galego e a Fegamp, 

os concellos deben encargarse das obras de mantemento, conservación e 

reparación, quedando para a Consellaría as obras de maior calado, como as 

precisas para este centro e que teñen que ver con carpintería exterior, cuberta, 

instalación eléctrica e de calefacción ou os baños. 

 

A Xunta de Galicia ten en marcha o Plan de Nova Arquitectura Pedagóxica 

2021-2024, que cun orzamento de 191 millóns de euros ten previsto novas 

obras, así como outras de ampliación, mellora e eficiencia enerxética en 

centros educativos, e descoñecemos se o CPI Camiño de Santiago está entre 

os centros programados. 

 

Por iso, as deputadas que asinan, preguntan: 

 

Ten prevista a Consellaría de Cultura, Educación e Universidade realizar 

proximamente obras de  mellora de espazos e de eficiencia enerxética no CPI 

Camiño de Santiago, no  Pino? 
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Parlamento de Galicia, 21 de xullo de 2023 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Noa Díaz Varela, Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do 

Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta 

para a súa resposta oral en Pleno. 

 

En marzo de 2022 o Pleno do Parlamento aprobaba por unanimidade 

unha proposición non de lei na que se instaba a Xunta de Galicia a: 

 

“1º. Presentar no Parlamento de Galicia, antes de que remate o ano, a 

avaliación do I Plan galego de conciliación e corresponsabilidade 2018-

2021, xunto ao Plan de actuacións para a igualdade nos centros 

educativos de Galicia. 

 

2º. Presentar no Parlamento de Galicia, antes de que remate o ano, o II 

Plan galego de conciliación e corresponsabilidade 2022-2025, que, coa 

corresponsabilidade como reto prioritario, recolla xa accións concretas e 

orzadas que se van desenvolver nos eidos sanitario, educativo, social 

etc. 

 

3º. Realizar un estudo exhaustivo en colaboración coas universidades 

galegas sobre corresponsabilidade en Galicia, con datos sobre 

repartición dos tempos e de distribución de tarefas domésticas e dos 

coidados entre mulleres e homes, así como da percepción social que 

existe sobre esta materia. 
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4º. Deseñar unha campaña de sensibilización e concienciación no ámbito 

da corresponsabilidade familiar, promovendo a participación dos homes 

como referentes necesarios na coeducación e nos coidados no ámbito 

das familias.” 

 

A conselleira de Emprego e Promoción da Igualdade anunciaba no último 

plenario do Consello Galego das Mulleres que se estaba avanzando na 

avaliación do I Plan galego de conciliación e corresponsabilidade 2018-

2021 pero non fixaba prazos para a súa finalización, da que depende o 

segundo plan. Deste xeito, vai xa un ano perdido para que as familias 

galegas conten con novos recursos e estratexias coas que avanzar na 

consecución real da igualdade entre mulleres e homes. 

 

Do mesmo xeito, e pese ao acordado, non realizou ningún tipo de 

campaña de sensibilización no ámbito da corresponsabilidade familiar nin 

coñecemos se vai haber un segundo plan específico de actuacións para 

a igualdade nos centros educativos de Galicia. 

 

Por todo isto, as deputadas e o deputado que asinan, preguntan: 

 

Cando ten previsto o Goberno galego presentar a avaliación do I Plan 

galego de conciliación e corresponsabilidade 2018-2021? 

 
Parlamento de Galicia, 21 de xullo de 2023 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noa Susana Díaz Varela  na data 21/07/2023 12:00:33 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Noa Díaz Varela, Noelia Otero Lago, Julio Torrado Quintela e Marina 

Ortega Otero, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario 

dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do 

Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para 

a súa resposta oral en Pleno. 

 

Dende o ano 2015 celébrase o 11 de febreiro como Día Internacional da Muller 

e a Nena na Ciencia coa idea de promover o avance de maneira decidida no 

papel e protagonismo da muller nas áreas científicas e tecnolóxicas, así como a  

incorporación das nenas á vocación e á carreira científica. 

 

Para avanzar é indispensable reivindicar, difundir e rescatar do esquecemento 

ás investigadoras que inxustamente foron relegadas a un papel secundario, 

logrando que poidan ser un referente para as futuras xeracións. Debemos 

reivindicar a súa contribución determinante no desenvolvemento do 

coñecemento aínda cando se atoparon con numerosos obstáculos para 

desenvolver as súas carreiras profesionais. Os poderes públicos deben 

propoñer medidas efectivas para compensar este inxusto esquecemento do 

relato sobre o papel da muller no desenvolvemento científico e tecnolóxico, 

condición indispensable para ter éxito na incorporación das nenas na carreira 

científica e o seu posterior desenvolvemento. 

 

Son moitos e importantes os retos presentes no noso sistema científico e 

universitario para avanzar na igualdade e o papel das mulleres científicas, e a 

moitos deles en Galicia tentamos dar resposta coa Lei 13/2021 do 20 de xullo, 

coñecida como ‘lei Ángeles Alvariño’ e aprobada coa unanimidade de todos os 

grupos. Ano e medio despois da súa aprobación, faise necesario coñecer que 
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pasos se ten dado xa no seu desenvolvemento para comezar canto antes a 

avaliar a efectividade de todas as medidas propostas. 

 

Por outra banda, o Goberno galego aprobou o pasado ano o III programa 

Muller e Ciencia da Xunta de Galicia no que fai un balance positivo da súa 

segunda edición, que se basea máis en datos cuantitativos que cualitativos. 

Non en van, nesa avaliación dise que “as accións estiveron dirixidas 

principalmente ao eido escolar e universitario e permitiron, entre outras 

finalidades, activar medidas para “enganchar” ás nenas ás carreiras 

tecnolóxicas e facelas máis partícipes da Sociedade da Información”. 

 

Diante desta información, no Grupo Socialista preguntámonos como é entón 

que en Galicia as cifras de mulleres matriculadas en estudos STEM seguen a 

ser cada vez máis baixos ou mesmo que a propia Xunta de Galicia favoreza a 

implantación de estudos que perpetúan estereotipos de xénero. Todo isto 

agravado pola inexistencia da avaliación do I Plan de Igualdade nos centros 

educativos de Galicia e o descoñecemento de se haberá unha segunda 

edición. 

 

Por iso, as deputadas e o deputado que asinan, preguntan: 

 

Considera o Goberno galego que as obrigas da Lei 13/2021 do 20 de xullo son 

ben coñecidas polas institucións e entidades do ámbito científico e universitario 

que as teñen que aplicar? 

 

Parlamento de Galicia, 21 de xullo de 2021 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Noa Díaz Varela, Noelia Otero Lago, Julio Torrado Quintela e Marina 

Ortega Otero, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario 

dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do 

Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para 

a súa resposta oral en Pleno. 

 

Dende o ano 2015 celébrase o 11 de febreiro como Día Internacional da Muller 

e a Nena na Ciencia coa idea de promover o avance de maneira decidida no 

papel e protagonismo da muller nas áreas científicas e tecnolóxicas, así como a  

incorporación das nenas á vocación e á carreira científica. 

 

Para avanzar é indispensable reivindicar, difundir e rescatar do esquecemento 

ás investigadoras que inxustamente foron relegadas a un papel secundario, 

logrando que poidan ser un referente para as futuras xeracións. Debemos 

reivindicar a súa contribución determinante no desenvolvemento do 

coñecemento aínda cando se atoparon con numerosos obstáculos para 

desenvolver as súas carreiras profesionais. Os poderes públicos deben 

propoñer medidas efectivas para compensar este inxusto esquecemento do 

relato sobre o papel da muller no desenvolvemento científico e tecnolóxico, 

condición indispensable para ter éxito na incorporación das nenas na carreira 

científica e o seu posterior desenvolvemento. 

 

Son moitos e importantes os retos presentes no noso sistema científico e 

universitario para avanzar na igualdade e o papel das mulleres científicas, e a 

moitos deles en Galicia tentamos dar resposta coa Lei 13/2021 do 20 de xullo, 

coñecida como ‘lei Ángeles Alvariño’ e aprobada coa unanimidade de todos os 

grupos. Ano e medio despois da súa aprobación, faise necesario coñecer que 
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pasos se ten dado xa no seu desenvolvemento para comezar canto antes a 

avaliar a efectividade de todas as medidas propostas. 

 

Por outra banda, o Goberno galego aprobou o pasado ano o III programa 

Muller e Ciencia da Xunta de Galicia no que fai un balance positivo da súa 

segunda edición, que se basea máis en datos cuantitativos que cualitativos. 

Non en van, nesa avaliación dise que “as accións estiveron dirixidas 

principalmente ao eido escolar e universitario e permitiron, entre outras 

finalidades, activar medidas para “enganchar” ás nenas ás carreiras 

tecnolóxicas e facelas máis partícipes da Sociedade da Información”. 

 

Diante desta información, no Grupo Socialista preguntámonos como é entón 

que en Galicia as cifras de mulleres matriculadas en estudos STEM seguen a 

ser cada vez máis baixos ou mesmo que a propia Xunta de Galicia favoreza a 

implantación de estudos que perpetúan estereotipos de xénero. Todo isto 

agravado pola inexistencia da avaliación do I Plan de Igualdade nos centros 

educativos de Galicia e o descoñecemento de se haberá unha segunda 

edición. 

 

Por iso, as deputadas e o deputado que asinan, preguntan: 

 

Que accións concretas levou xa a cabo a Xunta de Galicia para dar 

cumprimento a Lei 13/2021 de 20 de xullo? 

 

Parlamento de Galicia, 21 de xullo de 2023 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Noa Díaz Varela, Noelia Otero Lago, Julio Torrado Quintela e Marina 

Ortega Otero, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario 

dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do 

Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para 

a súa resposta oral en Pleno. 

 

O aborto no Estado está regulado pola Lei orgánica 2/2010 de saúde sexual e 

reprodutiva e da interrupción voluntaria do embarazo -que substituía a de 1985 

coñecida como ‘lei de supostos’- e que foi recorrida polo PP no Tribunal 

Constitucional, sen existir aínda pronunciamento. No ano 2015 o Goberno de 

Mariano Rajoy modificaba esa lei para obrigar ao permiso paterno ou materno 

para as menores de 16 e 17 anos e para as mulleres con discapacidade.  

 

O actual Goberno do Estado presidido polo socialista Pedro Sánchez presentou 

nesta lexislatura unha nova reforma da vixente lei que o pasado decembro 

conseguiu a aprobación no Congreso do texto lexislativo -co voto en contra de 

PP e VOX-, que agora mesmo agarda ser referendado no Senado e que 

devolve ás mulleres de 16 e 17 anos e as que teñan discapacidade o dereito a 

abortar sen consentimento das súas titoras ou titores legais. No período de 

emendas, o PP rexistrou unha emenda de devolución do texto sen tan sequera 

presentar un texto alternativo. 

 

Ademais da eliminación do consentimento, o novo marco lexislativo mantén a 

garantía do dereito á interrupción do embarazo das mulleres, que a rede 

pública sexa a de referencia para que as mulleres que decidan abortar poidan 

facelo no centro público hospitalario más próximo ao seu domicilio, elimina o 

período actual de reflexión de tres días, así como a información previa 

obrigatoria e establece que a píldora do día despois será de acceso gratuíto 
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nos centros de saúde e nos futuros centros públicos de atención especializada 

en dereitos sexuais e reprodutivos. 

 

A esta nova reforma súmase a Lei orgánica 4/2022, do 12 de abril, pola que se 

modifica a Lei orgánica 10/1995, do 23 de novembro, do Código Penal, para 

penalizar o acoso ás mulleres que acoden a clínicas para a interrupción 

voluntaria do embarazo. Tamén esta modificación lexislativa se atopou co voto 

en contra do Partido Popular e da ultradereita. 

 

Como colofón a todo isto, diante da inminente aprobación da reforma da Lei 

orgánica 2/2010 de saúde sexual e reprodutiva e da interrupción voluntaria do 

embarazo, o Goberno de Castela e León vén de anunciar un protocolo para 

coartar o dereito das mulleres a interromper o seu embarazo con métodos máis 

propios de tempos hitlerianos que dunha democracia verdadeiramente 

asentada. Diante deste atropelo aos dereitos das mulleres iniciado pola 

vicepresidencia dese goberno autonómico presidida por Vox, a única resposta 

do Partido Popular é o silencio ou posturas nada contundentes de apoio aos 

dereitos das mulleres. 

 

Neste preocupante contexto de retroceso de dereitos, ao Grupo Socialista 

preocúpanos que o Goberno galego valore poñer trabas á inminente normativa 

e, o que é peor, non resolva os problemas que teñen as mulleres que queren 

abortar na sanidade pública galega, algo ao que teñen dereito pero que non 

está garantido en todo o noso territorio. 

 

Por todo isto, as deputadas e o deputado que asinan, preguntan: 

 

Comparte o Goberno galego o anuncio do Goberno de Castela e León de pór 

en marcha un protocolo que dificulte ás mulleres exercer os seus dereitos 

sexuais e reprodutivos? 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-J

9J
N

lS
hE

Q
-8

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

205181

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-6

g4
Fr

nk
bF

-7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-J9JNlShEQ-8
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-6g4FrnkbF-7


 

 

 

 

 

Parlamento de Galicia, 21 de xullo de 2023 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noa Susana Díaz Varela  na data 21/07/2023 12:11:50 

 
Noelia Otero Lago na data 21/07/2023 12:12:03 

 
Julio Torrado Quintela  na data 21/07/2023 12:12:11 

 
Marina Ortega Otero  na data 21/07/2023 12:12:22 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Noa Díaz Varela, Noelia Otero Lago, Julio Torrado Quintela e Marina 

Ortega Otero, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario 

dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do 

Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para 

a súa resposta oral en Pleno. 

 

O aborto no Estado está regulado pola Lei orgánica 2/2010 de saúde sexual e 

reprodutiva e da interrupción voluntaria do embarazo -que substituía a de 1985 

coñecida como ‘lei de supostos’- e que foi recorrida polo PP no Tribunal 

Constitucional, sen existir aínda pronunciamento. No ano 2015 o Goberno de 

Mariano Rajoy modificaba esa lei para obrigar ao permiso paterno ou materno 

para as menores de 16 e 17 anos e para as mulleres con discapacidade.  

 

O actual Goberno do Estado presidido polo socialista Pedro Sánchez presentou 

nesta lexislatura unha nova reforma da vixente lei que o pasado decembro 

conseguiu a aprobación no Congreso do texto lexislativo -co voto en contra de 

PP e VOX-, que agora mesmo agarda ser referendado no Senado e que 

devolve ás mulleres de 16 e 17 anos e as que teñan discapacidade o dereito a 

abortar sen consentimento das súas titoras ou titores legais. No período de 

emendas, o PP rexistrou unha emenda de devolución do texto sen tan sequera 

presentar un texto alternativo. 

 

Ademais da eliminación do consentimento, o novo marco lexislativo mantén a 

garantía do dereito á interrupción do embarazo das mulleres, que a rede 

pública sexa a de referencia para que as mulleres que decidan abortar poidan 

facelo no centro público hospitalario más próximo ao seu domicilio, elimina o 

período actual de reflexión de tres días, así como a información previa 

obrigatoria e establece que a píldora do día despois será de acceso gratuíto 
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nos centros de saúde e nos futuros centros públicos de atención especializada 

en dereitos sexuais e reprodutivos. 

 

A esta nova reforma súmase a Lei orgánica 4/2022, do 12 de abril, pola que se 

modifica a Lei orgánica 10/1995, do 23 de novembro, do Código Penal, para 

penalizar o acoso ás mulleres que acoden a clínicas para a interrupción 

voluntaria do embarazo. Tamén esta modificación lexislativa se atopou co voto 

en contra do Partido Popular e da ultradereita. 

 

Como colofón a todo isto, diante da inminente aprobación da reforma da Lei 

orgánica 2/2010 de saúde sexual e reprodutiva e da interrupción voluntaria do 

embarazo, o Goberno de Castela e León vén de anunciar un protocolo para 

coartar o dereito das mulleres a interromper o seu embarazo con métodos máis 

propios de tempos hitlerianos que dunha democracia verdadeiramente 

asentada. Diante deste atropelo aos dereitos das mulleres iniciado pola 

vicepresidencia dese goberno autonómico presidida por Vox, a única resposta 

do Partido Popular é o silencio ou posturas nada contundentes de apoio aos 

dereitos das mulleres. 

 

Neste preocupante contexto de retroceso de dereitos, ao Grupo Socialista 

preocúpanos que o Goberno galego valore poñer trabas á inminente normativa 

e, o que é peor, non resolva os problemas que teñen as mulleres que queren 

abortar na sanidade pública galega, algo ao que teñen dereito pero que non 

está garantido en todo o noso territorio. 

 

Por todo isto, as deputadas e o deputado que asinan, preguntan: 

 

Comparte o Goberno galego o anuncio do Goberno de Castela e León de pór 

en marcha un protocolo que dificulte ás mulleres exercer os seus dereitos 

sexuais e reprodutivos? 
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Parlamento de Galicia, 21 de xullo de 2023 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noa Susana Díaz Varela  na data 21/07/2023 12:11:50 

 
Noelia Otero Lago na data 21/07/2023 12:12:03 

 
Julio Torrado Quintela  na data 21/07/2023 12:12:11 

 
Marina Ortega Otero  na data 21/07/2023 12:12:22 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Noa Díaz Varela, Noelia Otero Lago, Julio Torrado Quintela e Marina 

Ortega Otero, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario 

dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do 

Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para 

a súa resposta oral en Pleno. 

 

O aborto no Estado está regulado pola Lei orgánica 2/2010 de saúde sexual e 

reprodutiva e da interrupción voluntaria do embarazo -que substituía a de 1985 

coñecida como ‘lei de supostos’- e que foi recorrida polo PP no Tribunal 

Constitucional, sen existir aínda pronunciamento. No ano 2015 o Goberno de 

Mariano Rajoy modificaba esa lei para obrigar ao permiso paterno ou materno 

para as menores de 16 e 17 anos e para as mulleres con discapacidade.  

 

O actual Goberno do Estado presidido polo socialista Pedro Sánchez presentou 

nesta lexislatura unha nova reforma da vixente lei que o pasado decembro 

conseguiu a aprobación no Congreso do texto lexislativo -co voto en contra de 

PP e VOX-, que agora mesmo agarda ser referendado no Senado e que 

devolve ás mulleres de 16 e 17 anos e as que teñan discapacidade o dereito a 

abortar sen consentimento das súas titoras ou titores legais. No período de 

emendas, o PP rexistrou unha emenda de devolución do texto sen tan sequera 

presentar un texto alternativo. 

 

Ademais da eliminación do consentimento, o novo marco lexislativo mantén a 

garantía do dereito á interrupción do embarazo das mulleres, que a rede 

pública sexa a de referencia para que as mulleres que decidan abortar poidan 

facelo no centro público hospitalario más próximo ao seu domicilio, elimina o 

período actual de reflexión de tres días, así como a información previa 

obrigatoria e establece que a píldora do día despois será de acceso gratuíto 
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nos centros de saúde e nos futuros centros públicos de atención especializada 

en dereitos sexuais e reprodutivos. 

 

A esta nova reforma súmase a Lei orgánica 4/2022, do 12 de abril, pola que se 

modifica a Lei orgánica 10/1995, do 23 de novembro, do Código Penal, para 

penalizar o acoso ás mulleres que acoden a clínicas para a interrupción 

voluntaria do embarazo. Tamén esta modificación lexislativa se atopou co voto 

en contra do Partido Popular e da ultradereita. 

 

Como colofón a todo isto, diante da inminente aprobación da reforma da Lei 

orgánica 2/2010 de saúde sexual e reprodutiva e da interrupción voluntaria do 

embarazo, o Goberno de Castela e León vén de anunciar un protocolo para 

coartar o dereito das mulleres a interromper o seu embarazo con métodos máis 

propios de tempos hitlerianos que dunha democracia verdadeiramente 

asentada. Diante deste atropelo aos dereitos das mulleres iniciado pola 

vicepresidencia dese goberno autonómico presidida por Vox, a única resposta 

do Partido Popular é o silencio ou posturas nada contundentes de apoio aos 

dereitos das mulleres. 

 

Neste preocupante contexto de retroceso de dereitos, ao Grupo Socialista 

preocúpanos que o Goberno galego valore poñer trabas á inminente normativa 

e, o que é peor, non resolva os problemas que teñen as mulleres que queren 

abortar na sanidade pública galega, algo ao que teñen dereito pero que non 

está garantido en todo o noso territorio. 

 

O aborto no Estado está regulado pola Lei orgánica 2/2010 de saúde sexual e 

reprodutiva e da interrupción voluntaria do embarazo -que substituía a de 1985 

coñecida como ‘lei de supostos’- e que foi recorrida polo PP no Tribunal 

Constitucional, sen existir aínda pronunciamento. No ano 2015 o Goberno de 

Mariano Rajoy modificaba esa lei para obrigar ao permiso paterno ou materno 

para as menores de 16 e 17 anos e para as mulleres con discapacidade.  
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O actual Goberno do Estado presidido polo socialista Pedro Sánchez presentou 

nesta lexislatura unha nova reforma da vixente lei que o pasado decembro 

conseguiu a aprobación no Congreso do texto lexislativo -co voto en contra de 

PP e VOX-, que agora mesmo agarda ser referendado no Senado e que 

devolve ás mulleres de 16 e 17 anos e as que teñan discapacidade o dereito a 

abortar sen consentimento das súas titoras ou titores legais. No período de 

emendas, o PP rexistrou unha emenda de devolución do texto sen tan sequera 

presentar un texto alternativo. 

 

Ademais da eliminación do consentimento, o novo marco lexislativo mantén a 

garantía do dereito á interrupción do embarazo das mulleres, que a rede 

pública sexa a de referencia para que as mulleres que decidan abortar poidan 

facelo no centro público hospitalario más próximo ao seu domicilio, elimina o 

período actual de reflexión de tres días, así como a información previa 

obrigatoria e establece que a píldora do día despois será de acceso gratuíto 

nos centros de saúde e nos futuros centros públicos de atención especializada 

en dereitos sexuais e reprodutivos. 

 

A esta nova reforma súmase a Lei orgánica 4/2022, do 12 de abril, pola que se 

modifica a Lei orgánica 10/1995, do 23 de novembro, do Código Penal, para 

penalizar o acoso ás mulleres que acoden a clínicas para a interrupción 

voluntaria do embarazo. Tamén esta modificación lexislativa se atopou co voto 

en contra do Partido Popular e da ultradereita. 

 

Como colofón a todo isto, diante da inminente aprobación da reforma da Lei 

orgánica 2/2010 de saúde sexual e reprodutiva e da interrupción voluntaria do 

embarazo, o Goberno de Castela e León vén de anunciar un protocolo para 

coartar o dereito das mulleres a interromper o seu embarazo con métodos máis 

propios de tempos hitlerianos que dunha democracia verdadeiramente 

asentada. Diante deste atropelo aos dereitos das mulleres iniciado pola 
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vicepresidencia dese goberno autonómico presidida por Vox, a única resposta 

do Partido Popular é o silencio ou posturas nada contundentes de apoio aos 

dereitos das mulleres. 

 

Neste preocupante contexto de retroceso de dereitos, ao Grupo Socialista 

preocúpanos que o Goberno galego valore poñer trabas á inminente normativa 

e, o que é peor, non resolva os problemas que teñen as mulleres que queren 

abortar na sanidade pública galega, algo ao que teñen dereito pero que non 

está garantido en todo o noso territorio. 

 

Por todo isto, as deputadas e o deputado que asinan, preguntan: 

 

Garantirá o Goberno galego presidido polo señor Rueda o dereito de todas as 

mulleres galegas a interromper o seu embarazo tal e como establece a nova 

reforma da Lei 2/2010? 

 

Parlamento de Galicia, 21 de xullo de 2023 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noa Susana Díaz Varela  na data 21/07/2023 12:14:09 

 
Noelia Otero Lago na data 21/07/2023 12:14:20 

 
Julio Torrado Quintela  na data 21/07/2023 12:14:28 

 
Marina Ortega Otero  na data 21/07/2023 12:14:39 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Noa Díaz Varela e Noelia Otero Lago, deputadas pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 

do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta 

para a súa resposta oral en Pleno. 

 

A atención ás comarcas rurais e a loita contra o seu despoboamento pasa polo 

mantemento e consolidación dos servizos básicos, e en maior medida en zonas 

nas que existe un problema demográfico. É por iso que os poderes públicos 

non poden permanecer alleos a procesos que están a supor un cada ver maior 

esmorecemento do rural, en contra precisamente do manifestado en múltiples 

ocasións polo actual Goberno galego.  

 

Touro é un deses concellos do interior de Galicia cunha poboación cada vez 

máis envellecida, un problema contra o que hai que loitar mellorando servizos 

como os educativos para que as familias desexen afianzarse no concello. 

 

Unha educación pública de calidade, como dereito fundamental, debe estar 

garantida en todos os lugares do noso territorio e para iso é preciso dotar de 

recursos os centros educativos, o que pasa tamén por asegurar a plena 

integración de todo o alumnado, acorde a uns tempos nos que a inclusión dos 

nenos e nenas pasou a ser xa unha prioridade do noso sistema pedagóxico. 

 

En resposta recente ao Grupo Parlamentario Socialista, a Consellaría de 

Educación continúa sen desvelar as previsións de actuacións do seu Plan de 

Nova Arquitectura Pedagóxica, razón pola que descoñecemos se o CPI Fonte 

Díaz de Touro é un dos afortunados.  
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O que si coñecemos neste grupo é que ese centro precisa de accións de 

mellora ás que o Concello non fai fronte, así como a conversión do patio de 

xogos nun inclusivo con zonas multixogo e multideporte para facer realidade o 

principio da inclusión educativa, precisamente unha das claves dese Plan de 

Nova Arquitectura Pedagóxica.  

 

Esta petición foi incluída por iniciativa do Grupo Municipal Socialista de Touro, e 

apoiada por diversos colectivos do Concello, como emenda do PSdeG aos 

Orzamentos da Xunta de Galicia para 2023 pero foi rexeitada polo Partido 

Popular. 

 

Por todo isto, as deputadas que asinan, preguntan: 

 

Considera o Goberno galego que é precisa unha actuación de mellora do CPI 

Fonte Díaz de Touro por parte da Consellaría de Educación? 

 

Parlamento de Galicia, 21 de xullo de 2023 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noa Susana Díaz Varela  na data 21/07/2023 12:16:21 

 
Noelia Otero Lago na data 21/07/2023 12:16:33 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-J

2c
D

P
lw

bp
-8

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

205191

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-6

g4
Fr

nk
bF

-7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-J2cDPlwbp-8
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-6g4FrnkbF-7


 

 

 

 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Noa Díaz Varela e Noelia Otero Lago, deputadas pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 

do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta 

para a súa resposta oral en Pleno. 

 

Na súa recente e recorrente valoración das estatísticas das bibliotecas públicas 

de Galicia correspondentes a 2020 elaboradas polo Ministerio de Cultura, a 

Asociación de profesionais dos arquivos, bibliotecas, museos e centros de 

documentación en Galicia (BAMAD) alertaba de varias cuestións que dan conta 

dun empeoramento da súa situación. 

 

Se no ano 2018 eran 75 os concellos que non dispuñan de biblioteca, dous 

anos máis tarde eran xa 91, e isto a pesar de que o director xeral de Cultura 

anunciaba no Parlamento en 2020 que “un dos obxectivos máis inmediatos da 

Xunta é o de concretar novas ferramentas de cooperación coas administracións 

locais que permitan coñecer as necesidades bibliotecarias de cada unha 

delas”. 

 

E se ben é certo que este ano por fin sae adiante o proxecto de bibliotecas 

móbiles itinerantes -que darán servizo a 20 concellos-, tamén o é que esta 

iniciativa se fixo con moito do orzamento para 2023 que estaba destinado ás 

bibliotecas nas contas do Goberno galego. 

 

Neste senso, e tal e como xa denunciou o Grupo Parlamentario Socialista, en 

materia de bibliotecas deixan en mínimos para o vindeiro exercicio a partida de 

investimentos dedicada á adquisición de libros en galego, que queda nun 17 % 

do que era. Esta cuestión contrasta cunha das conclusións do II Mapa de 
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Bibliotecas, nas que se marcaban como reto “manter as medidas de apoio á 

produción en galego de calidade e á adquisición de recursos en galego”. 

 

Os últimos datos do Ministerio apuntan ademais que estamos por baixo da 

media estatal en todos os indicadores agás no número de documentos por 

habitante e nas adquisicións de documentos por cada 1.000 habitantes. 

 

Por outra banda, o marco lexislativo segue sen se desenvolver 

regulamentariamente, nomeadamente no que ten que ver coa organización e 

cooperación da Rede de Bibliotecas Públicas de Galicia da Lei 5/2012 de 

bibliotecas de Galicia e coa inexistencia dun plan de fomento da lectura a que 

obriga a Lei 17/2006 do libro e da lectura de Galicia. 

 

Da diagnose e conclusións do II Mapa de Bibliotecas aprobado en maio de 

2022 infírese que, tal e como apunta Bamad, é importante que “se desenvolvan 

e apliquen ferramentas de planificación que indiquen que servizos e de que 

características se deben ofrecer, en que aspectos é necesario investir e cara a 

onde se deben encamiñar os esforzos de cada punto bibliotecario”. 

 

Diante do que podería ser un notablemente mellor balance da situación das 

bibliotecas en Galicia, preguntamos: 

 

Ten previsto o Goberno galego algunha ferramenta de cooperación coas 

administracións locais para conseguir completar co servizo de biblioteca todo o 

territorio galego en 2023, tal e como anunciaba hai anos o secretario xeral de 

Cultura? 

 

Parlamento de Galicia, 13 de xullo de 2023 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Noa Susana Díaz Varela  na data 21/07/2023 12:17:57 

 
Noelia Otero Lago na data 21/07/2023 12:18:13 
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Á Mesa do Parlamento 

Daniel Pérez López e Cristina Fernández Davila, deputado e deputada do 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro do disposto 

no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral en 

Pleno, sobre o recorte de profesorado no CEIP San Luis Romero de Carballo. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O remate do curso na Galiza, sobre todo nas nosas aldeas e vilas, fai anos que xa 

non é motivo de alegría para as familias do alumnado galego.  

Porque é no mes de xullo cando a Consellería perpetra unha política de recortes 

que incide, directamente, na calidade da educación das nosas crianzas e complica até o 

paroxismo o traballo de mestras e mestres galegos. 

Unha política de recortes da Xunta de Galiza, tamén na educación, que pouco ou 

ningún encaixe ten coa “lexislatura do rural” que pregoou e o Partido Popular fai tres 

anos en campaña electoral. A realidade é teimuda,e amosa que os programas de 

beneficios fiscais aprobados xa no 2016 no ámbito rural non tiveron o efecto 

perseguido, porque non aumentaron o consumo nin  evitaron o despoboamento 

progresivo das nosas aldeas.  

Porque para un “rural vivo” é imprescindible investir en sanidade e educación.  

Porén, a Xunta de Galiza responde con recortes en servizos básicos e en 

profesorado.  
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Neste caso, eses recortes afectan ao Colexio Xesús San Luis Romero de 

Carballo, un centro de referencia na localidade pola calidade docente e pola implicación 

de toda a comunidade educativa, que redunda nun moi bo funcionamento do colexio.  

Un centro que, como outros, conta con crianzas con necesidades especiais que, até o de 

agora, estaban cubertas. 

Pero agora a Consellería acaba de pechar neste centro unha aula de infantil para 

agrupar nunha soa aos nenos de 3 e 4 anos, coa conseguinte amortización de 

profesorado. 

As razóns esgrimidas son. Máis unha vez, as “ratios”.   

Unhas “ratios” que non contemplan que dos 31 nenos e nenas escolarizados no 

ciclo infantil, 9 son crianzas con NEAE (Necesidades Educativas Especiais), e destes, 4 

son crianzas con NEE (Necesidades Educativas Específicas). 

Parece imprescindible facer unha avaliación máis fonda (alén das “ratios”) que 

teña en conta as casuísticas concretas, para así garantir un ensino digno e de calidade, 

que non penalice, precisamente, ao alumnado máis vulnerable.  

Así o entende a comunidade educativa no seu conxunto, e por iso esixen un 

cambio na decisión adoptada pola Consellería de Educación. 

 

Por estes motivos formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en Pleno: 

Considera o goberno galego que a decisión de pechar neste centro unha aula de 

infantil garante un ensino digno e de calidade, nomeadamente para o alumnado máis 

vulnerable?  
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Santiago de Compostela, 21 de xullo de 2023 

 

Asdo.: Daniel Pérez López 

Cristina Fernández Davila 

Deputado e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Daniel Pérez López  na data 21/07/2023 12:29:30 

 

Cristina Fernández Davila na data 21/07/2023 12:29:34 
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28071 Madrid 

@PSdeG 

Á Mesa do Parlamento 

 

Gonzalo Caballero Miguez e Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, deputado e 
deputada pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, 
ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan 
ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 
 
O 17 de febreiro de 2023 o Diario Oficial de Galicia recollía a delegación de 
competencias da Vicepresidencia Primeira e Consellería de Economía, 
Industria e Innovación, distribuíndo parte das súas funcións entre diversos 
órganos. O propio DOG expoñía que o funcionamento da consellería supoñía 
unha concentración de funcións en torno ao seu titular que aconsellaba recorrer 
á delegación de competencias noutros órganos ante o alto volume de 
competencias. 
 
Deste xeito incluíuse unha serie de delegacións na Secretaría Xeral Técnica, 
na Secretaría Xeral de Industria, na Dirección Xeral de Planificación Enerxética 
e Recursos Naturais, na Dirección Xeral de Comercio e Consumo e nas 
xefaturas territoriais. 
 
Esta decisión vén a mudar a estrutura de gobernanza da Consellería de 
Economía, Industria e Innovación sen que o seu titular teña explicado cales 
foron os motivos para reorganizar o seu departamento, se houbo erros de 
funcionamento ou debilidades na gobernanza que repercutiran na xestión 
pública. 
 
Por todo o exposto, o deputado e a deputada que asinan formulan a seguinte 
pregunta para o seu debate en Pleno: 
 
Que erros de funcionamento detectou o goberno na Consellería de Economía, 
Industria e Innovación para mudar a súa gobernanza a través da delegación de 
diversas competencias noutros órganos? 
 
 

Pazo do Parlamento, 21 de xullo do 2023 
 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Gonzalo Caballero Míguez  na data 21/07/2023 12:19:48 

 
Matilde Begoña Rodríguez Rumbo  na data 21/07/2023 12:19:58 
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Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á Mesa do Parlamento 

 

Gonzalo Caballero Miguez e Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, deputado e 
deputada pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, 
ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan 
ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 
 
O sector da automoción é moi importante para a industria e a economía galega 
e, nunha comunidade con 313 concellos e unha ampla parte rural, os coches 
constitúen un medio de transporte fundamental para desprazarse en boa parte 
do territorio ante as insuficiencias do transporte público existente. Se ben 
cómpre mellorar os medios de transporte colectivos ao longo do territorio, os 
automóbiles seguirán xogando un papel fundamental na mobilidade en Galicia. 
 
O avellentamento do parque automobilístico implica maiores riscos para a 
circulación, ao que se suma un maior nivel de contaminación, ao tempo que 
pode reflectir a debilidade de capacidade económica da poboación. Existen 
distintas causas que explican o volume intercambiado no mercado de 
automóbiles, dende a situación da oferta existente e os prezos do mercado ata 
as expectativas sobre a regulación do mercado no futuro, pasando por 
cuestións culturais e, inescusablemente, polos niveis de rendas da poboación. 
A maior renda e a maior expectativa de renda no futuro, maiores son as 
posibilidades de mudar de vehículo. 
 
Galicia é segunda comunidade autónoma con maior antigüidade na súa flota de 
automóbiles. De feito, a idade media dos coches en Galicia creceu nos últimos 
anos e sitúase en 13.9 anos, un dato que está por riba da media española 
segundo os datos que manexa a patronal de concesionarios de coches 
(Faconauto). 
 
O Plan renove posto en marcha polo Goberno galego en 2022 apenas tivo 
unha vixencia de catro meses para os particulares, cuns 1500 beneficiarios/as, 
polo que foron moitas persoas as que quedaron excluídas da posibilidade de 
contar cunha axuda á hora de adquirir un novo vehículo ao longo do ano. 
 
Por todo o exposto, o deputado e a deputada que asinan formulan a seguinte 
pregunta para o seu debate en Pleno: 
 
Que medidas económicas vai tomar o goberno da Xunta de Galicia para frear o 
avellentamento do parque automobilístico galego, mellorando así a seguridade 
viaria e reducindo as emisións dos vehículos? 
 
Pazo do Parlamento, 21 de xullo do 2023 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Gonzalo Caballero Míguez  na data 21/07/2023 12:24:46 

 
Matilde Begoña Rodríguez Rumbo  na data 21/07/2023 12:24:54 
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Á Mesa do Parlamento 

 
Gonzalo Caballero Miguez e Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, deputado e 
deputada pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, 
ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan 
ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 
 
A suba da inflación, maior en Galicia que na media de España, está tendo 
amplas consecuencias para a economía galega. A maior alza dos prezos en 30 
anos está afectando a practicamente todos os sectores de actividade e tamén 
ás familias, que soportan un incremento do IPC do 4.1 % o pasado mes de abril 
e sofren especialmente o crecemento da cesta da compra.  
 
Neste escenario de auxe da inflación, o Banco Central Europeo subiu os tipos 
de xuro o 4 de maio en 0.25 puntos ata situarse no 3.75 % sen que se 
descarten novas subidas -facendo que o euríbor xa escalase por riba dese 
nivel-, o que deriva nun forte encarecemento do pago das hipotecas para as 
familias con préstamos variables. Para o caso da hipoteca media en Galicia, 
que se sitúa segundo diversos estudos arredor dos 110.000 euros, estímase 
que a suba media é do entorno do 50 %, pasando dos 400 euros mensuais ata 
superar os 600 por hipoteca media.  
 
Esta situación está afectando a milleiros de familias galegas, ata o punto de 
que o Instituto Galego de Estatística reflicte que máis da metade chegan con 
dificultade ou moita dificultade a final de mes, e tamén ao sector inmobiliario e 
ao da construción. De feito, o número de hipotecas constituídas sobre vivendas 
en Galicia caeu un 8.6 % en taxa interanual no mes de xaneiro, tal e como 
recolle o Instituto Nacional de Estadística. 
 
Ante esta situación, o deputado e a deputada que asinan formulan a seguinte 
pregunta para o seu debate en Pleno: 
 
Que medias vai tomar o Goberno galego para axudar ás familias, con rendas 
baixas e medias, a enfrontar a suba da inflación e o encarecemento das 
hipotecas? 
 
 
Pazo do Parlamento, 21 de xullo do 2023 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Gonzalo Caballero Míguez  na data 21/07/2023 12:32:49 
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Matilde Begoña Rodríguez Rumbo  na data 21/07/2023 12:33:00 
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Á Mesa do Parlamento 

 
Gonzalo Caballero Miguez e Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, deputado e 
deputada pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, 
ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan 
ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 
 
O grupo automobilístico chinés BYD, líder mundial en vehículos eléctricos, fixo 
pública a súa intención de desembarcar no continente europeo, nunha 
estratexia na cal Galicia podería ser un enclave potencial para o 
establecemento dunha factoría. 
 
De feito, existen informacións que recollen que a multinacional chinesa mantivo 
contactos co Goberno da Xunta de Galicia, nos que concretou que necesitaría 
un millón de metros cadrados de solo industrial para a instalación dunha xiga 
factoría que se podería instalar no sur da nosa comunidade. 
 
Trátase este dun asunto de enorme relevancia para a estratexia industrial 
galega, e especialmente para o noso sector automobilístico, referenciado en 
torno á factoría viguesa de produción automobilística e todo o clúster galego da 
automoción. Cómpre acertar na estratexia de futuro, priorizando o mantemento 
e a promoción da industria existente, e á vez buscando atraer novos 
investimentos que permitan xerar emprego e riqueza en Galicia. 
 
Por iso, o deputado e a deputada que asinan formulan a seguinte pregunta 
para o seu debate en Pleno: 
 
Que estratexia ten o Goberno da Xunta en relación coa posibilidade de que a 
multinacional chinesa BYD poida instalar unha xiga factoría de coches 
eléctricos en Galicia? 
 
 
Parlamento de Galicia, 21 de xullo do 2023 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Gonzalo Caballero Míguez  na data 21/07/2023 12:41:28 

 
Matilde Begoña Rodríguez Rumbo  na data 21/07/2023 12:41:37 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Gonzalo Caballero Miguez, Noelia Otero Lago e Matilde Begoña Rodríguez 
Rumbo, deputado e deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 
Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento 
da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta 
oral en Pleno. 

 
A evolución económica dun país constitúe un determinante fundamental da 
evolución demográfica, toda vez que as migracións entre territorios teñen no 
económico unha motivación real e contrastable. Dende o ano 2009 ata o 2021, 
un total de 374.527 persoas abandonaron Galicia, maiormente cara outras 
comunidades autónomas pero tamén cara outros países.  
 
Dese total, estímase que máis dun terzo foron persoas novas menores, 
segundo datos do IGE, o que implica unha preocupante e continua sangría na 
poboación e potencial da nosa comunidade. 
 
As motivacións das migracións son diversas pero a motivación económica é 
clave para entender a realidade galega. A falla de oportunidades laborais e a 
busca de mellores niveis salariais explican boa parte das saídas de poboación 
moza galega cara o exterior, coa intención de atopar un futuro laboral que en 
Galicia resúltalle imposible acadar, constatando o fracaso da política 
económica galega. 
 
Por todo o exposto, o deputado e as deputadas que asinan formulan a seguinte 
pregunta para o seu debate en Pleno: 
 
Que política económica vai aplicar a Xunta de Galicia para facer fronte á saída 
de mozos galegos e galegas cara ao exterior en busca de oportunidades e 
traballo? 
 
 
 

Pazo do Parlamento, 21 de xullo do 2023 
 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Gonzalo Caballero Míguez  na data 21/07/2023 12:53:35 

 
Noelia Otero Lago na data 21/07/2023 12:53:44 
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Matilde Begoña Rodríguez Rumbo  na data 21/07/2023 12:53:52 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Gonzalo Caballero Miguez, Marina Ortega Otero, Paloma Castro Rey e 
Pablo Arangüena Fernández, deputados e deputadas pertencentes ao Grupo 
Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 
152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 
pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 
 
O pasado 7 de xuño traballadoras e traballadores da Consellería de Política 
Social concentráronse ante a sede da Xunta de Galicia en San Caetano en 
Santiago e ante a delegación da Xunta en Vigo para reclamar máis persoal e 
mellores condicións laborais nos centros de Política Social da Administración 
autonómica. Baixo o lema "pola recuperación dos dereitos perdidos", o persoal 
destes centros sociosanitarios sinala a situación límite existente e a falla de 
compromiso e medidas do goberno da Xunta de Galicia. 
 
Estes traballadores e traballadoras atenden a maiores e dependentes, persoas 
con discapacidade e persoas con enfermidades psiquiátricas, constituíndo o 
seu traballo unha garantía imprescindible do noso estado do benestar e sendo 
moi relevante pola intensidade que implica a atención a persoas vulnerables. 
 
A atención a este colectivo necesita dunha maior dotación de persoal nos 
centros da Consellería de Política Social, así como da creación de novos 
centros nos que tratar de forma diferenciada e separada as distintas situacións 
das persoas.  
 
Así mesmo, o persoal destes centros require de mellores condicións laborais, 
logo de ser tratado sen suficiente compromiso por parte da Xunta de Galicia. 
De feito, as condicións laborais deste colectivo en distintos aspectos están moi 
por debaixo das existentes no Sergas. Pénsese por exemplo que hai centros 
nos que unha soa enfermeira chega a ter ao seu cargo durante horas a 160 
persoas. 
 
Por todo o exposto, os deputados e as deputadas que asinan formulan a 
seguinte pregunta para o seu debate en Pleno: 
 
Que paquete de medidas contempla o goberno da Xunta de Galicia para 
contratar máis persoal estable nos centros sociosanitarios da Consellería de 
Política Social e mellorar as condicións laborais do persoal existente?  
 
Pazo do Parlamento, 21 de xullo do 2023 
 
 
Asinado dixitalmente por: 
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Gonzalo Caballero Míguez  na data 21/07/2023 13:14:29 

 
Marina Ortega Otero  na data 21/07/2023 13:14:38 

 
Paloma Castro Rey  na data 21/07/2023 13:14:48 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 21/07/2023 13:14:57 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Gonzalo Caballero Miguez, Marina Ortega Otero e Matilde Begoña 
Rodríguez Rumbo, deputado e deputadas pertencentes ao Grupo 
Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 
152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 
pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 

 
A suba dos prezos, que foi máis alta en Galicia que no conxunto do Estado, 
dificulta ás familias galegas manter a súa capacidade adquisitiva, ata o punto 
de que moitas delas teñen grandes dificultades para chegar a fin de mes. É por 
iso que o grupo socialista demandou e demanda ao goberno da Xunta un 
paquete de medidas económicas para dar apoio ás familias galegas, ao tempo 
que ten denunciado a falta de medidas da Consellería de Economía para 
apoiar ás familias de Galicia ante as dificultades existentes. 
 
Mais dentro do conxunto das familias galegas, hai algunhas que teñen máis 
dificultades e que requiren dun plan de apoio específico pola súa 
vulnerabilidade. É o caso das familias que teñen integrantes con algún tipo de 
discapacidade, pois teñen que facer fronte a desembolsos adicionais como 
froito do crecemento dos prezos. A metade destas familias galegas chega a fin 
de mes con dificultades e, o que é máis grave, o 15,6% das mesmas non 
chegan a fin de mes. A situación de vulnerabilidade pode ser máxima. 
  
Datos recentes estiman que o 80 % das familias galegas con integrantes que 
padecen algunha discapacidade tivo que recortar gastos no último ano: o     
17,6 % destas familias optou por baixar os gastos en vivenda, subministros ou 
alimentos, mentres o 62,5 % reduciu en cuestións como compras ou ocio. Así o 
conclúe un estudo da compañía Adecco, que tamén sinala que o 38,4 % destas 
familias carecen de calquera posibilidade de aforro. 
 
O goberno da Xunta debería estudar a situación destas familias e tomar todas 
as medidas necesarias para apoialas. 
 
Por todo o exposto, o deputado e as deputadas que asinan formulan a seguinte 
pregunta para o seu debate en Pleno: 
 
Que medidas vai tomar o goberno da Xunta de Galicia para apoiar o consumo 
e a economía das familias con integrantes que padecen algunha discapacidade 
cando teñen dificultades para chegar a fin de mes pola suba dos prezos? 
 
 

Pazo do Parlamento, 21 de xullo do 2023 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Gonzalo Caballero Míguez  na data 21/07/2023 13:17:26 

 
Marina Ortega Otero  na data 21/07/2023 13:17:38 

 
Matilde Begoña Rodríguez Rumbo  na data 21/07/2023 13:17:48 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Noa Díaz Varela, Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, deputadas e 

deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, 

ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan 

ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 

 

O Grupo Parlamentario Socialista ten presentado varias iniciativas para tentar 

dar resposta á precaria situación da sanidade pública no Barbanza, tanto no 

Hospital comarcal como cos centros de saúde dos seus concellos e en 

particular nos pequenos núcleos de poboación, poñendo en serio risco a 

atención sanitaria da veciñanza. 

 

Unha das últimas concernía á situación que se está a vivir no consultorio 

periférico de Corrubedo, no Concello de Ribeira, que dende novembro do ano 

2022 xa non conta co facultativo que atendía os cinco días da semana en 

horario completo polas mañás. 

 

Na actualidade ese servizo cóbrese algunhas horas do día con facultativos 

desprazados doutros centros de saúde e, de necesitar asistencia fóra dos 

horarios establecidos, a veciñanza tense que trasladar á vila de Ribeira. 

 

Non podemos obviar que falamos dunha poboación envellecida, distante do 

Centro de Saúde de Ribeira -que soporta tamén graves carencias de persoal 

de atención primaria-, cun sistema público de transporte cada vez máis 

deficitario que obriga a facer uso do taxi, algo que non está ao alcance dunha 

veciñanza que, procedente do sector do mar, ten unhas pensións moi limitadas. 

 

Fronte a esta situación de desprotección, que se está a agravar loxicamente na 

época estival ao aumentar a poboación, a veciñanza de Corrubedo está a 
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mobilizarse para que se cubra a praza do facultativo dese centro de saúde a 

tempo completo. A última acción reivindicativa tivo lugar este 13 de xullo diante 

do Parlamento, onde se congregaron ducias de veciñas e veciños afectados. 

 

Por todo isto, as deputadas e o deputado que asinan, preguntan: 

 

Cando vai garantir o Sergas a cobertura a tempo completo da praza de 

médico/a que lle corresponde ao centro de saúde de Corrubedo? 

 

Parlamento de Galicia, 21 de xullo de 2023 

 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noa Susana Díaz Varela  na data 21/07/2023 13:16:41 

 

Julio Torrado Quintela  na data 21/07/2023 13:16:55 

 

Marina Ortega Otero  na data 21/07/2023 13:17:06 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, Noelia Otero Lago, Marina Ortega 

Otero, Martín Seco García e Julio Torrado Quintela, deputadas e deputados 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia,  ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral  en Pleno. 

 

Tal e como se recolle na Lei orgánica 3/2020, do 29 de decembro, pola que se 

modifica a Lei orgánica 2/2006, do 3 de maio, de Educación (LOMLOE), a 

educación é un factor fundamental en calquera sociedade, posto que dela 

dependen o benestar individual e o colectivo. E establece que “a educación é 

para calquera persoa o medio máis axeitado para desenvolver as súas 

capacidades, construír a súa personalidade, conformar a súa propia identidade 

e configurar a súa comprensión da realidade, integrando a dimensión 

cognoscitiva, a afectiva e a axiolóxica, e para a sociedade é o medio máis 

idóneo para transmitir e, ao mesmo tempo, renovar a cultura e o acervo de 

coñecementos e valores que a sustentan, sacar as máximas posibilidades das 

súas fontes de riqueza, fomentar a convivencia democrática e o respecto ás 

diferenzas individuais, promover a solidariedade e evitar a discriminación, co 

obxectivo de acadar a necesaria cohesión social”. 

 

E o artigo 71 da mesma Lei manifesta expresamente que: 

 

“1. As Administracións educativas disporán dos medios necesarios para que 

todo o alumnado acade o máximo desenvolvemento persoal, intelectual, social 

e emocional, así como os obxectivos establecidos con carácter xeral na Lei 

 

2. Corresponde ás Administracións educativas asegurar os recursos necesarios 

para que os alumnos e alumnas que requiran unha atención educativa diferente 
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á ordinaria, por presentar necesidades educativas especiais, por retraso 

madurativo, por trastornos do desenvolvemento da linguaxe e a comunicación, 

por trastornos de atención ou de aprendizaxe, por descoñecemento grave da 

lingua de aprendizaxe, por encontrarse en situación de vulnerabilidade 

socioeducativa, polas súas altas capacidades intelectuais, por terse 

incorporado tarde ao sistema educativo ou por condicións persoais ou de 

historia escolar, poidan acadar o máximo desenvolvemento posible das súas 

capacidades persoais e, en calquera caso, os obxectivos establecidos con 

carácter xeral para todo o alumnado”. 

 

Xa que logo, a educación pública, universal e gratuita é o instrumento máis 

eficaz do que dispoñen os sistemas democráticos para garantir o principio de 

igualdade de oportunidades entre a cidadanía dun país, mais a isto hai que 

garantirlle a calidade se queremos acadar os obxectivos antes mencionados.  

 

As competencias en Educación foron transferidas á nosa Comunidade 

Autónoma no ano 1982, sendo a Xunta de Galicia, a través da consellaría con 

competencias en educación, quen ten a obriga de pór a dispor da cidadanía en 

Galicia o sistema educativo.  

 

En Carballo hai varios centros educativos que contan con profesionais 

exemplares e comprometidos coa seu labor, un destes centros é o Xesús San 

Luís Romero, que goza de gran prestixio, recoñecido a través de varios 

premios e por parte das familias dos nenos e nenas do centro que, nunha 

reunión  coa Inspección educativa, o puxeron de manifesto e na que se lles 

garantiu por parte da administración o mantemento dos recursos terapéuticos 

adxudicados ao centro, co compromiso de incrementalos en función das 

necesidades, cuestión que tranquilizou ás nais e aos pais do alumnado con 

necesidades educativas especiais.  
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Dous días despois da dita reunión, comunicóuselles o peche dunha aula de 

infantil para agrupar nunha soa aos nenos e nenas de 3 e 4 anos, non tendo en 

conta que dos 31 nenos e nenas escolarizados no ciclo de infantil, 9 teñen NEE 

(Necesidades Educativas Específicas), o que lles obrigaría a traballar, en 

infantil, cunha aula mixta e sen contar coa figura da mestra de apoio. Este feito 

preocupa non só aos pais e ás nais e á ANPA, senón tamén aos docentes e á 

propia dirección do centro, que sabemos que xa fixeron a súa respectiva 

petición oficial. 

 

Ante esta situación, as deputadas e os deputados que asinan, preguntan: 

 

Considera o Goberno galego que se está a cumprir co mandato legal de 

garantir os recursos necesarios para os alumnos e alumnas que requiran unha 

atención educativa diferente á ordinaria? 

 

Parlamento de Galicia, 21 de xullo de 2023 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo  na data 21/07/2023 14:02:29 

 

Noelia Otero Lago na data 21/07/2023 14:02:41 

 

Marina Ortega Otero  na data 21/07/2023 14:02:52 

 

Martín Seco García  na data 21/07/2023 14:03:05 
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Julio Torrado Quintela  na data 21/07/2023 14:03:18 
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A Mesa do Parlamento  

 

María Begoña Freire Vázquez, Adrián Pardo López, Carmen Pomar Tojo, Ramón 

Carballo Páez, José Manuel Balseiro Orol, Belén Salido Maroño, José Luis Ferro 

Iglesias e Rubén Lorenzo Gómez, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario 
Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do 
Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa 

resposta oral en Pleno.  

 
A Xunta de Galicia prevé a entrega proximamente de seis novas vivendas protexidas 
en Betanzos, rehabilitadas nas rúas Cerca, Nova e Torre, no marco do programa 
Rexurbe. Betanzos convértese así na localidade onde máis vivendas se adxudicaron e 
onde máis inmobles se adquiriron ao abeiro desta iniciativa, posta en marcha pola 
Consellería de Medio Ambiente, Territorio e Vivenda, a través do IGVS, que consiste en 
adquirir inmobles deteriorados ou en estado de abandono co obxectivo de recuperalos 
e destinalos despois a alugueiro social. 
 
 De feito, Betanzos conta con 17 edificios rehabilitados ou en proceso de restauración, 
e foi o concello escollido pola Xunta no 2017 para poñer en marcha o Rexurbe, cun 
proxecto piloto que acadou vos resultados, e que despois se extendeu aos cascos 
históricos doutros municipios. 
 
A Área Rexurbe de Betanzos foi a sétima declarada en Galicia, ao abeiro da Lei de 
rehabilitación aprobada en 2019, co fin de facilitar a revitalización de ámbitos que, 
polas súas especiais características, precisan dunha maior implicación por parte das 
distintas administracións públicas para mellorar as condicións de vida dos veciños e 
veciñas, e dotalos dos recursos necesarios para garantir que recuperen o seu antigo 
dinamismo. 
 
 Deste xeito, recupéranse importantes espazos urbanos conseguindo dinamizar 
economicamente os ámbitos, protexendo o patrimonio construído e fixando poboación 
nos distintos cascos históricos de Galicia.  
 
Polo exposto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta en Pleno:  
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Qué valoración fai a Xunta de Galicia do acollemento do programa Rexurbe no concello 
de Betanzos ? 
 
Santiago de Compostela, 21 de Xullo 2023. 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Freire Vázquez, María Begoña na data 21/07/2023 14:08:23 

 
Pardo López, Adrián na data 21/07/2023 14:08:37 

 
José Manuel Balseiro Orol  na data 21/07/2023 14:08:49 

 
María Belén Salido Maroño na data 21/07/2023 14:08:58 

 
Carmen María Pomar Tojo na data 21/07/2023 14:09:05 

 
Ramón Carballo Páez na data 21/07/2023 14:09:18 

 
José Luis Ferro Iglesias na data 21/07/2023 14:09:39 

 
Rubén Lorenzo Gómez na data 21/07/2023 14:09:56 
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A Mesa do Parlamento 
 
María Begoña Freire Vázquez, Adrián Pardo López, Carmen Pomar Tojo, Ramón 
Carballo Páez, José Manuel Balseiro Orol, Belén Salido Maroño, José Luis Ferro 
Iglesias e Rubén Lorenzo Gómez, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario 
Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do 
Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa 
resposta oral en Pleno. 
 
 O Goberno galego ven de publicar a convocatoria para o ano 2023 do programa de 
avais públicos dirixido á mocidade para adquisición da súa primeira vivenda, e que 
permanecerá aberta ata o próximo 30 de novembro.  
A mocidade, á hora de facer fronte á compra da súa primeira vivenda, atópase coa 
realidade de que aínda que teña capacidade de pagamento da cota hipotecaria 
resultante da compra, non dispón dos aforros necesarios para afrontar a cantidade non 
cuberta polo préstamo hipotecario.  
 
De aí, a posta en marcha por parte da Xunta de Galicia, a través do Instituto Galego da 
Vivenda e Solo, dun programa para a concesión de avais aos mozos e mozas menores 
de 36 anos, para facilitar o acceso e a adquisición da súa primeira vivenda.  
 
Polo exposto, os deputados e deputadas asinantes, formulan a seguinte pregunta en 
Pleno:  
 
Cal é o orzamento destinado polo Goberno galego a esta nova liña de avais públicos 
dirixida aos menores de 36 anos para a compra da súa primeira vivenda ?  
 
 
Santiago de Compostela, 21 de Xullo 2023. 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Freire Vázquez, María Begoña na data 21/07/2023 14:04:46 

 
Carmen María Pomar Tojo na data 21/07/2023 14:05:19 

 
Ramón Carballo Páez na data 21/07/2023 14:05:34 

 
José Manuel Balseiro Orol  na data 21/07/2023 14:05:44 

 
José Luis Ferro Iglesias na data 21/07/2023 14:06:04 
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María Belén Salido Maroño na data 21/07/2023 14:06:20 

 
Rubén Lorenzo Gómez na data 21/07/2023 14:06:37 
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A Mesa do Parlamento Begoña  

 
María Begoña Freire Vázquez, Carmen Pomar Tojo, Ramón Carballo Páez, José 

Manuel Balseiro Orol, Belén Salido Maroño, José Luis Ferro Iglesias e Rubén 

Lorenzo Gómez, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, 
ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, 
presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno.  
 
O Pacto Social pola Vivenda de Galicia que naceu no ano 2021, no marco do 
Observatorio da Vivenda de Galicia, define as directrices básicas da política de vivenda 
e solo na Comunidade.  
 
Un plan estratéxico para acadar o obxectivo de apoiar as persoas e as familias na 
consecución dunha vivenda digna, e especialmente apoiar aos que máis dificultades 
teñen, as persoas mozas e as persoas máis vulnerables.  
 
O Consello da Xunta aprobou recentemente a liña estratéxica para o desenvolvemento 
de vivenda de promoción pública e impulso da vivenda protexida nos vindeiros catro 
anos, deseñada pola Consellería de Medio Ambiente, Territorio e Vivenda, co 
obxectivo, entre outros, de incrementar o parque público residencial de Galicia nun 50 
%. 
 
Nun contexto socioeconómico como o actual, no que a vivenda constitúe unha das 
principais inquedanzas dos cidadáns, o Goberno galego continúa a reforzar a súa 
aposta polo desenvolvemento de inmobles de promoción pública para a súa posta a 
disposición en réxime de alugueiro a prezos accesibles e a través de diferentes vías.  
 
Ademais de aumentar a súa oferta pública residencial, a Xunta de Galicia, impulsa a 
construción de vivenda protexida poñendo á disposición de cooperativas e promotores 
solo residencial xa urbanizado e promovendo novos desenvolvementos en parcelas da 
súa propiedade ou en colaboración con concellos alí onde se concentra a maior 
demanda de vivenda.  
 
Polo exposto, os deputados e deputadas  asinantes, formulan a seguinte pregunta en 
Pleno: 
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Cales son as vías articuladas polo Goberno galego para ampliar o parque de vivenda 
pública e protexida en Galicia?  
 
 
 
 
Santiago de Compostela, 21 de Xullo 2023 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Freire Vázquez, María Begoña na data 21/07/2023 13:01:17 

 
Carmen María Pomar Tojo na data 21/07/2023 13:01:39 

 
Ramón Carballo Páez na data 21/07/2023 13:02:02 

 
José Manuel Balseiro Orol  na data 21/07/2023 13:03:01 

 
María Belén Salido Maroño na data 21/07/2023 13:03:18 

 
José Luis Ferro Iglesias na data 21/07/2023 13:03:37 

 
Rubén Lorenzo Gómez na data 21/07/2023 13:03:54 
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Á Mesa do Parlamento  
 
Raquel Arias Rodríguez, Noelia Pérez López, Alberto Pazos Couñago, Corina 
Porro Martínez, Encarna Amigo Díaz, Rosalía López Sánchez e Marta Rodríguez-
Vispo Rodríguez, deputadas e deputado do Grupo Parlamentario Popular de 
Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da 
Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 
Pleno.  
 
A Consellería de Política Social e Xuventude ven de crear unha guía que permite 
detectar e valorar, a través de criterios obxectivos, posibles situacións de desprotección 
de menores.  
 
O instrumento, denominado Valora-Galicia, está dirixido aos profesionais dos servizos 
sociais da Xunta de Galicia especializados neste eido.  
 
O obxectivo desta iniciativa é dotarlles dunha ferramenta que lles facilite a investigación 
e a avaliación das situacións de desprotección que afectan a nenos, nenas e 
adolescentes a través da achega de criterios técnicos para a valoración da gravidade 
destas situacións e as correspondentes tomas de decisión.  
 
Coa implementación do instrumento Valora-Galicia na Comunidade, o Goberno galego 
busca mellorar e axilizar a intervención nestas situacións, xa que a utilización dos 
mesmos criterios e categorías de malos tratos vai permitir un coñecemento máis 
profundo deste fenómeno e unha abordaxe máis homoxénea.  
 
Ao igual ca outros instrumentos técnicos existentes, Valora-Galicia está deseñada para 
o seu uso por parte de profesionais capacitados, como orientación, fundamento e apoio 
ao xuízo profesional, nunca como substituto deste.  
 
Por todo o exposto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta en Pleno:  
 
En que vai a mellorar e axilizar a intervención en posibles situacións de desprotección 
de menores o instrumento denominado Valora-Galicia?  
 
Santiago de Compostela, 24 de xullo de 2023 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 21/07/2023 10:10:15 
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Noelia Pérez López na data 21/07/2023 10:10:33 

 
José Alberto Pazos Couñago  na data 21/07/2023 10:10:47 

 
María Corina Porro Martínez  na data 21/07/2023 10:11:00 

 
María Encarnación Amigo Díaz na data 21/07/2023 10:11:17 

 
López Sánchez, Rosalía na data 21/07/2023 10:11:31 

 
Marta Rodriguez Vispo Rodriguez na data 21/07/2023 10:11:44 
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Á Mesa do Parlamento  
 
Raquel Arias Rodríguez, Noelia Pérez López, Alberto Pazos Couñago, Corina 
Porro Martínez, Encarna Amigo Díaz, Rosalía López Sánchez e Marta Rodríguez-
Vispo Rodríguez, deputadas e deputado do Grupo Parlamentario Popular de 
Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da 
Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 
Pleno.  
 
A conselleira de Política Social e Xuventude lembrou que hai seis anos que se 
concederon as primeiras axudas para a posta en marcha deste servizo de atención á 
infancia no rural, e na actualidade xa son 89 as casas niño en funcionamento.  
 
O Diario Oficial de Galicia publicou o pasado mes de xuño a resolución dunha nova 
orde de casas niño que permite abrir 6 novos centros por toda a Comunidade.  
 
Deste xeito, chegaremos ás 95 casas niño repartidas por toda a xeografía galega que 
poñen á disposición das familias galegas 475 prazas para os seus fillos de 0 a 3 anos.  
 
A conselleira de Política Social e Xuventude destacou que estes centros ofrecen unha 
atención profesional para as nenas e nenos de 0 a 3 anos, permiten que os seus pais 
poidan compaxinar a vida laboral e persoal, fomentan a creación de emprego nas 
zonas rurais e mesmo lle dan unha nova vida a vellos establecementos dos municipios 
rurais.  
 
Esta convocatoria permite incrementar nun 10% a axuda anual para as casas niño, de 
xeito que as súas promotoras recibirán 2000 euros máis ao ano.  
 
Este aumento da achega autonómica busca dar resposta á suba dos gastos de luz ou 
seguros aos que tiveron que facer fronte as responsables destes centros nos últimos 
tempos.  
 
Outra das novidades é que cando cumpran os seis anos en funcionamento as casas 
niño reciben unha axuda adicional de 500 euros para ir renovando o seu equipamento.  
 
Para garantir este servizo de conciliación no rural, financiado con fondos propios na 
súa totalidade, o Goberno galego investirá máis dun millón de euros, dos que 180.000 
se destinarán a financiar as obras de acondicionamento dos locais que acollerán estes 
centros, cun máximo de 15.000 euros por cada un; e outros 860.000 euros a sufragar 
os gastos de funcionamento, o que supón unha achega de 21.560 euros para cada 
promotora ou promotor deste recurso. 
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Por todo o exposto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta en Pleno:  
 
Que balance fai a consellería de Política Social e Xuventude do incremento do número 
de casas niño como medida de conciliación para as familias galegas?  
 
 
Santiago de Compostela, 24 de xullo de 2023 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 21/07/2023 10:14:22 

 
Noelia Pérez López na data 21/07/2023 10:14:37 

 
José Alberto Pazos Couñago  na data 21/07/2023 10:14:52 

 
María Corina Porro Martínez  na data 21/07/2023 10:15:03 

 
María Encarnación Amigo Díaz na data 21/07/2023 10:15:16 

 
López Sánchez, Rosalía na data 21/07/2023 10:15:31 

 
Marta Rodriguez Vispo Rodriguez na data 21/07/2023 10:15:43 
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Á Mesa do Parlamento  
 
Raquel Arias Rodríguez, Noelia Pérez López, Alberto Pazos Couñago, Corina 
Porro Martínez, Encarna Amigo Díaz, Rosalía López Sánchez e Marta Rodríguez-
Vispo Rodríguez, deputadas e deputado do Grupo Parlamentario Popular de 
Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da 
Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 
Pleno.  
 
O Proxecto de orzamentos da Xunta de Galicia para o ano 2022 contempla un 
investimento en Política Social e Xuventude de máis de 927 millóns de euros, o que 
supón o dobre que no ano 2009.  
 
Este incremento orzamentario permitirá dar máis certezas ás familias galegas no 
momento que máis as necesitan.  
 
Neste sentido, Galicia se converteu nunha referencia a nivel nacional na atención á 
infancia con medidas como a gratuidade para segundos fillos e sucesivos, aplicada 
desde abril do ano 2020, ou as incluídas na Lei de impulso demográfica, aprobada o 
pasado mes de febreiro.  
 
A aposta da Xunta en materia de Familia, Infancia e Dinamización Demográfica elevará 
o investimento para o ano 2022 neste eido a máis de 168 millóns de euros.  
 
Este incremento orzamentario permitirá blindar medidas como a Tarxeta Benvida, á 
que se destinarán 30,5 millóns de euros máis, que se suman aos 100 millóns de euros 
investidos nesta prestación desde a súa posta en marcha en 2016, o que se 
incrementarán de ser necesario. Mantense en 1,8 millóns de euros o investimento no 
Bono Concilia, que a finais deste curso deixará paso á gratuidade total nas escolas 
infantís; resérvanse 600.000 euros para o Bono Coidado e elévase un 10%, ata os 2,4 
millóns de euros, o orzamento destinado ás casas niño para superar os 100 centros en 
funcionamento.  
 
Por todo o exposto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta en Pleno:  
 
 
Cal é o balance que fai a Xunta de Galicia das medidas destinadas á atención da 
infancia e ás familias galegas?  
 
 
Santiago de Compostela, 24 de xullo de 2023 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 21/07/2023 10:26:57 

 
Noelia Pérez López na data 21/07/2023 10:27:14 

 
José Alberto Pazos Couñago  na data 21/07/2023 10:27:28 

 
María Corina Porro Martínez  na data 21/07/2023 10:27:43 

 
María Encarnación Amigo Díaz na data 21/07/2023 10:27:56 

 
López Sánchez, Rosalía na data 21/07/2023 10:28:09 

 
Marta Rodriguez Vispo Rodriguez na data 21/07/2023 10:28:22 
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Á Mesa do Parlamento  
 
Raquel Arias Rodríguez, Noelia Pérez López, Alberto Pazos Couñago, Corina 
Porro Martínez, Encarna Amigo Díaz, Rosalía López Sánchez e Marta Rodríguez-
Vispo Rodríguez, deputadas e deputado do Grupo Parlamentario Popular de 
Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da 
Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 
Pleno.  
 
Ó 5 de decembro do 2022, con motivo do Día Internacional do Voluntariado, a directora 
xeral de Xuventude, Participación e Voluntariado, Cristina Pichel, destacou a forza e o 
compromiso solidario das máis de 1.000 entidades deste ámbito rexistradas en Galicia 
e das 52.000 persoas voluntarias que destinan parte do seu día a axudar aos demais.  
 
Pola súa parte, a Conselleira de Política Social e Xuventude, Fabiola García, presidiu o 
28 de xaneiro do 2022 a reunión do Observatorio de Acción Voluntaria na que se 
acordou iniciar a elaboración da Estratexia de Acción Voluntaria 2027, que ten como 
finalidade recoller e amplificar o impulso solidario dos galegos. A traxectoria do 
voluntariado galego é claramente ascendente, pois nos últimos anos multiplicouse por 
30 o número de experiencias de voluntariado certificadas pola Xunta de Galicia.  
 
A base das novas liñas estratéxicas será o estudo que realizou a Xunta sobre o perfil 
do voluntariado en Galicia. Este documento permite realizar un retrato fiel e das 
entidades que dan vida a esta actividade, das súas preocupacións e as súas 
prioridades. 
 
Por todo o exposto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta oral en 
Pleno:  
 
En que fase está a elaboración da Estratexia de Acción Voluntaria 2027?  
 
 
Santiago de Compostela, 24 de xullo de 2023 
 
 
Asinado dixitalmente por: 
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Á Mesa do Parlamento  
 
Raquel Arias Rodríguez, Noelia Pérez López, Alberto Pazos Couñago, Corina 
Porro Martínez, Encarna Amigo Díaz, Rosalía López Sánchez e Marta Rodríguez-
Vispo Rodríguez, deputadas e deputado do Grupo Parlamentario Popular de 
Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da 
Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 
Pleno.  
 
O orzamento da Consellería de Política Social e Xuventude para 2023 ascende a 1077 
millóns de euros, un 16% máis con respecto ás contas do exercicio 2022.  
 
As partidas de Familia, Infancia e Dinamización Demográfica suben un 36% para 
sumar un montante total de 229,3 millóns de euros. Este importante aumento responde, 
principalmente, a que o 2023 será o primeiro ano no que se aplique a gratuidade da 
atención educativa no conxunto das escolas infantís de Galicia para todos os fillos e 
durante todo o curso.  
 
Esta medida púxose en marcha o paso mes de setembro co inicio do curso escolar e á 
mesma destínanse 55 millóns de euros, beneficiando a unhas 31.000 familias galegas.  
 
Para a Tarxeta Benvida, o orzamento contempla unha partida de 31,5 millóns de euros, 
axuda directa ás familias para que poidan facer fronte aos gastos básicos polo 
nacemento dun bebé, a cal se reforza ata os 3000 euros anuais e amplíase ata os catro 
anos do fillo no caso daqueles fogares especialmente vulnerables.  
 
Tamén se duplica o presuposto para o Bono Coidado, chegando ata o millón de euros, 
co fin de cubrir as necesidades puntuais de conciliación dun maior número de familias.  
 
No ámbito da atención á infancia, os orzamentos inclúen como novidade a aprobación 
do primeiro Plan de Impulso ao Acollemento Familiar en Galicia, que suporá 
incrementar as axudas que reciben estas familias nun 20% e, para tal fin, contará cun 
millón de euros máis. Esta aposta polo acollemento familiar tradúcese nos orzamentos 
nunha partida total que acadará os 6,2 millóns de euros.  
Por todo o exposto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta en Pleno:  
 
Que vai a supor o reforzo do orzamento para a Tarxeta Benvida, Bono Coidado e o 
Acollemento Familiar?  
 
 
Santiago de Compostela, 24 de xullo de 2023 
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Á Mesa do Parlamento  
 
Raquel Arias Rodríguez, Rosalía López Sánchez, Elena Suárez Sarmiento, Noelia 
Pérez López, Alberto Pazos Couñago, Corina Porro Martínez, Encarna Amigo 
Díaz, e Marta Rodríguez-Vispo Rodríguez, deputadas e deputado do Grupo 
Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e 
concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte 
pregunta para a súa resposta oral en Pleno.  
 
O Goberno galego está ao carón das entidades sociais que atenden ás persoas con 
discapacidade desde o convencemento de que estas organizacións que mellor 
coñecen e entenden as necesidades das persoas pertencentes a este colectivo.  
 
Por elo, no ano 2022 puxo a disposición destas entidades axudas a través do 0,7% do 
IRPF para a a realización de programas sociais e a mellora dos seus centros, e para a 
actualización salarial dos seus profesionais cunha axuda específica de 3,4M€; ten 
resolto unha orde de axudas para a construción ou remodelación de centros de 
titularidade social dotada con 13M€; e outra orde específica para a adquisición de 
vehículos adaptados dotada con 3,6M€.  
 
O centro Princesa Letizia, da asociación Amencer-Aspace, emprazado en Vilagarcía de 
Arousa é unha destas entidades sociais que realiza un labor fundamental para mellorar 
a calidade de vida das persoas con parálise cerebral e discapacidades análogas. Pero 
tamén a das súas familias, que atopan neste centro apoio tanto operativo como 
emocional.  
 
A Consellería de Política Social e Xuventude, ao abeiro das anteditas ordes de axudas 
para a construción ou remodelación de centros de titularidade social e da que se 
benefician dez entidades da nosa Comunidade, vén de conceder ao centro Princesa 
Letizia unha subvención por importe de 2M€ para realizar obras nas súas instalacións 
co obxectivo de ampliar en 22 prazas o número de persoas atendidas e iniciar a 
implantación de 9 prazas adicionais de respiro familiar que está previsto que dean 
cobertura a estas situacións de necesidade.  
 
Polo exposto, os deputados asinantes, formulamos a seguinte pregunta en Pleno:  
Que beneficios traerá consigo esta iniciativa para as persoas con parálise cerebral ou 
discapacidades análogas residentes en Vilagarcía de Arousa e á súa área de 
influencia?  
 
 
Santiago de Compostela, 24 de xullo de 2023 
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Á Mesa do Parlamento  
 
Raquel Arias Rodríguez, Noelia Pérez López, Alberto Pazos Couñago, Corina 
Porro Martínez, Encarna Amigo Díaz, Rosalía López Sánchez e Marta Rodríguez-
Vispo Rodríguez, deputadas e deputado do Grupo Parlamentario Popular de 
Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da 
Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 
Pleno.  
 
A gratuidade das escolas infantís sitúa a nosa comunidade como referencia para toda 
España no ámbito da conciliación e o apoio ás familias. Esta medida beneficia a máis 
de 31.000 familias galegas á que se poden acoller todos os centros de 0 a 3 anos de 
Galicia, con independencia da súa titularidade.  
 
A Xunta de Galicia destina máis de 55 millóns de euros de fondos propios a sufragar a 
gratuidade, e lamentamos que o Goberno central non colabore no financiamento desta 
iniciativa e se negue a estendela a todas as Comunidades. Neste sentido, Galicia é a 
única que oferta atención educativa de balde na escola infantil 8 horas ao día durante 
todo o curso.  
 
No caso concreto das escolas infantís municipais, é necesaria a colaboración dos 
concellos para levar a cabo esta medida. A gratuidade vai dirixida directamente ás 
familias, tendo en conta que os pais que antes non pagaban nada pola escola infantil 
seguen sen facelo agora, e que os que antes si pagaban a partir deste curso xa non o 
fan.  
 
Ademáis da gratuidade, a Xunta ten en marcha outras medidas para axudar a conciliar 
a vida laboral e familiar, como a Tarxeta Benvida, da que se levan beneficiado máis de 
80.000 fogares; o Bono Coidado, que duplicou os seus beneficiarios ata superar os 
1000, ou as 95 casas niño, que ofrecen 475 prazas de atención á infancia no rural 
totalmente de balde para os pais.  
 
Por todo o exposto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta en Pleno:  
 
Cal é o impacto económico que está a supor para as familias galegas a gratuidade das 
escolas infantís en Galicia?  
 
Santiago de Compostela, 24 de xullo de 2023 
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Á Mesa do Parlamento  
 
Raquel Arias Rodríguez, Noelia Pérez López, Alberto Pazos Couñago, Corina 
Porro Martínez, Encarna Amigo Díaz, Rosalía López Sánchez e Marta Rodríguez-
Vispo Rodríguez, deputadas e deputado do Grupo Parlamentario Popular de 
Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da 
Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 
Pleno.  
 

A gratuidade das escolas infantís está tendo unha moi boa acollida, xa que gracias a 
ela moitas familias xa non teñen que decidir entre ir a traballar ou coidar dos seus 
pequenos. Isto reflíctese nun aumento na petición de prazas nos centros.  
 
Galicia está facendo un esforzo moi grande en poñer a disposición das familias un 
maior número de prazas de 0 a 3 anos:  
 

- Con novos centros propios, como a escola infantil da Cidade da Xustiza de Vigo.  
 

- Con financiamento para os Concellos para que poidan ampliar as súas escolas 
infantís ou crear novas se teñen demanda.  

 
- Ou coas casas niño, coas que ofertamos máis de 500 prazas gratuítas no rural.  

 
O que é evidente é que Galicia ten unha das taxas de escolarización máis altas de toda 
España nesta etapa educativa de 0 a 3 anos, 3 puntos superior a media. 
 
Polo que botamos en falta unha maior implicación do Goberno central, que segue sen 
poñer nin un só euro para a gratuidade. Unha medida que financia ao 100% a Xunta 
con fondos propios e cun investimento de 55 millóns de euros.  
 
Por todo o exposto, os deputadas asinantes formulan a seguinte pregunta en Pleno:  
 
 
Ten a Xunta de Galicia algunha nova en relación á implicación do Goberno central no 
financiamento para a gratuidade das escolas infantís?  
 
 
Santiago de Compostela, 24 de xullo de 2023 
 
 
Asinado dixitalmente por: 
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Á Mesa do Parlamento  
 
Raquel Arias Rodríguez, Noelia Pérez López, Alberto Pazos Couñago, Corina 
Porro Martínez, Encarna Amigo Díaz, Rosalía López Sánchez e Marta Rodríguez-
Vispo Rodríguez, deputadas e deputado do Grupo Parlamentario Popular de 
Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da 
Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 
Pleno.  
 

Medidas como a gratuidade das escolas infantís ou as casas niño son un exemplo de 
como Galicia conseguiu converterse nunha Comunidade de referencia en materia de 
conciliación nos últimos anos, pero non son as únicas.  
 
Hoxe as familias galegas teñen máis recursos que nunca para o coidado dos seus fillos 
con axudas directas como o Bono coidado. Esta axuda pode chegar ata os 500 euros e 
permite ás familias con fillos de ata 12 anos de idade contratar en momentos puntuais a 
unha persoa coidadora ou servizos de conciliación durante as vacacións escolares ou 
por situacións imprevistas o resto do ano.  
 
Arredor de 5.000 familias beneficiáronse no último ano do Bono coidado, cinco veces 
máis que na anterior convocatoria, e aténdense ao 100% das solicitudes. Isto é posible 
porque a Xunta de Galicia reforzou este programa dotándoo de máis dun millón de 
euros de orzamento para que ningunha familia se quedase sen esta axuda.  
 
Por todo o exposto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta en Pleno:  
 
Que vai a supor para as familias este reforzo do Bono Coidado? 
 

 
Santiago de Compostela, 24 de xullo de 2023 
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Á Mesa do Parlamento  
 
Raquel Arias Rodríguez, Noelia Pérez López, Alberto Pazos Couñago, Corina 
Porro Martínez, Encarna Amigo Díaz, Rosalía López Sánchez e Marta Rodríguez-
Vispo Rodríguez, deputadas e deputado do Grupo Parlamentario Popular de 
Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da 
Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 
Pleno.  
 

Antes da chegada das casas niño, as familias que vivían en concellos pouco poboados 
tiñan menos posibilidades para conciliar a súa vida laboral e familiar. Hoxe xa non é 
así. Sete anos despois da posta en marcha dos primeiros centros:  
 

- Galicia conta con 95 casas niño en funcionamento, que ofrecen 475 prazas de 
atención a nenos de 0 a 3 anos totalmente gratuítas para as súas familias.  

 
- E remataremos este ano superando o centenar destes centros, pois está en 

marcha unha nova convocatoria para a creación de 10 novas casas niño con 50 
novas prazas en concellos nos que non existen escolas infantís.  

 
A Xunta de Galicia seguirá por este camiño, impulsando máis servizos de conciliación 
por toda Galicia para que as familias teñan un destes recursos ao carón das súas 
casas.  
 
Por todo o exposto, os deputadas asinantes formulan a seguinte pregunta en Pleno: 
 
Que balance fai a Xunta de Galicia sete anos despois da posta en marcha das casas 
niño?  
 

 
Santiago de Compostela, 24 de xullo de 2023 
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Á Mesa do Parlamento  
 
Raquel Arias Rodríguez, Noelia Pérez López, Alberto Pazos Couñago, Corina 
Porro Martínez, Encarna Amigo Díaz, Rosalía López Sánchez e Marta Rodríguez-
Vispo Rodríguez, deputadas e deputado do Grupo Parlamentario Popular de 
Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da 
Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 
Pleno.  
 

A Xunta de Galicia publicou no Diario Oficial de Galicia o pasado 15 de maio de 2023 a 
ORDE de 4 de maio de 2023 pola que se convoca o procedemento de adjudicación de 
estadías e servizos nas residencias de tempo libre adscritas a esta consellería no ano 
2023.  
 
A Consellería de Política Social e Xuventude dispón de dous centros destinados ao 
desfrute do lecer das familias, as residencias de tempo libre de Panxón e do Carballiño, 
ás cales se lles quere dar un fondo contido social, e posibilitar o acceso de familias a 
un período de vacacións nas ditas residencias de tempo libre de Galicia.  
 
Mediante esta orde ofértanse quendas de estadías e servizos nas devanditas 
residencias, co fin de favorecer a comunicación e participación persoal e sociofamiliar, 
e cumprir unha importante función social. 
 
Poderán ser beneficiarias todas as persoas integrantes dunha unidade familiar que 
teñan a súa residencia en territorio español. Igualmente, poderán acollerse a esta orde 
os galegos e galegas residentes no exterior.  
Para participar neste programa o prazo de solicitude está aberto desde o 16 de maio de 
2023.  
 
Por todo o exposto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta en Pleno:  
 
Cal é o balance que fai a Xunta de Galicia das estadías e servizos nas residencias de 
tempo libre adscritas á Consellería de Política Social e Xuventude no ano 2023?  
 
 
Santiago de Compostela, 24 de xullo de 2023 
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Raquel Arias Rodríguez na data 21/07/2023 11:08:56 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-M

C
4J

po
LU

Q
-9

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

205242

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-6

g4
Fr

nk
bF

-7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-MC4JpoLUQ-9
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-6g4FrnkbF-7


 

Parlamento de Galicia. Rúa Hórreo, 63 | 15701 Santiago de Compostela | Tel. 981 551 510  
 

gp-pp@parlamentodegalicia.gal  
    

@gppgalicia                         @GrupoPopularGal  
 

 

Noelia Pérez López na data 21/07/2023 11:09:15 

 
José Alberto Pazos Couñago  na data 21/07/2023 11:09:31 

 
María Corina Porro Martínez  na data 21/07/2023 11:09:46 

 
María Encarnación Amigo Díaz na data 21/07/2023 11:09:59 

 
López Sánchez, Rosalía na data 21/07/2023 11:10:14 

 
Marta Rodriguez Vispo Rodriguez na data 21/07/2023 11:10:25 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-M

C
4J

po
LU

Q
-9

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

205243

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-6

g4
Fr

nk
bF

-7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-MC4JpoLUQ-9
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-6g4FrnkbF-7


 

 

 

Parlamento de Galicia. Rúa Hórreo, 63 | 15701 Santiago de Compostela | Tel. 981 551 510  
 

gp-pp@parlamentodegalicia.gal  
    

@gppgalicia                         @GrupoPopularGal  
 

 

 
A Mesa do Parlamento  

 

Begoña Freire Vázquez, Carmen Pomar Tojo, Ramón Carballo Páez, José Manuel 

Balseiro Orol, Belén Salido Maroño, José Luis Ferro Iglesias e Rubén Lorenzo 

Gómez, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro 
do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante 
esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno. 

 

 A Xunta de Galicia ven de adquirir neste mes de marzo tres inmobles no casco vello 
de Ferrol por preto de 200.000 euros, e ten prevista a próxima adquisición doutros 
dous, no marco do programa Rexurbe. Ferrol convértese así na cidade onde máis 
inmobles adquiriría a Xunta de Galicia, un total de 24 edificios, a través de ofertas 
públicas de adquisición, para rehabilitalos, obter vivendas de promoción pública, e 
destinalas a alugueiro a prezos accesibles.  
 
Cómpre lembrar que a Área Rexurbe de Ferrol foi a sexta declarada en Galicia, ao 
abeiro da Lei de rehabilitación aprobada en 2019, co fin de facilitar a revitalización de 
ámbitos que, polas súas especiais características, precisan dunha maior implicación 
por parte das distintas administracións públicas para mellorar as condicións de vida dos 
veciños e veciñas, e dotalos dos recursos necesarios para garantir que recuperen o 
seu antigo dinamismo.  
 
Deste xeito, recupéranse importantes espazos urbanos conseguindo dinamizar 
economicamente os ámbitos, protexendo o patrimonio construído e fixando poboación 
nos distintos cascos históricos de Galicia.  
 
Polo exposto, os deputados e deputadas asinantes, formulan a seguinte pregunta en 
Pleno: 
 
 Qué valoración fai a Xunta de Galicia do acollemento do programa Rexurbe no 
concello de Ferrol? 
 
Santiago de Compostela, 24 de xullo 2023. 
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Á Mesa do Parlamento 

Carmen Aira Díaz, Montserrat Prado Cores e Iria Carreira Pazos, 

deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral en Pleno. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

A situación da Sanidade Pública no Hospital Comarcal de Monforte vén sendo 

deficitaria dende tempo inmemorial e foi deteriorándose dende que se perdeu a 

condición de Área Sanitaria. 

A escaseza de persoal en xeral é crónica estando moitas das necesidades 

cubertas con persoal eventual sobre plantilla porque esta  non medrou en concordancia 

coas necesidades. Con respecto ó persoal facultativo este déficit vese incrementado por 

causa de constantes xubilacións e da dificultade certa de cubrir con persoal estable as 

súas vacantes. 

Especialidades como dixestivo, neuroloxía, cardioloxía, pediatría veñen  de non 

ter profesionais propios, algunha dela durante unha década ou máis, agora a isto súmase 

a ausencia de profesionais facultativos de rehabilitación ou hematoloxía. 

Deste modo é moi difícil que a poboación poida recibir unha asistencia sanitaria 

de calidade, xa que ou sofren a rotación constante das profesionais, dándose situacións 

absolutamente irracionais ou son eles os que se teñen que desprazarse para recibir esta 

atención, con todo o dificultoso que resulta para a poboación, que como sabemos ten 
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unha elevada media de idade e estes desprazamentos ten que facelos en situación de 

vulnerabilidade. 

As traballadoras e traballadores  tamén  ven incrementadas as súas cargas de 

traballo, sendo as tarefas administrativas multiplicadas por continuos cambios de citas 

ou reprogramacións, noutros casos chegan incluso a  facer funcións que non lles eran 

propias cando estes facultativos ocupaban os seus postos de traballo. 

Dende o BNG pensamos que a poboación da área de influencia do Hospital 

Comarcal de Monforte ten dereito a unha mellora das condicións nas que recibe 

asistencia sanitaria pública e para isto é preciso unha planificación urxente. 

 

Por todo isto formúlase a seguinte pregunta para resposta oral en Pleno: 

Consideran que a poboación da área de influencia do Hospital Comarcal recibe  

unha asistencia hospitalaria de calidade? 

 

Santiago de Compostela, 24 de xullo de 2023 

 

Asdo.: Carmen Aira Díaz 

Montserrat Prado Cores 

Iria Carreira Pazos 

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-a

R
h5

iZ
y1

0-
9

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

205247

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
-6

g4
Fr

nk
bF

-7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-aRh5iZy10-9
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-6g4FrnkbF-7


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

3 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María del Carmen Aira Díaz  na data 24/07/2023 12:08:30 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 24/07/2023 12:08:35 

 

Iria Carreira Pazos na data 24/07/2023 12:08:46 
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A Mesa do Parlamento  

 

Begoña Freire Vázquez, Carmen Pomar Tojo, Ramón Carballo Páez, José Manuel 

Balseiro Orol, Belén Salido Maroño, José Luis Ferro Iglesias e Rubén Lorenzo 

Gómez, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro 
do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento de Cámara, presentan ante 
esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno.  

 
O Goberno galego ven de anunciar que está a traballar na reforma da normativa de 
habitabilidade, que se contén no Decreto 29/2010, do 4 de marzo de 2010, polo que se 
aproban as normas de habitabilidade de vivendas de Galicia. Unha normativa aprobada 
fai 13 anos, na que o tempo transcorrido, e a evolución da sociedade actual, aconsellan 
sen dúbida unha reforma co fin de actualizar os requerimentos actuais e dar resposta á 
realidade social.  
 
O texto da reforma foi analizado e debatido no seo do Observatorio de Vivenda de 
Galicia, e no Comité asesor de habitabilidade, órgano consultivo e adscrito a 
Consellería de Medio Ambiente, Territorio e Vivenda. A Xunta de Galicia, ten explicado 
que coas modificacións que se pretenden introducir búscase, superar requisitos estritos 
e obsoletos á hora de rehabilitar ou reformar vivendas, que fan inviable moitas veces 
adecuar as vivendas as propias demandas e necesidades dos seus usuarios. 
 
 E por outra banda, e entre outros, búscase facilitar e posibilitar tamén o uso residencial 
de locais comerciais, permitindo así aos concellos facer excepcións e simplificar as 
esixencias de adaptación en determinados ámbitos.  
 
Trátase de dar cobertura a unha realidade social, que xa estamos a ver en ámbitos 
urbanos de importante demanda residencial, e que contribuirá a aumentar a oferta de 
vivendas dispoñibles para os cidadáns, e por outra banda evitar a sensación de 
deterioro e degradación que produce ter moitos baixos abandonados nos distintos 
barrios das cidades.  
 
Polo exposto, os deputados e deputadas asinantes formulan a seguinte pregunta en 
Pleno: 
 
 En qué trámite se atopa a reforma do Decreto 29/2010, do 4 de marzo de 2010, polo 
que se aproban as normas de habitabilidade de vivendas de Galicia ?  
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Santiago de Compostela, 24 de Xullo 2023. 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Freire Vázquez, María Begoña na data 24/07/2023 12:07:39 

 
Carmen María Pomar Tojo na data 24/07/2023 12:07:53 

 
Ramón Carballo Páez na data 24/07/2023 12:08:05 

 
María Belén Salido Maroño na data 24/07/2023 12:08:24 

 
Rubén Lorenzo Gómez na data 24/07/2023 12:08:31 

 
José Manuel Balseiro Orol  na data 24/07/2023 12:08:43 

 
José Luis Ferro Iglesias na data 24/07/2023 12:09:22 
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A Mesa do Parlamento  
 
Begoña Freire Vázquez, Carmen Pomar Tojo, Ramón Carballo Páez, José Manuel 
Balseiro Orol, Belén Salido Maroño, José Luis Ferro Iglesias e Rubén Lorenzo 
Gómez, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro 
do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento de Cámara, presentan ante 
esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral en Pleno.  
 
A Xunta de Galicia, a través da Consellería de Vivenda, Territorio e Vivenda e do IGVS 
ven de adquirir a propiedade dunha totalidade de 55 vivendas á entidade Abanca, que 
pasarán a ser cualificadas como de promoción pública e destinadas a alugueiro social.  
 
Ademais o Executivo galego comprou á Sareb (Sociedade de Xestión de Activos 
procedentes da Restructuración Bancaria) 40 vivendas, que destinará tamén a 
alugueiro social a prezos accesibles. Ditos inmobles estaban xestionados de forma 
temporal polo Goberno galego, en virtude de convenios de colaboración asinados con 
Abanca no ano 2019, e coa entidade financieira Sareb no ano 2015.  
 
Convenios que foran subscritos no seu día para garantir que persoas e familias 
afectadas por execucións hipotecarias puideran manter as súas vivendas habituais, e 
que colectivos en situacións de vulnerabilidade tiveran acceso a un contrato de 
alugueiro a prezos reducidos.  
 
Estas actuacións do Goberno galego teñen como obxectivo, por unha banda facilitar a 
permanencia nos seus fogares de persoas vulnerables o que se viran afectadas por 
desafiuzamentos ou por execucións hipotecarias no seu día, e que precisan dun 
alugueiro social, e por outra banda incrementar e reforzar o parque público residencial 
da Comunidade Autónoma. 
 
 Polo exposto, os deputados e deputadas asinantes formulan a seguinte pregunta en 
Pleno:  
 
Cal é a inversión da Xunta de Galicia destinada á permanencia nos seus fogares de 
persoas vulnerables ou que se verán afectadas por desafiuzamentos ou por execucións 
hipotecarias e que precisan dun alugueiro social de adquisición de vivendas titularidade 
de Abanca? 
 
 
Santiago de Compostela, 24 de xullo 2023. 
 
 
Asinado dixitalmente por: 
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